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ACTA DE LA SESSIÓ DE L’AJUNTAMENT PLE

Identificació de la sessió
Núm.:4/2023
Caràcter: ordinària 
Convocatòria: primera
Data: 17 d’abril de 2023
Horari: de 20:00 hores a 22:55 hores
Lloc: sala de plens de la Casa Consistorial de Felanitx.

Assistents
 Jaime Monserrat Vaquer, batle-president.
 Catalina Soler Torres, Pedro Acosta Durán, Sebastià Adrover Palmer,

Rafael  Rubio  Ferrer,  Marta  Cano  Roig  i  Miquel  Àngel  Obrador
Escribano pel Partit Popular.

 Miquel Lluís Mestre Mestre, Maria Mesquida Artigues i  Pau Massutí
Ballester, pel Bloc per Felanitx-APIB.

 Pere Antoni Mascaró Fiol, per El Pi-Proposta per les Illes Balears.
 Francisco  Duarte  Barceló,  María  Gracia  González  López  i  Damiana

Massutí Gómez, pel Partit Socialista de les Illes Balears.
 Juan Diego Vidal Jorquera, per Unidas Podemos-Unides Podem.
 Maria Vidal Bennàssar, per Vox Baleares.
 Juan Aznar Hernández, regidor no adscrit.
 Sebastià Galmés Verger, interventor
 Joan Garcia Cortès, secretari.

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Acte seguit, es veu l’acta de la sessió ordinària de 13 de març de 2023, la
qual, en no haver-hi objeccions, resulta aprovada per unanimitat.

2.  EXPEDIENT  2721/2017.  SOL·LICITUD  DE  REVISIÓ  DE  PREUS
PRESENTADA PER  FCC  AMB  RELACIÓ  AL  SERVEI  DE  RECOLLIDA,
NETEJA I TRANSPORT DE RESIDUS SÒLIDS URBANS

2.1  Proposta  d’acord  sobre  la  sol·licitud  de  revisió  de  preus
presentada  per  FCC  amb  relació  al  servei  de  recollida,  neteja  i
transport de residus sòlids urbans

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta d’acord de la regidora,
Sra. Marta Cano, sobre la sol·licitud de revisió de preus presentada per FCC
amb  relació  al  servei  de  recollida,  neteja  i  transport  de  residus  sòlids
urbans,  dictaminada  prèviament  per  la  Comissió  Municipal  Informativa
d’Economia i Assumptes Generals de 3 d’abril de 2023, que es transcriu a
continuació:
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«Antecedents de fet
1. La Junta de Govern Local de dia 17 de juliol de 2013 va aprovar el plec
de  clàusules  administratives  particulars  del  servei  de  recollida,  neteja  i
transport de residus sòlids urbans del terme municipal de Felanitx.

2. Per acord de la Junta de Govern Local de dia 16 d’octubre de 2013, es va
adjudicar el contracte del servei de recollida, neteja i transport de residus
sòlids  urbans  del  terme  municipal  de  Felanitx a  FOMENTO  DE
CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS SA, pel preu de:

 491.587,21 € anuals més l’IVA de 49.158,72 € anuals. 
 11,38 €/tona de residus de rebuig, més l’IVA de 1,14 €.
 0,00 €/caixa o contenidor de voluminosos.

3. Dia 12 de novembre de 2013 es va signar amb l’empresa adjudicatària el
contracte corresponent amb una durada de vuit anys, a comptar de dia 1 de
desembre de 2013.

4. En la sessió de dia 8 de novembre de 2021 l’Ajuntament Ple va acordar
ordenar  a  l’empresa  Fomento  de  Construcciones  y  Contratas,  SA  la
continuació del servei durant el temps necessari, que no podrà superar els 6
mesos, fins que s’hagi adjudicat la nova licitació, regint les mateixes normes
aprovades pel termini contractual de la concessió, d’acord amb la clàusula 8
del Plec de clàusules administratives particulars.

5. Dia 30 de juny de 2022 es va signar l’acta de recepció del servei, el qual
va finalitzar dia 31 de maig de 2022.

6. Dia 13 de febrer de 2023 FCC Medio Ambiente, SAU, va presentar una
sol·licitud  on  demana  la  revisió  de  preus  del  contracte  del  servei  de
recollida, neteja i transport de residus sòlids urbans del terme municipal de
Felanitx, per aplicació de la clàusula 9 del Plec de clàusules administratives
particulars corresponent al contracte signat dia 12 de novembre de 2013.
En  la  sol·licitud  especifica  el  percentatge  de  l’IPC  i  les  quanties  que
s’haurien d’abonar des de dia 1 de desembre de 2022 a dia 30 de novembre
de 2023.

7. Dia 27 de març de 2023 els serveis tècnics municipals han emès un
informe  al  respecte,  el  qual  conclou  que  es  considera  que  s’ha  de
desestimar la sol·licitud presentada dia 13 de febrer de 2023 per FCC Medio
Ambiente,  SAU,  amb relació  la  revisió  de  preus  del  servei  de  recollida,
neteja i transport de residus sòlids urbans del terme municipal de Felanitx,
atès que la realització a favor d’una entitat pública de la mateixa prestació
que estava emparada per  un  contracte  públic  ja  extingit  no  autoritza  a
exigir l’aplicació de la clàusula de revisió de preus que contenia el contracte
original.
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Fonaments de dret
I. D’acord amb l’article 221 del text refós de la Llei de contractes del
sector públic,  aprovat per Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de
novembre,  d’aplicació  al  contracte  de  referència,  els  contractes
s’extingiran pel seu compliment o per resolució.

Amb el transcurs del termini inicialment establert juntament amb les
pròrrogues  acordades  s’extingeix  el  contracte.  En  el  cas  que  ens
ocupa el contracte s’extingeix pel seu compliment, segons s’exposa
en l’acta de recepció del servei signada dia 30 de juny de 2022.

L’extinció  del  contracte  implica  que  cap  de  les  clàusules  de  contingut
obligacional no continua obligant l’entitat pública o el contractista. La revisió
de preus és una clàusula de contingut contractual pel que la seva eficàcia
deriva directament de l’acord de voluntats entre les parts i la seva força
vinculant sorgeix del contracte públic i no de la llei. Per tant, una vegada
extingit  el  contracte  per  compliment,  l’obligació  de  revisió  de  preus
establerta en el contracte deixa de vincular les parts.

II.  L’òrgan competent,  d’acord amb la disposició addicional segona
del Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, com a òrgan
de contractació és el Ple de la Corporació. 

En  base  als  fets  i  fonaments  de  dret  exposats,  es  proposa  al  Ple  de
l’Ajuntament de Felanitx, amb el dictamen previ de la Comissió informativa
d’economia i assumptes generals, l’adopció del següent acord:

Primer. Desestimar la sol·licitud presentada dia 13 de febrer de 2023
per FCC Medio Ambiente, SAU, amb relació a la revisió de preus del servei
de recollida, neteja i transport de residus sòlids urbans del terme municipal
de  Felanitx,  atès  que  la  realització  de  la  mateixa  prestació  que  estava
emparada per un contracte públic ja extingit, no autoritza a exigir l’aplicació
de la clàusula de revisió de preus que contenia el contracte original.

Segon. Notificar aquest acord a FCC Medio Ambiente, SAU.

Tercer.  Comunicar  aquest  acord  als  departaments  d’Intervenció  i
Tresoreria municipals.» 

2.2 Votació

Atès que no hi  ha intervencions,  se sotmet la  proposta a votació i,  per
majoria de 9 vots a favor (6 del Partit Popular, 2 del Pi-Proposta per les Illes
Balears i 1 del regidor no adscrit) i 8 abstencions (3 del Partit Socialista de
les  Balears,  3  del  Bloc  per  Felanitx-APIB,  1  d’Unides  Podem i  1 de Vox
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Baleares), s’acorda:

Primer. Desestimar la sol·licitud presentada dia 13 de febrer de 2023
per FCC Medio Ambiente, SAU, amb relació a la revisió de preus del servei
de recollida, neteja i transport de residus sòlids urbans del terme municipal
de  Felanitx,  atès  que  la  realització  de  la  mateixa  prestació  que  estava
emparada per un contracte públic ja extingit, no autoritza a exigir l’aplicació
de la clàusula de revisió de preus que contenia el contracte original.

Segon. Notificar aquest acord a FCC Medio Ambiente, SAU.

Tercer.  Comunicar  aquest  acord  als  departaments  d’Intervenció  i
Tresoreria municipals.

3.  EXPEDIENT  492/2023.  RECTIFICACIÓ  DE  L’EPÍGRAF  I  DE
L’INVENTARI MUNICIPAL DE BÉNS I DRETS (2001-2022)

3.1 Proposta de rectificació de l’epígraf I de l’Inventari municipal de
béns i drets (2001-2022)

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta del batle, Sr. Jaume
Monserrt,  de rectificació  de l’epígraf  I  de l’Inventari  municipal  de béns i
drets  (2001-2022),  dictaminada  prèviament  per  la  Comissió  Informativa
d’Economia i Assumptes Generals de 3 d’abril de 2023, que es transcriu a
continuació:

«ANTECEDENTS

1. El 4 de juny de 2001 el Ple va aprovar la darrera rectificació de l’Inventari
municipal de béns, referida a 31 de desembre del 2000.

2. El 9 de febrer de 2023 el batle va dictar una providència en en els termes
següents: 

Els ajuntaments, així com la resta d’administracions públiques, estan obligats a
formar inventari dels béns i drets que integren el seu patrimoni i a mantenir-lo
actualitzat.  

Tenint  en  compte  que  l’Inventari  municipal  de  béns  de  l’Ajuntament  de
Felanitx es va rectificar per darrera vegada el 4 de juny de 2001, DISPÒS el
següent: 

- Que s’iniciïn els tràmits per rectificar l’Inventari municipal de béns, prenent
com a referència temporal el període comprès entre el 31 de desembre de
l’any 2000 i el 31 de desembre de 2022.
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- Que els serveis municipals corresponents emetin els informes i aportin els
documents necessaris per tal de reflectir a l’expedient les vicissituds de tota
casta dels béns i drets durant el període esmentat.

- Que s’emeti un informe jurídic sobre la legislació aplicable i el procediment
administratiu a seguir, informe que ha de ressaltar les prioritats de rectificació
atenent els anys transcorreguts des del darrer acord del Ple.

3. El 24 de febrer de 2023 l’arquitecta tècnica municipal va emetre un informe
mitjançant el qual s’estableixen uns criteris unitaris i de referència per a la
valoració de la totalitat dels béns immobles municipals inclosos en l’inventari.

Criteris establerts terrenys  
Preu unitari sòl urbà: 
Felanitx: 250 €/m2 – 350 €/m2

Cas Concos/s’Horta: 400 €/m2 
Zona costera: 500 €/m2 – 700 €/m2

Equipament: 10% del valor de repercussió 
(valor del solar)

Preu unitari sòl rústic:
sòl rústic general: 3-4 €/m2

equipament no vinculat: 7 €/m2

equipament vinculat al sòl urbà: 40 €/m2 – 80 €/m2

Criteris establerts edificacions  
S’utilitzarà el sistema de càlcul de valoració per reposició, utilitzant les taules
orientatives de costos de la construcció tipus de la comunitat autònoma de les
Illes Balears, elaborades pel COAIB i que se facilita de manera orientativa pel
càlcul de pressupostos d’execució material de les obres amb la aplicació dels
mòduls i coeficients adequats de tipologia, conservació/reforma i qualitat entre
altres  aplicant-hi  a  més  els  percentatges  destinats  a  benefici  industrial,
despeses  generals  d’empresa,  així  com impostos  i  gastos  administratius  i
tècnics necessaris per a l’execució dels edificis.

Criteris establerts per altres béns  
S’utilitzarà el valor cadastral per: 

Zones verdes 
Estacions transformadores (el terreny ocupat)

No estaran subjectes a valoració:
Sistema viari (carrers, avingudes, places i aparcaments públics a

l’aire lliure, carrils bici integrats en el sistema viari)
Sistema  general  de  clavegueram  (la  síquia  general  d’aigües  
brutes)
Sistemes puntuals d’aigua residual (impulsores)

4. El 29 de març de 2023 des del servei cartogràfic municipal es va emetre un
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informe sobre la metodologia seguida per rectificar l’Inventari en els termes
següents:

1.  La  darrera  rectificació  de  l’Inventari  municipal  de  béns  i  drets  de
l’Ajuntament de Felanitx  es va adoptar el 4 de juny de 2001.

2. Que fa uns anys es va adquirir un programa informàtic per tal de gestionar
l’inventari municipal d’una  manera més efectiva.

3.  Que  en  els  darrers  anys  s’han  anat  introduint   els  diferents  béns  de
l’Ajuntament  de  Felanitx  a  l’esmentat  programa informàtic  que  permet  la
incorporació d’un gran nombre de paràmetres per cada un d’ells.

4. Que es va demanar una nota simple al registre de la propietat de Felanitx
de totes les finques que eren de titularitat de l’Ajuntament de Felanitx en les
diverses denominacions amb les que  figura a l’esmentat registre  així com les
de l’antic Hospici de Felanitx ja que l’Ajuntament  n’és l’hereu i tots ells s’han
localitzat  com a elements de l’inventari.

5.Que s’ha proposat aprovar una revisió, actualització i rectificació de l’epígraf
1 de  l’Inventari municipal de béns de l’Ajuntament de Felanitx, que s’ha duit a
terme emprant  la següent metodologia per a  poder fixar una correlació entre
aquest  i l’aprovat el 2001.

A l’epígraf 1 de l’inventari de béns immobles esmentat, es  classificaven els
immobles com a:
    • Edificis
    • Zones verdes i parcs públics
    • Vies públiques 
    • Camins rurals
    • Solars
    • Finques rústiques

per tal de poder mantenir la correlació esmentada  entre  la rectificació que
l’Inventari de 2001 i la que es  detalla ara, s’ha incorporat una ressenya dintre
del camp de la  descripció que es  fa del bé.
A manera d’exemple:

EDIFICIS

CASA CONSISTORIAL (IV-1) La ressenya (IV-1) fa referència que la  Casa
Consistorial que es detalla a la nova revisió de l’Inventari es correspon  amb  el
bé immoble número 1 de la relació d’Edificis de 2001.  

ZONES VERDES I PARCS PÚBLICS
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ZONA VERDA CALA MARÇAL C/ FOTJA 9 (IV-SP-5-1) fa referència que la Zona
Verda Cala Marçal C/ Fotja 9 que es detalla a la nova revisió de l’Inventari es
correspon  amb  el bé immoble número 5-1 de la relació de Zones Verdes i
Parcs Públics de 2001.  

VIES PÚBLIQUES

En referència a les vies públiques, s’han incorporat les diferents modificacions i
nomenclatures reflectides en els successius acords de ple, i també s’ha afegit a
continuació del nom una referència al nucli urbà al que pertany per facilitar la
seva identificació tant en el llistats com en les fitxes d’aquest.

CAMINS RURALS

En referència als camins rurals, es mantenen els que figuraven a l’inventari de
2001, pel fet que el Consell ja ha remés a l’Ajuntament la  proposta de Catàleg
de camins del terme municipal de Felanitx i que serà la figura que, un cop
aprovada definitivament,  ordenarà  a aquesta classe de béns immobles.

SOLARS 

PAS  VIANANTS  ACCÉS  ESCOLA  DE  PORTOCOLOM  (IV-SOLARS-26)  fa
referència que el pas de vianants que es detalla a la nova revisió de l’Inventari
es correspon  amb  el bé immoble número 26 de la relació de solars  de 2001.

FINQUES RÚSTIQUES

RÚSTICA  CAN  REMIRAT  (IV-FINQUES  RUSTIQUES-3)  fa  referència  que  la
rústica Can Remirat que es detalla a la nova revisió de l’Inventari es correspon
amb  el bé immoble número 3 de la relació de finques rústiques de 2001.

Per  altra  banda  s’han  incorporat  a  l’epígraf  1,  diversos  béns  immobles,
fonamentalment  estacions  depuradores,  que  al  2001  formaven  part  de
l’epígraf 8 de béns i drets revertibles, pel fet que segons els acords només és
va cedir l’ús, sense perjudici que igualment s’hagin de mantenir a l’epígraf
VIII.

DEPURADORA DE FELANITX (IV EPÍGRAF 8 Núm. 4) fa referència a que la
depuradora de Felanitx  que es detalla a la nova revisió de l’Inventari  es
correspon  amb  el bé immoble número  de l’epígraf 8.

Un  cop  acabat  aquest  procés  s’ha  procedit  a  revisar  l’índex   i  les  fitxes
resultants per  tal  d’elaborar  el  llistat  d’altes  i  baixes  que,  juntament  amb
l’índex, complementa el  present informe.

5. El 29 de març de 2023 el TAE jurídic d’urbanisme va emetre un informe-
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proposta,  amb  una  nota  de  conformitat  del  secretari,  que  conté  les
consideracions jurídiques següents:

A) Naturalesa de l’inventari de béns i drets

Amb  l’objectiu  que  les  entitats  locals  gestionin,  vigilin  i  protegeixin
ordenadament  el  seu  patrimoni  (de  conformitat  amb  les  prerrogatives  i
potestats que tenen atribuïdes), les lleis els imposen el deure d’inventariar els
seus béns i drets.

L’inventari d’un ajuntament es pot definir com el registre en què s’inscriuen tot
tipus de béns i drets, tant demanials com patrimonials, pertanyents a l’entitat
local,  efectuat seguint un ordre i  per categories.  La sentència del Tribunal
Suprem de 9 de juny de 1978 amb núm. d’apel·lació 40223 va delimitar el
concepte de l’inventari municipal en els termes següents: «es un mero registro
administrativo que por sí solo ni prueba, ni crea ni constituye derecho alguno a
favor de la Corporación, siendo más bien un libro que sirve, respecto de sus
bienes  de  recordatorio  constante  para  que  la  Corporación  ejercite
oportunamente las facultades que le corresponden.”

Des  d’aquesta  sentència  de  l’any  1978,  la  jurisprudència  ha  anat
emfatitzant  de  manera  constant  la  naturalesa  purament  informativa  de
l’inventari. Per posar un exemple, el Tribunal Superior de Justícia de les Illes
Balears,  a  la  sentència  23/2017 de  25  de  gener  de  2017,  va  afegir  el
següent respecte de la doctrina del Tribunal Suprem: De aquí se deduce que
la inclusión en el Inventario no representa la última palabra en cuanto a la
propiedad del bien incluido. És a dir, l’inventari crea una aparença pública
del  bé però no prejutja  les accions que eventualment es puguin exercir
davant de l’ordre jurisdiccional civil.

Aquesta  caracterització  de l’inventari  com a instrument  informatiu  té  un
altre  vessant,que  el  Tribunal  Suprem  va  fixar  com  a  doctrina  legal,
mitjançant la sentència amb núm. de recurs 28/2004 de 21 de maig de
2008: «No puede entenderse que un vial, por el mero hecho de no estar
incluido en el correspondiente Inventario de Bienes Municipales, no es de
titularidad municipal”. En qualsevol cas, el caràcter informatiu de l’inventari
no  implica  que  la  constància  d’un  bé  en  aquest  registre  no  tengui  cap
conseqüència: és un principi de prova de la seva possessió fins al punt que
pot servir, si escau, per accedir al Registre de la Propietat (de conformitat
amb el que estableix, a banda dels articles 36.2 del RBEL i 133.3 de la
LMRLIB, l’article 206 del Decret de 8 de febrer de 1946 pel qual s’aprova la
nova redacció oficial de la Llei hipotecària). 

S’ha de tenir en compte, a més, que per inventariar els béns i drets basta
que existeixin indicis sobre la seva naturalesa pública. En aquest sentit,  la
sentència 196/2020 de 10 de juliol de 2020 del Tribunal Superior de Justícia de
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Castella-La Manxa va recollir la doctrina següent: «La jurisprudencia también
ha establecido que para considerar  correcta  la  inclusión de un bien en el
Inventario Municipal es suficiente la simple existencia de indicios de que los
bienes tienen naturaleza pública,  sin  necesidad de  una prueba acabada o
fehaciente de dicha titularidad, y ello por cuanto la inclusión de un bien a dicho
inventario (o catálogo) no tiene carácter "constitutivo", es decir, ni supone
adquisición dominical alguna, ni el hecho de que no estén incluidos algunos
bienes  en  el  mismo  determinaría  que  no  pueda  ostentar  sobre  éstos  la
Administración  algún  derecho.  Y  se  ha  indicado  también  que  tampoco  es
preciso un expediente previo de investigación en aquellos supuestos en los que
la Administración no alberga duda sobre la naturaleza pública del bien, y ello
sin perjuicio de que la catalogación como bien público pueda ser combatida
ante los Tribunales del orden civil.” 

Així, en resum, l’inventari és un registre administratiu de caràcter intern de
l’entitat  local  on  es  recullen  les  característiques  físiques,  jurídiques  i
econòmiques dels béns i drets del patrimoni local, amb l’objecte de servir a la
pròpia corporació com a instrument per a la gestió i control del seu patrimoni –
veure,  en  aquest  sentit,  la  circular  6/2015  de  la  Direcció  General
d’administració local de la Generalitat Valenciana sobre l’inventari dels béns i
drets que integren el patrimoni de les corporacions locals.  

B) Contingut de l’inventari: prioritats

En general, l’obligació de les entitats locals de formar un inventari abasta
tots els seus béns i drets. L’article 18 del RBEL, que enumera els epígrafs de
l’inventari,  n’il·lustra  el  contingut:  immobles;  drets  reals;  mobles  de
caràcter històric, artístic o de considerable valor econòmic; valors mobiliaris,
crèdits i drets, de caràcter personal de la corporació; vehicles; semovents;
mobles no compresos en els enunciats anteriors; i béns i drets revertibles.

Existeix una precisió rellevant, però, en l’article 32.4 de la LPAP (legislació
bàsica), que fixa un contingut mínim de l’inventari en els termes següents:
L’inventari  patrimonial  de  les comunitats  autònomes,  entitats  locals i
entitats de dret públic que hi estan vinculades o en depenen ha d’incloure,
almenys  , els béns immobles i els drets reals sobre aquests  . No  es tracta
d’una  determinació  incompatible  amb  l’obligació  d’inventariar  la  totalitat
dels béns i  drets,  sinó que més aviat s’ha d’interpretar en el  sentit  que
s’estableix  la  primacia  d’una  part  del  patrimoni  respecte  de  la  resta  a
l’efecte de ser inventariat. 

A aquesta interpretació se li han d’afegir els elements d’anàlisi següents:

L’Ajuntament de Felanitx,  en el tràfic jurídic ordinari  que afecta els seus
béns  immobles,  sovint  ha  d’acreditar  davant  d’altres  administracions
públiques que un bé immoble en concret es troba inclòs dins de l’Inventari
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municipal (veure els expedients 3069/2018 o 1652/2018). Com que a dia
d’avui el contingut de l’epígraf I de l’Inventari no projecta una imatge fidel
de la realitat, això podria arribar a comportar, per posar alguns exemples, la
denegació d’una subvenció a favor de l’Ajuntament o la impossibilitat de
cedir uns terrenys a una altra administració per implantar un equipament
públic. 

Al  llarg  de  les  darreres  dues  dècades  s’han  acumulat  considerables
variacions en l’Inventari  i  això dificulta la  capacitat  que té l’Ajuntament,
amb els mitjans de què disposa, per avaluar-les. Malgrat tot, des del servei
cartogràfic  municipal  s’han  anat  actualitzant  periòdicament  les  dades de
l’Inventari en allò que afecta, sobretot, l’epígraf I – per la relació directa que
té, tant amb el Cadastre com amb el Registre de la Propietat. En canvi,
altres  epígrafs  (especialment  el  VII)  requereixen  d’una  feina  més
transversal que afecta béns i drets de naturalesa molt diversa. 

De tot el que s’ha exposat es deriva que els béns immobles i els drets reals
constituïts  sobre  aquests  conformen  el  contingut  mínim  i  prioritari  de
l’Inventari i, per tant, l’Ajuntament pot rectificar-lo parcialment respecte de
l’epígraf I. Ara bé, l’obligació d’inventariar els béns i drets abasta la totalitat
del  patrimoni  municipal,  per  la  qual  cosa,  el  més  aviat  possible,  s’han
d’habilitar els mitjans necessaris per fer una revisió de l’Inventari en el seu
conjunt.

C) Procediment administratiu a seguir

De la regulació normativa de l’inventari de béns i drets de les entitats locals
es desprèn que existeixen fins a tres procediments distints que el poden
afectar:  la  formació,  la  rectificació  i  la  comprovació.  No  existeix  una
regulació detallada d’aquests procediments com a tals, però la formació de
l’inventari seria el procediment originari que en permet l’elaboració i una
primera aprovació; i  una vegada format l’inventari, la rectificació seria la
verificació anual  de  tots  els  canvis  que  hi  ha  hagut  durant  l’etapa  en
qüestió, mentre que la comprovació seria la formalitat  que en renovar la
corporació es duu a terme per al cas que s’hagin de depurar responsabilitats
polítiques.

A les Illes Balears, a més, de conformitat amb l’article 132.2 de la LMRLIB
l’inventari ha de ser objecte d’actualització continuada, sense perjudici que
s’hagi de rectificar anualment i que s’hagi de comprovar cada vegada que es
renovi  la  corporació.  En  qualsevol  cas,  aquesta  obligació  d’actualització
permanent es podria considerar continguda en el deure de rectificació, ja
que opera com a una condició necessària per a l’eficàcia de la verificació
anual.

Aplicant aquestes consideracions als antecedents ja descrits de l’Ajuntament
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de Felanitx, s’ha de concloure que, si bé al llarg dels darrers anys   no s’han  
duit  a  terme  les  actualitzacions  necessàries  de  l’Inventari,    això  no  
constitueix    un  obstacle  perquè  ara,  mitjançant  una  rectificació  parcial  
(enllaçant  amb  les  conclusions  del  punt  anterior)  ,  es  verifiquin  les  
vicissituds  de  tota  casta  dels  béns    immobles    per  les  anualitats  
transcorregudes   des de l’1 de gener de 2001  .

Sobre  les  particularitats  del  concret  procediment  a  seguir,  partint  de  la
manca  d’una  regulació  detallada,  s’han  de  destacar  les  circumstàncies
següents: 

a) L’inventari no té caràcter normatiu, la qual cosa implica: que no s’ha
de  realitzar  una  consulta  pública  prèvia  a  l’elaboració  de  la
documentació que n’integra la rectificació; que no li és d’aplicació el
procediment  d’aprovació  d’ordenances,  sense  perjudici  que  s’hagin
d’observar les normes del procediment administratiu comú; i que no
és un pla subjecte a avaluació ambiental estratègica.

b) La sentència 241/2012 de 4 de maig de 2012 del Tribunal Superior de
Justícia de Castella i Lleó va concloure que la tramitació de l’inventari
no té associat cap deure de publicitat, tota vegada que «no supone
ninguna merma de los derechos dominicales u otro real que pueda
sostener cualquier persona.”

No obstant això, més enllà de reiterar la incidència que la inclusió
d’un bé a l’inventari  pot arribar  a tenir  davant  del  Registre  de la
Propietat, en el cas concret de l’Inventari de l’Ajuntament de Felanitx
s’ha de tenir  en compte  que la  rectificació  que ara  es tramita  es
refereix a un període de temps superior als vint anys. Partint, doncs,
d’aquesta  premissa  temporal  i  relacionant-la  amb  el  principi  de
participació,  objectivitat  i  transparència  que  regeix  l’actuació
administrativa  segons  l’article  3.1.c)  de  la  Llei  40/2015,  d’1
d’octubre, del règim jurídic del sector públic, resulta adient que en la
tramitació del procediment s’acordi un període d’informació pública
de vint dies hàbils respecte de la llista rectificada dels béns immobles
que integren l’epígraf I de l’Inventari a l’efecte que qualsevol persona
pugui formular al·legacions o observacions que ajudin a depurar-ne,
si  escau,  les  dades  o  posi  de  manifest  omissions  o  altres
circumstàncies que sigui oportú que l’Ajuntament conegui, tot això en
el marc del que estableix l’article 83 de la LPACAP.

Així  les  coses,  s’ha  d’aprovar  inicialment  la  rectificació  i  s’ha  de
sotmetre a informació pública la llista rectificada de béns immobles,
amb l’advertiment que si no es presenten al·legacions o observacions
durant  l’esmentat  tràmit  la  rectificació  esdevendrà  definitiva  (per
analogia amb el  que estableix l’article 49 LRBRL); si  es presenten



 
Ajuntament de Felanitx

al·legacions o observacions, els serveis municipals corresponents les
han d’avaluar i s’ha de donar una resposta motivada a les persones
que les hagin formulat, resolent-se mitjançant un acord d’aprovació
definitiva amb els canvis que s’hagin pogut introduir. 

La constància que la rectificació ha esdevingut definitiva perquè no
s’han presentat al·legacions o l’acord d’aprovació definitiva, en cas
que se’n presentin, no s’ha de publicar a cap butlletí oficial ni a la seu
electrònica  de  l’Ajuntament  perquè,  com  ja  s’ha  indicat  en  línies
anteriors,  l’inventari  de  béns  i  drets  no  té  valor  normatiu  –
circumstància que sí que s’exigeix, en canvi, per a l’entrada en vigor
d’instruments amb eficàcia normativa com són els reglaments i les
ordenances. Això no exclou, però, que l’Ajuntament tengui l’obligació
de  publicar  la  relació  dels  béns  immobles  que  siguin  de  la  seva
propietat o sobre els  quals ostenti  algun dret real,  de conformitat
amb l’article 8.3 de la LTAIPBG.

Una vegada la rectificació hagi esdevingut definitiva o s’hagi aprovat
definitivament, s’ha de remetre una còpia de la documentació que la
integra a l’Administració de l’Estat i de la comunitat autònoma de les
Illes Balears i s’han d’inscriure en el Registre de la Propietat aquells
béns municipals la naturalesa dels quals així ho requereixi.

1. La competència per aprovar la rectificació de l’inventari correspon al
Ple i el quòrum exigit per adoptar els acords és el de majoria simple.

2. A banda d’algunes al·lusions contingudes al Reial Decret 2568/1986,
de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització,
funcionament  i  règim  jurídic  de  les  entitats  locals,  el  paper  del
secretari en relació amb l’Inventari municipal de béns i drets ve donat
pel  que  estableixen  les  normes  següents:  l’article  32.1  del  RBEL,
segons el  qual  els  inventaris  s’han d’autoritzar  pel  secretari  de la
corporació  amb  el  vistiplau  del  president;  i  l’article  3.2.k)  del
RDFHCN, segons el qual la funció de fe pública comprèn (...) dur i
custodiar  (...)  l’inventari  de  béns  de  l’entitat  local.  Amb  això,  la
referència a autoritzar l’inventari s’ha d’emmarcar dins de la funció de
fe pública que té assignada el secretari.

D) Relació entre l’inventari  de béns i  drets i  el  catàleg de camins
públics

El  30 de novembre de 2017 es va signar un conveni entre el  Consell  de
Mallorca i l’Ajuntament de Felanitx per a l’elaboració i posterior aprovació i
inclusió dins l’Inventari de béns i dins el planejament urbanístic del catàleg de
camins públics ubicats dins el terme municipal. En aquest sentit, el passat 14
de febrer de 2023 es va registrar d’entrada el Catàleg de camins del terme
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municipal  de  Felanitx  redactat  pels  serveis  tècnics  del  Departament  de
sostenibilitat i medi ambient del Consell de Mallorca.

Amb l’entrada en vigor de la Llei 13/2018 es va crear la figura del catàleg
municipal  de  camins  públics,  que  es  configura  com  un  document
complementari de l’inventari de béns i drets. Fins aleshores, l’escassa regulació
de les vies públiques en relació amb l’inventari es trobava a l’article 20.g) del
RBEL: Tractant-se de vies públiques, a l’inventari han de constar les dades
necessàries per a la seva individualització, amb especial referència als seus
límits, longitud i amplària.

L’article  13.1  de la  Llei  13/2018 estableix  un  procediment  d’aprovació  del
catàleg de camins que es compon de les fases següents: el consell insular ha
d’emetre un informe previ; si l’informe és favorable l’Ajuntament ha d’aprovar
inicialment el catàleg i l’ha de sotmetre a informació pública i, una vegada
resoltes les al·legacions, l’ha d’aprovar definitivament. Segons els articles 13.2
i  19  de  la  mateixa  llei,  la  informació  i  documentació  del  catàleg  aprovat
definitivament s’han d’incorporar a l’inventari de béns. 

Partint del fet que el Catàleg es va registrar d’entrada a l’Ajuntament fa poc
més d’un mes, per a la rectificació de l’epígraf I de l’Inventari no ha estat
possible  tenir  en  compte  la  feina  d’investigació  duta  a  terme  des  del
Departament de sostenibilitat i medi ambient del Consell de Mallorca. Ara bé,
en paral·lel  a la rectificació de l’Inventari  es va iniciar el  procediment per
aprovar el Catàleg mitjançant la providència de la batlia de 28 de febrer de
2023 dictada en el marc de l’expedient relacionat 567/2023, constituint-ne la
primera passa la supervisió per part dels  serveis municipals  corresponents
(veure, en aquest sentit, les consideracions jurídiques del propi Catàleg). 

E) Coordinació entre l’inventari i la comptabilitat municipal

De la regulació de la comptabilitat local continguda al Reial Decret legislatiu
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de
les hisendes locals, es poden destacar, per la relació que tenen amb l’inventari
de béns i drets, els apartats a) i k) de l’article 205, segons els quals: La
comptabilitat de les entitats locals està organitzada al servei de les finalitats
següents:  a)  Establir  el  balanç  de  l’entitat  local,  posant  de  manifest  la
composició i situació del seu patrimoni, així com de les seves variacions (...) k)
Possibilitar  l’inventari  i  el  control  de  l’immobilitzat  material,  immaterial  i
financer,  el  control  de  l’endeutament  i  el  seguiment  individualitzat  de  la
situació deutora o creditora dels interessats que es relacionin amb l’entitat
local. L’article 35 del RBEL, per la seva banda, estableix el següent: En el llibre
d’inventaris i balanços s’han de reflectir anualment els béns, drets i accions de
l’entitat local i les seves alteracions, així com la situació de l’actiu i passiu, per
determinar el patrimoni real en cada exercici econòmic. 
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Pel que fa a l’Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la qual s’aprova
la Instrucció del model normal de comptabilitat local (que va derogar l’anterior
Ordre EHA/4041/2004, de 23 de novembre), si bé és cert que no conté cap
referència expressa a l’inventari de béns i drets, el Tribunal de Comptes, a
l’informe  de  fiscalització  de  la  gestió  del  patrimoni  immobiliari  de  les
diputacions  provincials,  cabildos  i  consells  insulars,  període  2014-2015
(publicat al BOE núm. 168 de 12 de juliol de 2018), va concloure el següent:
«El  IGBD  de  las  entidades  se  articula,  por  tanto,  como  soporte  para  la
configuración del balance de la entidad, y a su vez, la contabilidad tiene como
fin posibilitar la elaboración de un inventario de bienes que permita su control
y por ende su adecuada gestión. En este sentido la Regla 16 de la ICAL de
2004 determinaba que “La entidad contable deberá contar con el oportuno
Inventario  de  bienes  y  derechos  que,  de  conformidad  con  la  legislación
patrimonial, detalle de forma individual los diversos elementos del inmovilizado
que tiene registrados en su contabilidad”, para añadir en su apartado segundo
que “En el caso de que no exista la necesaria coordinación entre la contabilidad
y el Inventario General, la entidad deberá contar con un inventario específico,
de  carácter  contable,  para  detallar  individualmente  su  inmovilizado”.  Sin
embargo, la nueva ICAL de 2013 no alude de forma explícita al IGBD de la
entidad, ni a la necesaria coordinación con la contabilidad de la entidad, si bien
se ha de entender de la misma manera en tanto que el sistema de información
contable  tiene  como objetivo  mostrar  la  imagen  fiel  del  patrimonio  de  la
entidad, amén de su situación financiera, del resultado económico patrimonial
y de la ejecución de su presupuesto.”

Per tant,  la rectificació de l’epígraf  I  ha de tenir  el trasllat comptable que
correspongui a l’efecte de garantir la necessària coordinació entre l’Inventari
de béns i drets i la comptabilitat de l’Ajuntament. 

FONAMENTS DE DRET

- Articles 22.2.q), 47.1 i 79.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les
bases del règim local [en endavant LRBRL]

-  Article  86  del  Reial  Decret  legislatiu  781/1986,  de  18  d’abril,  pel  qual
s’aprova el text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim
local  [en  endavant  TRRL]  (inferint-se  el  caràcter  bàsic  en  els  termes  que
estableix l’apartat b) de la disposició final setena)

- Articles 17 a 36 del Reial Decret 1372/1986, de 13 de juny, pel qual s’aprova
el Reglament de béns de les entitats locals [en endavant RBEL]

- Article 6.f), apartats 1 i 4 de l’article 32 i article 36.1 de la Llei 33/2003, de 3
de novembre, del patrimoni de les administracions públiques [en endavant
LPAP]  (que tenen el  caràcter  de  legislació  bàsica  segons  el  que  estableix
l’apartat 5 de la disposició final segona)
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- Articles 94.1, 132 i 133 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i
de règim local de les Illes Balears [en endavant LMRLIB]

- Article 16.5 de la Llei 13/2018, de 28 de desembre, de camins públics i rutes
senderistes de Mallorca i Menorca [en endavant Llei 13/2018]

- Article 83 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu
comú de les administracions públiques [en endavant LPACAP]

- Article 8.3 de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la
informació pública i bon govern [en endavant LTAIPBG]

- Apartats 2.k), 3.a) i 4 de l’article 3 del Reial Decret 128/2018, de 16 de
març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris d’Administració local
amb habilitació de caràcter nacional [en endavant RDFHN]

De  conformitat  amb  els  antecedents  i  els  fonaments  de  dret  que  s’han
exposat,  amb  el  dictamen  previ  de  la  Comissió  informativa  d’economia  i
assumptes generals, es proposa al Ple de l’Ajuntament de Felanitx l’adopció del
següent acord:

Primer.  Aprovar inicialment la rectificació de l’Inventari municipal de
béns i drets de l’Ajuntament de Felanitx respecte dels béns immobles (epígraf
I) per les anualitats compreses entre l’1 de gener del 2001 i el 31 de desembre
del 2022, de conformitat amb les fitxes de cadascun dels immobles i la llista
dels béns que s’annexa.

Segon.  Sotmetre la llista rectificada dels béns immobles que integren
l’epígraf I de l’Inventari a un període d’informació pública de 20 dies hàbils a
comptar  des de la  publicació  de l’anunci,  amb l’advertiment que si  no es
presenten al·legacions o observacions durant l’esmentat període la rectificació
s’entendrà aprovada definitivament.

Aquesta informació pública s'ha d'anunciar al Butlletí Oficial de les Illes Balears
i a la seu electrònica de l'Ajuntament de Felanitx (ajfelanitx.eadministracio.cat,
on  ha  de  constar  la  llista  rectificada  dels  béns  immobles  per  a  la  seva
consulta).

Durant  el  període  d'informació  pública  també  es  pot  consultar  la  llista
rectificada  de  manera  presencial,  amb  cita  prèvia,  al  Departament  de
secretaria de l'Ajuntament de Felanitx, de dilluns a divendres, de les 9.00h fins
les 14.00h.»

3.2 Debat
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El Sr. Francisco Duarte manifesta que a l’inventari que els han passat hi ha els
béns immobles. Demana si el patrimoni cultural, que està custodiat a distints
espais municipals, està correcte.

El batle contesta que, com ja ha explicat, duen a aprovació la modificació de
l’epígraf I, que és el que fa referència a edificis, zones verdes, vies públiques i
camins.  Concretament, duen a modificació aquest epígraf.  Quant a tota la
resta d’epígrafs, queda molta feina per fer i, a mesura que tenguin tota la
documentació tècnica necessària i aclarida, es duran a Ple.

3.3 Votació

Se sotmet la proposta a votació i, per majoria de 9 vots a (6 del Partit Popular,
2 del Pi-Proposta per les Illes Balears i 1 del regidor no adscrit) i 8 abstencions
(3 del Partit Socialista de les Balears, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 1 d’Unides
Podem i 1 de Vox Baleares), s’acorda:

Primer.  Aprovar inicialment la rectificació de l’Inventari municipal de
béns i drets de l’Ajuntament de Felanitx respecte dels béns immobles (epígraf
I) per les anualitats compreses entre l’1 de gener del 2001 i el 31 de desembre
del 2022, de conformitat amb les fitxes de cadascun dels immobles i la llista
dels béns que s’annexa.

Segon.  Sotmetre la llista rectificada dels béns immobles que integren
l’epígraf I de l’Inventari a un període d’informació pública de 20 dies hàbils a
comptar  des de la  publicació  de l’anunci,  amb l’advertiment que si  no es
presenten al·legacions o observacions durant l’esmentat període la rectificació
s’entendrà aprovada definitivament.

Aquesta informació pública s'ha d'anunciar al Butlletí Oficial de les Illes Balears
i a la seu electrònica de l'Ajuntament de Felanitx (ajfelanitx.eadministracio.cat,
on  ha  de  constar  la  llista  rectificada  dels  béns  immobles  per  a  la  seva
consulta).

Durant  el  període  d'informació  pública  també  es  pot  consultar  la  llista
rectificada  de  manera  presencial,  amb  cita  prèvia,  al  departament  de
Secretaria de l'Ajuntament de Felanitx, de dilluns a divendres, de les 9.00h fins
les 14.00h.

ANNEX

LLISTA  RECTIFICADA  DELS  BÉNS  IMMOBLES  QUE  INTEGREN
L’EPÍGRAF I DE L’INVENTARI MUNICIPAL DE BÉNS I DRETS A 31 DE
DESEMBRE DE 2022  

EDIFICIS, CONSTRUCCIONS I INSTAL·LACIONS
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100001CASA CONSISTORIAL (IV-2)
100003CEMENTIRI MUNICIPAL (IV-15) (IV-FINQUES RÚSTIQUES-24 A 35)
100004MERCAT MUNICIPAL (IV-4)
100005ESCOLETA MUNICIPAL (IV-8)
100006POLIESPORTIU MUNICIPAL GUILLEM TIMONER ( CAMP D'ESPORTS) (IV-31) (IV-FINQUES
RÚSTIQUES-24)
100007CASA DE CULTURA (IV-24)
100008COL·LEGI JOAN CAPÓ (IV-7)
100010ESCOLA DE MÚSICA (ANTIC ESCORXADOR MUNICIPAL) (IV-3)
100011EDIFICI DE LA DUANA (IV-1)
100013AUDITORI MUNICIPAL (ANTIC CINEMA DE FELANITX) (IV-25)
100015OFICINA DE TURISME DE CALA FERRERA (IV-SP-7-1, 7-2, 7-3)
100016ESCOLA DE PORTOCOLOM (IV-10)
100018CAMP DE FUTBOL DE S'HORTA. SA LLEONA (IV-36)
100019CAMP DE FUTBOL DE FELANITX, ES TORRENTÓ - MARIONA CALDENTEY OLIVER (IV-30)
100020DEPURADORA DE FELANITX (IV EPÍGRAF 8 Nº 4)
100021PLANTA DE COMPOSTATGE
100022ESCOLA DE S'HORTA (IV-SOLARS-30)
100023PUNT VERD DE PORTOCOLOM I EL TERRENY DE DARRERE
100024ESCOLA DE SON PROENÇ (IV-22)
100025ESCOLA DE SON CALDERÓ, SON VALLS (IV-11)
100026ESCOLA DE CAS CONCOS (IV-9)
100027MAGATZEM DE CASA HOSPICI - HOSPITAL (IV43)
100028CASA HOSPICI - HOSPITAL (L'HOSPICI) (IV42)
100029CENTRE CÍVIC DE PORTOCOLOM
100032PORTASSA DE PROTECCIÓ CIVIL (IV-26)
100034CASA AL CARRER SITJAR, 12
100035ARXIU MUNICIPAL CARRER BASTERA, 3
100036POLIESPORTIU CAS CONCOS (IV-37)
100037ESCORXADOR NOU (IV-17)
100038DIPÒSIT D'AIGUA (MOLI D'EN SOLER) (IV-23)
100039ESTACIÓ ENOLÒGICA (IV-14)
100040BIBLIOTECA MUNICIPAL (IV-5)
100042ESCOLA DE SON NEGRE (IV-13)
100043BRIGADA MUNICIPAL (IV-SOLARS-15)
100044CENTRE DE SALUT DE S'HORTA (IV-18)
100045PAVELLÓ POLIESPORTIU TONI PEÑA
100046DEPURADORA CALA FERRERA (IV EPÍGRAF 8 - Nº3)
100047CENTRE DE SALUT DE CAS CONCOS (IV-19)
100048EDIFICI DE LA TERCERA EDAT DE CAS CONCOS (IV-SOLARS-36)
100050CIRCUIT SON MATAMOROS
100051EDIFICI DE LA TERCERA EDAT D'ES CARRITXÓ
100057ESTACIÓ TRANSFORMADORA Nº 1 (POLÍGON INDUSTRIAL)
100058ESTACIÓ TRANSFORMADORA Nº2 (POLÍGON INDUSTRIAL)
100059ESTACIÓ TRANSFORMADORA Nº 3 (POLÍGON INDUSTRIAL)
100060ESTACIÓ TRANSFORMADORA Nº 4 (POLÍGON INDUSTRIAL)
100061ESTACIÓ TRANSFORMADORA Nº 5 (POLÍGON INDUSTRIAL)
100062ESTACIÓ TRANSFORMADORA Nº 6 (POLÍGON INDUSTRIAL)
100063ESTACIÓ TRANSFORMADORA Nº 7 (POLÍGON INDUSTRIAL)
100586ESTACIÓ IMPULSORA DE DAVANT HOTEL CAS CORSO (SA BASSA NOVA) (IV-
SOLARS-40)
100621ESTACIÓ TRANSFORMADORA (VALL D'OR GOLF)
100622ALJUB D'AIGUA (VALL D'OR GOLF)
100623ESTACIÓ DEPURADORA (VALL D'OR GOLF)
100625CASETA DE DAMUNT sa Mola (IV-SOLARS-1)
100636SÍQUIA AIGÜES BRUTES (SÍQUIA DE LA VILA) (IV-EPÍGRAF 8 Nº7)
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100638CANONADES AIGÜES BRUTES C/ HERNÁN CORTÉS /AMPLIACIÓ
100643DIPÒSIT D'AIGUA (C/ MOLINS) (IV-20)
100645CANERA MUNICIPAL
100646BOMBERS (IV-SOLARS-15)
100647JUTJAT DE PAU (IV-SOLARS-15)
100648EDIFICI ES COLLET AVUI PROTECCIÓ CIVIL (IV-EPÍGRAF 8 Nº8)
100649ESCOLETA MUNICIPAL PORTOCOLOM
100654POU D'ES JAI TONI O POU DE SA SÍNIA
100656CAN VETLA (S'HORTA)
100657CASA C/TINTORERA NÚMERO 7 (CAN LLOPIS)
100660POU DES CAMÍ (IV-FINQUES RÚSTIQUES-8)
100661POU DE SON CALDERÓ (IV-FINQUES RÚSTIQUES-15)
100662POU DE SA TAULERA
100663POU DE SON PROENÇ - FONT DE SON PROENÇ (IV-FINQUES RÚSTIQUES-6 I 38)
100664SA FONT DE SANTA MARGALIDA (IV-SOLARS-20)
100665POU DE SON SUAU
100666POU PASSEIG JOAN ESTELRICH (IV-29)
100667POU TORRE
100668IMPULSORA (POLIESPORTIU GUILLEM TIMONER)
100669IMPULSORA 1 CAMP ROIG (PORTOCOLOM)
100670IMPULSORA 2 C/MAR C/ LLEVANT (PORTOCOLOM)
100671IMPULSORA 3 SUBMERGIDA (PORTOCOLOM)
100672IMPULSORA 4 TAMARELLS (PORTOCOLOM)
100673IMPULSORA 5 C/TAMARELLS C/PESCADORS (CLUB NÀUTIC) (PORTOCOLOM)
100674IMPULSORA 6 C/TOGORES C/MÉNDEZ NÚÑEZ
100675IMPULSORA 9 ES PONTARRÓ CALA MARÇAL (PORTOCOLOM)
100676IMPULSORA 8 CALA MARÇAL (PORTOCOLOM)
100677IMPULSORA 1 CALA FERRERA
100678IMPULSORA 2 CALA SERENA
100679IMPULSORA 3 ROBINSON (CALA SERENA)
100680POU DE SON OLIVER
100681POU DE SON CIFRE (IV-FINQUES RÚSTIQUES-13)
100682POU DES FRARES - POU NOU (IV-FINQUES RÚSTIQUES-12)
100683POU D'EN REUS (IV-FINQUES RÚSTIQUES-9)
100684POU DE SES TRES MALLES (IV-FINQUES RÚSTIQUES-10)
100685POU DE SA COMA 1 (IV-FINQUES RÚSTIQUES-14)
100686POU DE SA COMA 2
100687POU DE SA COMA 3
100688POU D'EN LLARGO O POU DE SON VENT
100689POU DES CARRITXÓ (IV-FINQUES RÚSTIQUES-11)
100690POU D'EN CATIU (IV-FINQUES RÚSTIQUES-5)
100691POU D'ES BABOT (IV-FINQUES RÚSTIQUES-4)
100692ALJUB PÚBLIC S'HORTA
100698POU 1 PASSEIG DE LA REPÚBLICA ARGENTINA
100699POU 2 PASSEIG DE LA REPÚBLICA ARGENTINA
100700POU 3 PASSEIG DE LA REPÚBLICA ARGENTINA
100701POU CAMP DE FUTBOL DE S'HORTA
100717LOCAL JARDINS DEL REI Nº1
100718LOCAL JARDINS DEL REI Nº2
100719LOCAL JARDINS DEL REI Nº3
100720TERRASSA COMUNA ALS TRES LOCALS JARDINS DEL REI
100723S'ALJUB DEN MEL (IV-FINQUES RÚSTIQUES 16) 

VIES PÚBLIQUES

100033PLAÇA DE CAS CONCOS
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100064APARCAMENTS VIALS I ZONES ANNEXES (POLÍGON INDUSTRIAL)
100065C/ DE S' ABEURADOR F
100067C/ DE L'ÀGUILA PEIXATERA PC
100068C/ DE S'AIGO F
100069C/ DE L'ALADERN PC
100070C/ D'ALCALÁ GALIANO PC
100071C/ D'ALEMANY DE SADOA CC
100072C/ DE S'ALGAR PC
100073C/ D'ALACANT SH
100074C/ DE SANT ALONSO RODRÍGUEZ F
100075C/ DE N'ALOU F
100076C/ DE N'ALOU PC
100077C/ DE L'ÀNCORA PC
100078C/ DE L'ANFÓS PC
100079C/ D' ANGLASOLA F
100080C/ DE L' ANGUILA PC
100081C/ D' ANTONI MAURA F
100082PL/ DE S' ARRAVAL F
100083C/ DE L' ARXIDUC LLUÍS SALVADOR PC
100084C/ DE L' ASSUMPCIÓ PC
100085C/ DE L' AVIADOR ORTÉ PC
100086C/ D'ES BADALUC F
100087C/ DEL 31 D'AGOST CC
100088C/ DEL 31 DE MARÇ F
100089C/ DE LES BARQUES PC
100090C/ D'EN BARTOMEU AMENGUAL F
100091C/ D'EN BASTERA F 
100092C/ DE BELLPUIG F
100093C/ D'EN BENNÀSAR F
100094C/ D'EN BERENGUER DE GALIANA CC
100095C/ DEL BERGANTÍ PC
100096C/ DE BINIFARDA F
100097C/ DEL BISBE MIRALLES F
100098C/ DEL BISBE PUIG F
100099C/ DE BURGUES F
100100AV. DE CALA D'OR CF
100101AV. DE CALA FERRERA SH
100102C/ DE CALA FIGUERA F
100103C/ DE CALA MARÇAL PC
100104C/ DE CALA MARÇAL SH
100105C/ DE CALA SA NAU SH
100106C/ DEL CALAMAR PC
100107C/ D'EN CALDERó F
100108C/ D'ES CALL F
100109C/ D'ES CALÓ PETIT CF
100110C/ D'ES CAMP ROIG PC
100111C/ D'ES CAMPET F
100112C/ DE CAMPOS F
100113C/ DE CAN GAIÀ PC
100114C/ D'EN CÀNAVES F
100115C/ DEL CANONGE ROIG CC
100116C/ DEL CAP ROIG PC
100117C/ DEL CAPITÀ BARCELó PC
100118C/ DE LA CARAVEL.LA PC
100119C/ DEL CARDENAL DESPUIG F
100120C/ DEL CARDENAL D'ES ROSSELLS CC
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100121C/ DE LA CARITAT F
100122C/ DEL CARME PC
100123C/ D'EN COSTA I LLOBERA F
100124C/ D'ES CASTELLET F
100125C/ D'ES CASTELL CC
100126C/ DE SA CAVALLERIA DE SA GALERA CC
100127C/ DEL CAVALL MARI PC
100128C/ D'ES CAVALLETS F
100129C/ DEL CENTRE PC
100130C/ DE CHURRUCA PC
100131C/ D'EN CIFRE F
100132C/ DEL CIPRELL PC
100133C/ DE LA CIUTAT DE SETA PC
100134C/ DE LA CIUTAT DE SAN PEDRO F
100135C/ D'ES CLAPER CS
100136C/ D'ES COCÓ ROIG CS
100137C/ DEL COL.LEGI SH
100138PL. DEL COMERÇ PC
100139C/ DE LA CONCEPCIÓ CC
100140C/ DEL CONGRE PC
100141PL. DE LA CONSTITUCIÓ F
100142C/ D'ES CONVENT F
100143C/ D'ES CONVENT SH
100144C/ DEL CORB MARÍ PC
100145C/ DE COTONER F
100146C/ DE SA COVA DES GAT CS
100147RONDA DE MIQUEL MASSUTÍ (IV-RONDA CREUER BALEARS)
100148C/ D'EN CRISTÒFOR COLOM PC
100149C/ DE SA DAMA F
100150C/ DE DAMETO F
100151C/ D'EN DARDER F
100152C/ DE SA PUNTA PC
100153C/ DEL DÉNTOL PC
100154C/ D'ES CASTELL F
100155C/ D'ES QUETGLE F
100156C/ DEL DOFÍ PC
100157C/ DE LA DONZELLA PC
100158C/ DE LA DUANA PC
100159C/ DE SANT SALVADOR PC
100160C/ DE L' EMPERADOR PC
100161C/ DE SES ERES F
100162PS. DE N' ERNEST MESTRE F
100163C/ D'ES PORRASSAR CC
100164C/ DE L' ESCÓRPERA PC
100165C/ DE S' ESCORXADOR F
100166C/ DE L' ESGLÉSIA F
100167C/ DE L' ESTRELLA F
100168C/ D'ES FARAIÓ CF
100169C/ DE FARTÀRITX F
100170C/ DE FELANITX SH
100171C/ D'ES FORATS F
100172C/ D'ES FORN CF
100173C/ DE LA FOTJA PC
100174C/ DE FRA PERE BINIMELIS SH
100175C/ D'ES FRARE F
100176C/ D'EN GABRIEL VAQUER F
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100177C/ DE SA GALERA F
100178C/ DE LA GALIOTA PC
100179C/ DEL GATVAIRE PC
100180C/ DE LA GAVINA PC
100181C/ DE LA GERMANDAT CRISTIANA F
100182C/ DELS GERMANS PINZON PC
100183C/ DE SA GERRERIA F
100184C/ DE LA GLORIETA PC
100185C/ DEL GLOSADOR SEBASTIÀ VIDAL "SOSTRE" CC (IV-SANT PAU)
100187C/ DE GRAVINA PC
100188C/ D'ES GREGAL F
100189C/ DE LA GRÍVIA PC
100190C/ D'EN GUILLEM CALDENTEI CC
100191C/ D'EN GUILLEM SAGRERA F
100192C/ D'EN GUILLEM TIMONER F
100193C/ D' HERNÁN CORTÉS PC
100194C/ DELS HORTS F
100195C/ DE LA IMPRENTA REUS F
100196C/ DE L' IMPRESSOR CALDENTEOI CC
100197C/ D' ISAAC PERAL PC
100199C/ D'EN JAUME PROHENS SH
100200C/ D'EN JAUME VENY F
100201C/ D'EN JOAN ALCOVER F
100202C/ D'EN JOAN CAPÓ F
100203C/ D'EN JOAN MONSERRAT F
100204C/ D'EN JORDI SABET F
100205C/ DE JUAN D' AUSTRIA PC
100206C/ DE JUAN SEBASTIÁN ELCANO PC
100207C/ D'ES JUAVERT F
100208C/ DE L'ORADA PC
100209C/ DE LA NIÑA PC
100210C/ DE LA PINTA PC
100211C/ DE LEPANTO PC
100212C/ DE L'HOSPICI F
100213C/ DE LA LLAGOSTA PC
100214C/ DE LA LLAMPUGA PC
100215C/ DE SA LLANA F
100216C/ DEL LLAÜT PC
100217C/ D'ES LLEBEIG F
100218C/ DEL LLEVANT PC
100219C/ DE LLEVANT SH
100220C/ D'ES LLISOS CF
100221C/ DEL LLOP PC
100222C/ DEL LLUÇ PC
100223C/ DE SA LLUNA F
100224C/ DE MAGALLANES PC
100225C/ MAJOR F
100226C/ MAJOR CC
100227C/ D'ES MAL PAS CF
100228C/ DE MANACOR F
100229C/ DE LA MAR F
100230C/ DE LA MAR PC
100231C/ DE LA MARE DE DÉU PC
100232C/ DE LA MARE DE DÉU DE SANT SALVADOR F
100233C/ D'EN MARIAN AGUILÓ F
100234C/ DE LA MARINA PC
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100235C/ DEL MARTINET PC
100236C/ D'EN MATEU OBRADOR F
100237C/ DE MÉNDEZ NÚÑEZ PC
100238C/ DEL METGE OBRADOR CC
100239C/ DEL METGE PLANES PC (IV-C/SARD)
100240C/ D'ES MIGJORN F
100241C/ DE MIGJORN SH
100242C/ D'EN MIQUEL BORDOY F
100243C/ D'EN CIFRE F
100244C/ D'EN MIQUEL DELS SANTS OLIVER F
100245C/ DE MOSSÈN MIQUEL SUREDA F
100246C/ DE sa Mola F
100247C/ D'ES MOLI DE N' HEREU F
100248C/ D'ES MOLÍ D'EN MOLENDRÍ F
100249C/ D'ES MOLÍ D'EN PLORIS F
100250C/ D'ES MOLÍ D'EN ROCA F
100251C/ D'ES MOLINS F
100253C/ D'ES MORRÀS CS
100254C/ DE MOSSÈN ANTONI PIZÀ SH
100255C/ DE MOSSÈN BARTOMEU BARCELÓ F
100256C/ DE MOSSÈN BARTOMEU CALDENTEY F
100257PL/ DE MOSSÈN COSME BAUÇÀ F
100258C/ DE MOSSÈN JAUME OLIVER SH
100259C/ DE MOSSÈN MARTÍ SUREDA SH
100260C/ DE MOSSÈN TAULER PC
100261C/ DE NA PONT CF
100262C/ DE LA NAVEGACIÓ PC
100263C/ D'EN NOFRE FERRANDELL F
100264C/ RONDA DEL NORD CC
100265C/ DEL NORD PC
100267C/ NOU PC
100268C/ DE NÚÑEZ F
100269C/ D'EN NUNO SANÇ F
100270C/ DE L' OBLADA PC
100271C/ DE L' ORADA PC
100272C/ DE N' ORDINES PC
100273C/ DEL PAGELL PC
100274C/ DEL PÀMPOL PC
100275C/ DEL PARE AULÍ F
100276C/ DEL PARE CATANY F
100277C/ DEL PARE SEBASTIÀ NICOLAU F
100278C/ D'ES PAROTER CF
100279C/ DE SES PARRES F
100280PL/ DE PAX F
100281C/ DE PEDRO DE MENDOZA PC
100282C/ D'EN PELAT F
100283C/ DELS PELLATERS F
100284C/ D'ES PENYALAR CS
100285PL./ DE PERALADA F
100286C/ D'EN PERE D'ALCÀNTARA PENYA F
100287C/ D'EN PERELLÓ F
100288C/ DELS PESCADORS PC
100289C/ DEL PINTOR MIQUEL BANÚS F
100290C/ D'EN PIZÀ F
100291C/ DE PIZARRO PC
100292C/ DE SA PLAÇA F
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100293C/ DE LA PLAÇA DE TOROS F
100294CR/ DE PORRERES F
100295C/ DEL PORT DE PALOS PC
100296C/ DE LA PORTERIA F
100297C/ DE PORTOPETRO CC
100298C/ D'ES POU DE LA VILA F
100299C/ DEL PRÍNCEP DE VIANA PC
100300C/ DEL PROGRÉS F
100301C/ D'ES PROÏSSOS F
100303C/ D'ES PUIG SH
100304C/ D'ES PUIG DE SANT NICOLAU F
100305C/ D'ES PUIG GROS CC
100306C/ D'ES PUIG DE S'ENVESTIDA F
100307C/ D'ES PUIG DE SA CISTA F
100308C/ D'ES PUIG VERD F
100309C/ DE SA PUNTA NOVA PC
100310C/ D'ES QUARTER PC
100311C/ D'ES QUATRE CANTONS F
100313PS/ DE RAMON LLULL F
100314C/ D'EN RAMON LULL CC
100315C/ DEL RAÓ PC
100316C/ DEL RECTOR PLANES F
100317C/ DEL REI EN JAUME I F
100318C/ DEL REI EN JAUME III PC
100319C/ DEL REI SANÇ F
100320C/ DE LA REINA BLANCA DE SICÍLIA PC
100321PS/ DE LA REPÚBLICA ARGENTINA F
100322C/ CARRERÓ D'EN REUS F
100323C/ DE LA RIBERA PC
100324C/ DE SA ROCA F
100325C/ DE ROCABERTÍ F
100326C/ DE SA ROCA D'EN BOIRA F
100327C/ DE RODRIGO DE TRIANA PC
100328C/ D'EN ROIG F
100330RONDA DE NADAL BATLE PC 
100331C/DE LES ROQUES BLANQUES SH
100332AV/ DE S'HORTA CF
100333C/ DE S'HORTET CS
100334C/ DE SA CAVEIA CC
100335C/ DE SA COMUNA F
100336C/DE SA PARRA CF
100337C/ DE SA PARTIÓ CF
100338C/ DE SA PUNTA PC
100339C/ DE SA RECTORIA SH
100340C/DE SA SITJA CF
100341C/ DE SALES F
100342C/ DE SANT AGUSTÍ F
100343C/ DE SANT ALFONS F
100344C/ DE SANT GREGORI EL GRAN CC
100345PL/ DE SANT ISIDRE SH
100346C/ DE SANT JOAN PELÓS F
100347PL/ DE SANT JAUME PC
100348C/ DE SANT MIQUEL F
100349C/ DE SANT NICOLAU CC
100350C/ DE SANT NICOLAU F
100351C/ DE SAN PERE PC
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100352C/ DE SANTA CATALINA TOMÀS F
100353C/ DE SANTA LLUCIA F
100354C/ DE LA SANTA MARIA PC
100355C/ DE SANTANYÍ F
100356C/ DE SANTUERI F
100357C/ DEL SERRA PC
100358C/ D'EN SERRAL F
100359C/ DE SA SÍNIA F 
100360C/ DE LA SÍPIA PC
100361C/ D'ES SITJAR F
100362C/ D'ES SIVINAR CS
100363C/ DE SES SIVINES PC
100364C/ DEL SOCORS F
100365C/ D'ES SOL F
100366C/ D'ES SOL SH
100367C/ DE LA SOLEDAT F
100368C/ D'EN SOLER F
100369C/ DE SON CERDÀ F
100370C/ DE SON COLOM F
100371C/ DE SO'N MOREI F
100372C/ DE SON NEGRE F
100373C/ DE SON PINAR F
100374C/ DE LA SANTA MARIA PC
100375C/ DEL TALAIOT SH
100376AV/ DELS TAMARELLS PC
100377C/ DEL TANCAT DE SA TORRE PC
100378C/ DE LA TINTORERA PC
100379C/ D'EN TOGORES PC
100380C/ DE TRAFALGAR PC
100381C/ DE TRAMUNTANA CC
100382TRAVESSA/ D'EN RIERA F
100383C/ D'ES TREN F
100384C/ DE LES TRINITÀRIES F
100385C/ D'ES TRO CS
100386C/ DEL VAPOR PC
100387C/ DEL VAPOR SANTUERI PC
100388C/ DE LA VARIADA PC
100389C/ DEL VELL MARÍ PC
100390C/ D'EN VERÍ F
100391C/ DE LA VERÒNICA F
100392C/D'EN VICA F
100393C/ DEL VICARI ADROVER CC
100394C/ DEL VICARI MONSERRAT CC
100395C/ D'ES XALOC F
100396C/ D'ES ZAVELLÀ F
100397C/ DEL VIROT PC
100398CAMÍ D'AUMALLIA
100399CAMÍ DE SA BASSA D'ES COLL
100400CAMÍ DE BINIFARDA
100401CAMÍ DE CALA FERRERA
100402CAMÍ CALA MARÇAL - S'HORTA
100403CAMÍ DE CALA MITJANA
100404CAMÍ DE CALA SA NAU
100405CAMÍ D'ES PORT
100406CAMÍ DE CAN GAIÀ
100407CAMÍ DE CAN SALINES
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100408CAMÍ DE CAN SOSTRE
100409CAMÍ DE CANTERES
100410CARRERÓ LLARG
100411CAMÍ D'ES CEMENTERI DE CAS CONCOS
100412CAMÍ D'ES CLOT D'ES POU
100413CAMÍ D'ES RAFAL
100414CAMÍ D'ES TURÓ
100415CAMÍ DE FIRELLA
100416CAMÍ D'EN REVENT
100417CAMÍ DE SA DEPURADORA DE CALA FERRERA
100418CAMÍ DE SA DEPURADORA DE FELANITX
100419CAMÍ D'ETS ERMASSOS
100420CAMÍ MOLÍ D'EN MUDA
100421CAMÍ D'ES MUSSOL
100422CAMÍ D'ES PUIG GROS
100423CAMÍ D'ES PUJOL
100424CAMÍ D'ES REIALENC
100425CAMÍ DE SON TAULER - SON BURGUERA
100426CAMÍ DE SES ERASES - RAFALET
100427CAMÍ DE S'HORTA VELLA
100428CAMÍ DE S'HORTA - ALQUERIA BLANCA
100429CAMÍ DE SA LLEONA
100430CAMÍ DE SA CLOTA - COMERMA
100431CAMÍ DE SA TORTUGA
100432CAMÍ DE SA VILETA
100433CAMÍ SON MESQUIDA
100434CAMí DE SON ALBONS
100435CAMÍ DE SON BARCELÓ
100436CAMÍ DE SON BERNADÍ
100437CAMÍ DE SON CALDERÓ
100438CAMÍ DE SON CIFRE
100439CAMÍ DE SON DIMONI - SON PINTA
100440CAMÍ DE SON LLANERES
100441CAMÍ DE SON MENUT
100442CAMÍ DE SON MESQUIDA
100443CAMÍ DE SON NADAL
100444CAMÍ DE SON NEGRE
100445CAMÍ DE SON PROENÇ
100446CAMÍ DE SON POU
100447CAMÍ DE SON RAMONET
100448CAMÍ DE SON SOLER
100449CAMÍ DE SON SUAU
100450CAMÍ DE SON VALLS
100451CAMÍ DE CAS VICARI MESTRE
100452CAMÍ D'ES BARRANC
100453CAMÍ DE CA NA GALERINA
100454CAMÍ DE CALA MITJANA
100455CAMÍ DE SES ESCOLES
100456CAMÍ VELL DEL PORT
100457CAMÍ DE CA N' ALOU
100458CAMÍ DE CAN BARRES
100459CAMÍ DE CAN BOSSA
100460CAMÍ DE CAN CORRALER
100461CAMÍ DE CAN COSTURER
100462CAMÍ DE CAN CRIST
100463CAMÍ DE CA N' ESPINA
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100464CAMÍ DE CAN FOGUERADA
100465CAMÍ DE CAN GAIÀ - CAN CIREROL
100466CAMÍ DE CAN GERRA
100467CAMÍ DE CAN LLARG
100468CAMÍ DE CAN MADONETA
100469CAMÍ DE CAN MENUT
100470CAMÍ DE CAN MAXURA
100471CAMÍ DE CAN PINOI
100472CAMÍ DE CAN RITO
100473CAMÍ DE CAN ROIG
100474CAMÍ DE CAN SOBERA
100475CAMÍ DE CAN TORT
100476CAMÍ DE CAN VAQUER
100477CAMÍ DE CAN VINATER
100478CAMÍ D'ES CANONS
100479CAMÍ DE CAS VERROS
100480CAMÍ D'ES CEMENTERI
100481CAMÍ D'ES COLCADOR DE SA NUVIA
100482CARRETERA VELLA DE SANTANYÍ
100483CAMÍ D'ES ROSSELLS
100484CAMÍ DE SA PARTIÓ
100485CAMÍ D'ES PI VERER
100486CAMÍ D'ES QUETGLE
100487CAMÍ D'ES JARDÍ D'EN PEREIÓ
100488CAMÍ DE MARTINENCA
100489CAMÍ MOLÍ D'EN CAPÓ
100490CAMÍ D'ES POU D'ES FRARES
100491CAMÍ D'ES POU NOU
100492CAMÍ D'ES POU DE SA TEULERA (IV-FINQUES RÚSTIQUES-7)
100493CAMÍ D'ES PUIG SALVATGE
100494CAMÍ D'ES PUIG DE SA FIGUERA
100496CAMÍ DE CAN ROQUES BLANQUES
100497CAMÍ DE S'ALGAR
100498CAMÍ DE S'HORTA VELLA
100499CAMÍ DE S'HORTA VELLA
100500CAMÍ DE SA GALERA VELLA
100501CAMÍ DE SA VILETA
100502CAMÍ DE SA MORETA
100503CAMÍ DE SA COMA
100504CAMÍ DE SES QUARTERADES
100505CAMÍ DE SES AIGÜES
100506CAMÍ DE SON BENNÀSSAR
100507CAMÍ DE SON BERNADÍ
100508CAMÍ DE SON BOLLAIX
100509CAMÍ DE SON BURGUERA
100510CAMÍ DE SON DURÍ
100511CAMÍ DE SON HEREVET
100512CAMÍ DE SON FERRANDELL
100513CAMÍ DE SON GRAMET
100514CAMÍ DE SON MAS
100515CAMÍ DE SON MORO
100516CAMÍ DE SON MORO
100517CAMÍ DE SON MUDA
100518CAMÍ DE SON NADAL
100519CAMÍ DE SON QUELLES
100520CAMÍ DE SON RAMÓN
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100521CAMÍ DE SON RAVELL
100522CAMÍ DE SON SARD
100523CAMÍ DE SON SOLERET
100524CAMÍ DE SON VERRO
100525CAMÍ DE SON VINATER
100526CAMÍ DE SON XAMENA
100527CAMÍ D'ES TURÓ
100528CAMÍ DE CAS VICARI MESTRE
100532PAS PÚBLIC PERPENDICULAR A LA ZONA DE L'ARENAL DE CALA MARÇAL, QUE UNEIX
PERPENDICULARMENT EL C/CORB MARÍ I ORATJOL
100533PAS PÚBLIC PERPENDICULAR A LA ZONA DE L'ARENAL DE CALA MARÇAL, QUE UNEIX
PERPENDICULARMENT EL C/ CORB MARÍ I ORATJOL (URB. CALA MARÇAL)
100535PAS PÚBLIC SITUAT AL C/FOTJA (URB. CALA MARÇAL) (IV-SOLARS-32)
100536PAS PÚBLIC SITUAT AL C/ GAVINA (URB. CALA MARÇAL)
100537PAS PÚBLIC SITUAT AL C/ GAVINA (URB. CALA MARÇAL)
100538PAS PÚBLIC SITUAT AL C/ ÀGUILA PEIXATERA (URB. CALA MARÇAL)
100539PAS PÚBLIC SITUAT AL C/ ÀGUILA PEIXATERA (URB. CALA MARÇAL)
100540APARCAMENTS DE DEVORA ES ROBINSON CLUB (CALA FERRERA) (IV-SOLARS-28)
100541ESCALA D'ACCÉS A LA PLATJA DE CALA FERRERA
100542PAS VIANANTS A VEÏNAT DEL C/ PARRA DE CALA FERRERA
100556ILLETA C/ ALGAR 49 (IV-SOLARS-37)
100557PAS PÚBLIC (JARDINS DEL REI/APARTAMENTS PORTOCOLOM)
100561ILLETA DE TRÀNSIT (ROTONDA) C/ MAL PAS DE CALA FERRERA
100562ILLETA (ROTONDA) C/LLISOS CALA FERRERA
100563ILLETA (ROTONDA) C/FORN CALA FERRERA
100564ILLETA (ROTONDA) C/ NA PONT CALA FERRERA
100565ILLETA (ROTONDA) C/ SA PARRA CALA FERRERA
100566ILLETA (ROTONDA) C/ FARAIÓ CALA FERRERA
100569PAS VIANANTS D'ACCÉS A L'ESCOLA DE PORTOCOLOM (IV-SOLARS-25)
100570PAS PÚBLIC URB. CALA MARÇAL NÚM. 1
100571PAS VIANANTS PERPENDICULAR C/ PENYALAR
100572PAS VIANANTS CONTINUACIÓ C/ COCÓ ROIG (CALA SERENA)
100574VIAL CONFRONTANT A LA VIA DE CINTURA DE PORTOCOLOM DAVANT C/DUANA
100579SA PLACETA D'ES C/SERRAL (IV39)
100582PAS VIANANTS C/ PENYALAR (EL PENYAL CALA SERENA)
100583PAS VIANANTS C/ HORTET (ES PENYAL CALA SERENA)
100584PAS VIANANTS C/ HORTET (ES PENYAL CALA SERENA)
100585ILLETA C/ HORTET C/ TRO (CALA SERENA)
100587ILLETA (ROTONDA) C/ PENYALAR C/ SIVINAR (CALA SERENA)
100591RODONA DE L'ENTRADA DE PORTOCOLOM
100592PAS VIANANTS ACCÉS ESCOLA DE PORTOCOLOM (IV-SOLARS-26)
100598PAS VIANANTS C/ NA PONT
100599ILLETA PL. MOSSÈN COSME BAUÇÀ (SA SÍNIA)
100600C/SENSE NOM PARAL·LEL A L'AVINGUDA TAMARELLS
100607APARCAMENT C/ TANCAT DE SA TORRE. URB. SA PUNTA 2ª FASE
100618VIALS I CARRERS DEL CAMP DE GOLF VALL D'OR
100619APARCAMENTS PÚBLICS (VALL D'OR GOLF)
100620PASSOS DE VIANANTS (VALL D'OR GOLF)
100626APARCAMENT CEMENTIRI DE CAS CONCOS
100633ILLETA C/ GAVINA S/N
100640ILLETA CARRETERA C-714 (CAS CONCOS)
100644ACCÉS AL POLIESPORTIU GUILLEM TIMONER (ANTIGA LÍNIA FÈRRIA)
100659CARRIL BICI CALA FERRERA
100693CASA DE SA VILETA QUE ES VA TOMAR, AVUI VIA PÚBLICA
100705APARCAMENT CARRER CONVENT CANTONADA CARRER JULIVERT
100713C/DEL FAR PC



 
Ajuntament de Felanitx

100714C/DEL PEDAÇ PC
100715C/ DEL MASCARELL PC
100722TRAM AVINGUDA CALA MARÇAL (FR-44069)
100738ZONES DE PAS URB. SA PUNTA 1º FASE
100739C/ D'ES PORRASSAR CC
100740C/ DE L'ORATJOL PC
100741C/ DEL ROMANÍ PC
100742C/ D'EN VELAR PC
100743C/ DE LA GOLETA PC
100744PL/ PLAÇA DE L'ESGLÉSIA CC
100745C/ DE GUILLEM I JOAN OBRADOR CC
100746C/ MOLÍ D'EN LLEVADORA
100747AV/ DE FELANITX CF
100751C/ D'ES ROQUISSAR
100752C/ TORRENT D'EN NOGUET

ZONES VERDES I PARCS PÚBLICS

100002PARC MUNICIPAL (EL PARQUE) (IV-21)
100031ZONA CÍVICA PLAÇA CAS CORSO (IV-SOLARS-29)
100531ZONA VERDA CALA MARÇAL C/FOTJA 9 (IV-SP-5-1)
100534ZONA VERDA SITUADA AL FINAL DEL C/ CORB MARÍ, (URB. CALA MARÇAL) (IV-SP-3-
1)
100545ZONA VERDA C/ GATVAIRE NÚM. 1 URB. LA FE (PORTOCOLOM) (IV-SP-4 DEL 1 AL 5)
100546ZONA VERDA C/ GATVAIRE NÚM. 3 URB. LA FE (PORTOCOLOM) (IV-SP-4 DEL 1 AL 5)
100547ZONA VERDA C/ TINTORERA URB. LA FE (PORTOCOLOM) (IV-SP-4 DEL 1 AL 5)
100548ZONA VERDA C/ VAPOR SANTUERI FINS AL LÍMIT DE LA URB. CAS CORSO (IV-SP-4 
DEL 1 AL 5)
100549SOLAR PARC URBÀ C/ CONGRE NÚM. 7 URB. LA FE (PORTOCOLOM)
100550ZONA VERDA C/ CONGRE NÚM. 3 URB. LA FE (PORTOCOLOM) (IV-SP-4 DEL 1 AL 5)
100551SOLAR ZONA VERDA C/ VAPOR SANTUERI NÚM. 29 URB. LA FE (PORTOCOLOM) (IV-
SP-4 DEL 1 AL 5)
100552ZONA VERDA C/ LLOP NÚM. 1 URB. LA FE (IV-SP-4 DEL 1 AL 5)
100553ZONA VERDA C/ LLAGOSTA 11 URB. LA FE (IV-SP-4 DEL 1 AL 5)
100554ZONA VERDA C/ VAPOR SANTUERI 60 (IV-SP-4 DEL 1 AL 5)
100559ZONA VERDA C/HORTET NÚM.1 DE CALA FERRERA (IV-SP-6-1)
100560ZONA VERDA C/ HORTET NÚM. 2 (CALA FERRERA) (IV-SP-11-1)
100567ZONA VERDA ES TORRENT DE LA PLATJA DE CALA FERRERA (IV-SP-11-1)
100568APARCAMENT C/FORN CANTONADA C/FARAIÓ (CALA FERRERA) (IV-SOLARS-27)
100573ZONA VERDA NÚM.1 (CALA MARÇAL) (IV- SOLARS-31)
100593ZONA VERDA NÚM. 1 (SES SIVINES D'ABAIX) (IV-SP-6-2)
100594ZONA VERDA NÚM. 2 (SES SIVINES D'ABAIX) (IV-SP-8-1)
100595ZONA VERDA NÚM. 3 (SES SIVINES D'ABAIX) (IV-SP-8-2)
100601ZONA VERDA ILLETA URB. SA PUNTA 2ª FASE (IV-SP-2-1)
100602ZONA VERDA (B) URB. SA PUNTA 2ª FASE
100603ZONA VERDA (B) URB. SA PUNTA 2ª FASE (IV-SP-2-1)
100604ZONA VERDA (C) URB. SA PUNTA 2ª FASE (IV-SP-2-2)
100605ZONA VERDA (D) URB. SA PUNTA 2ª FASE (IV-SP-2-3)
100610ZONA VERDA (ELS JARDINS DE L'ENTRADA DE PORTOCOLOM) (IV-SP-13-1)
100612ZONA VERDA C/ FOTJA (POL. 14 CALA BRAFIA) NÚM. 3 DEL PLA PARCIAL
100613ZONA VERDA C/ FOTJA S/N (POL. 14 CALA BRÀFIA)
100614ZONA VERDA NÚM.1 (VALL D'OR GOLF)
100615ZONA VERDA NÚM. 2 (VALL D'OR GOLF)
100616ZONA VERDA NÚM. 3 (VALL D'OR GOLF)
100632ZONA VERDA C/ GAVINA S/N (IV-SP-3-1)
100721ZONA VERDA AL SUDEST DELS JARDINS DEL REI (FR44067) (IV-SP-14-, 14-2, 14-3)
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100730ZONA VERDA NÚM.1 URB. SA PUNTA 1ª FASE (IV ZONES VERDES NÚM.1)
100731ZONA VERDA NÚM.2 URB. SA PUNTA 1ª FASE (IV. ZONES VERDES NÚM.2)
100732ZONA VERDA NÚM.3 URB. SA PUNTA 1ª FASE (IV. ZONES VERDES NÚM.3)
100733ZONA VERDA NÚM.4 URB. SA PUNTA 1ª FASE (IV. ZONES VERDES NÚM.4)
100734ZONA VERDA NÚM.5 URB. SA PUNTA 1ª FASE (IV. ZONES VERDES NÚM.5)
100735ZONA VERDA NÚM.6 URB. SA PUNTA 1ª FASE (IV. ZONES VERDES NÚM.6)
100736ZONA VERDA NÚM. 7 URB. SA PUNTA 1ª FASE (IV. ZONES VERDES NÚM.7)
100737ZONA VERDA NÚM.8 URB. SA PUNTA 1ª FASE (IV. ZONES VERDES NÚM.8)
100748ZONA VERDA SA BATERIA (1) (IV-SP-12-1)
100749ZONA VERDA SA BATERIA (2) (IV-SP-12-2)
100750ZONA VERDA CAS CORSO (IV-SP-10-1)

SOLARS I FINQUES RÚSTIQUES

100014SOLAR DARRERE LA PORTASSA DE PROTECCIÓ CIVIL VEÏNAT DE L'AUDITORI 
MUNICIPAL (IV-27)
100017SOLAR ENTRADA DE PORTOCOLOM (IV-SOLARS-24)
100053POLÍGON INDUSTRIAL SOLAR 39
100054SOLAR ESPAI LLIURE PÚBLIC (POLÍGON INDUSTRIAL)
100055SOLAR EQUIPAMENTS ESPORTIUS (POLÍGON INDUSTRIAL)
100056SOLAR EQUIPAMENT SOCIAL (POLÍGON INDUSTRIAL)
100529APARCAMENT CAMP DE FUTBOL ES TORRENTÓ (IV-FINQUES RUSTIQUES-39)
100543SOLAR C/ CONGRE NÚM. 5 URB. LA FE (PORTOCOLOM)
100544SOLAR C/ CONGRE NÚM 9 URB. LA FE PORTOCOLOM
100555RÚSTICA CAN CLARET
100558JARDÍ DE L'HOSPICI (IV-SOLARS-17)
100575ES POU D'ES COLLET (IV-FINQUES RÚSTIQUES-17)
100576PARCEL·LA DE DARRERE L'INSTITUT CR. PORRERES SON HEREVET (IV FINQUES 
RÚSTIQUES-36)
100577QUINTANA DE SON MESQUIDA (IV-FINQUES RÚSTIQUES-21)
100578QUINTANA D'ETS ERMASSOS (IV-FINQUES RÚSTIQUES-20)
100588SOLAR PLA PARCIAL POL. 14 (DOCENT/CULTURAL) (IV- SOLARS -2)
100589SOLAR PLA PARCIAL POL.14 (EQUIPAMENT COMERCIAL) CALA BRÀFIA (IV- SOLARS -
2)
100590SOLAR PLA PARCIAL POL.14 (INFRAESTRUCTURES) (IV- SOLARS -2)
100596SOLAR ZONA DOCENT (SES SIVINES D'ABAIX)
100597SOLAR EQUIPAMENTS (SES SIVINES D'ABAIX)
100606SOLAR APROFITAMENT PRIVAT URB. SA PUNTA 2ª FASE
100608SOLAR LA FE C/ TINTORERA NÚM. 3 (IV-SOLARS-41)
100609SOLAR URB. LA FE C/ TINTORERA NÚM. 25 (IV-SOLARS-42)
100617SOLAR APROFITAMENT DOCENT (VALL D'OR GOLF)
100624SOLAR C/ LLANA NÚM. 36 (L'ENTRADA A DEIXALLES PEL C/LLANA)
100627RÚSTICA CAN REMIRAT (IV-FINQUES RÚSTIQUES-3)
100628RÚSTICA CAS CONCOS
100629RÚSTICA TANCA DEL PI
100630RÚSTICA SA TANCA D'ES PI
100631RÚSTICA ES CAMP DE SA CREU
100634SOLAR PER CANONADES D'AIGUA
100635ZONA HUMIDA SON NAVATA (CLOT DE SON FERRANDELL) (IV-EPÍGRAF 8 Nº5 
100639CLOSOS DE CAN GAIÀ
100641FUTURA PLAÇA DE CAS CONCOS (PLAÇA ESGLÉSIA NÚM.18)
100652RÚSTICA SALT DE S'AIGUA
100655CLOSOS DE CAN GAIÀ 1046
100658SOLAR C/AIGO NÚM. 10
100694RÚSTICA PER A FUTURA ESCOLA NOVA
100695ROMANENT TERRENY ESCOLA NOVA
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100696FINCA DE DAVANT EL FUTUR HOSPITAL (PARCEL·LA 306 POLÍGON 55)
100702RÚSTICA ES CÓS POLÍGON 55 PARCEL·LES 27, 284 I 45
100703CLOSOS DE CAN GAIÀ PARCEL·LA 1048 DEL POLÍGON 31
100704CLOSOS DE CAN GAIÀ PARCEL·LA 1047 DEL POLÍGON 31
100706AMPLIACIÓ PLAÇA CAS CONCOS (PLAÇA ESGLÉSIA NÚM.17)
100707AMPLIACIÓ PLAÇA CAS CONCOS (PLAÇA ESGLÉSIA NÚM.19 (A))
100708AMPLIACIÓ PLAÇA CAS CONCOS (PLAÇA ESGLÉSIA NÚM.19)
100709AMPLIACIÓ PLAÇA CAS CONCOS(PLAÇA ESGLÉSIA NÚM. 20)
100710AMPLIACIÓ PLAÇA CAS CONCOS (PLAÇA ESGLÉSIA NÚM. 22)
100711PARCEL·LA HOSPICI ES COS
100716QUINTANA DE SON CALDERÓ (IV-FINQUES RÚSTIQUES-19 

4.  EXPEDIENT  1106/2023.  RECONEIXEMENT  EXTRAJUDICIAL  DE
CRÈDITS 09.2023

4.1 Proposta de reconeixement extrajudicial de crèdits 09.2023

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta del batle, Sr. Jaume
Monserrat, de reconeixement extrajudicial de crèdits 09.2023, dictaminada
prèviament per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Assumptes
Generals de 3 d’abril de 2023, que es transcriu a continuació:

«Antecedents 
Durant el 2023, s’han anat presentant una sèrie de factures que detallen
prestacions dutes a terme per diversos proveïdors a l’Ajuntament durant
exercicis anteriors.

Fonaments de Dret
1. Es tracta d’una relació de factures per les quals en l’exercici d’origen no
hi havia crèdit pressupostari, però que estan conformades pels tècnics i/o
regidors corresponents, pel que s’acredita així que els subministraments,
serveis  i/o  obres  han  estat  efectivament  realitzats  i  conforme  amb  les
condicions i els preus acordats, essent tots ells necessaris i indispensables
per al normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació
dels serveis gestionats per aquest Ajuntament.

2. Una despesa sense consignació pressupostària serà nul·la de ple dret. No
obstant això, el particular que ha contractat de bona fe no pot quedar en
indefensió per aquesta causa.

En aquest sentit,  i  en virtut  del  principi  general  del  dret  segons el  qual
ningú no pot enriquir-se en detriment d’un altre, neix una obligació ex lege i
l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant del particular.

3.  L’aprovació  d’aquestes  factures  suposa  l’incompliment  del  principi
d’anualitat  pressupostària,  així  com la  convalidació  d’un  acte  nul  de  ple
dret,  si  bé  es  considera  necessari  i  obligat  atendre  les  despeses
incorregudes  per  evitar  el  perjudici  dels  tercers  contractants  amb



 
Ajuntament de Felanitx

l’administració i el correlatiu enriquiment injust o sense causa d’aquesta.

4. El present acord no es va incorporar dins la convocatòria de la comissió
informativa per tal de disposar de més temps en la conformitat de factures
per part dels corresponents tècnics i regidors/es, amb l’objectiu final que els
proveïdors puguin cobrar amb la major celeritat possible.

5. Vista la incoació de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits,
vist l’informe núm. 205/2023 d’Intervenció i Secretaria amb discrepància, i
previ  dictamen  de  la  Comissió  Informativa  d’Economia  i  Assumptes
Generals,  es  proposa  al  Ple  de  l’Ajuntament  de  Felanitx  l’adopció  del
següent acord:

Primer. Salvar la discrepància d’Intervenció i Secretaria i seguir amb
la  tramitació  de  l’expedient  de  Reconeixement  extrajudicial  de  crèdits
5.2023, per a l’aprovació de la relació de factures objecte del present, atès
que el fet de no pagar-les produiria un clar enriquiment injust que imposa a
aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut.

Segon.  Aprovar l’expedient 9.2023 de Reconeixement extrajudicial
de crèdits d’acord amb les següents relacions d’obligacions amb càrrec a les
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent.

Puntuals amb memòria

TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
ADROVER JUAN, 
PEDRO

REPARACIÓ DESBROSSADORA MÀQUINA CA-
MINS 4540 213000 344,12 

EUROCARNAVALES,
S.A MATERIAL PER CARROSSA DELS REIS MAGS 3380 221990 256,63 
FERRERIA CAN SE-
GUINA, S.L.L.

DESMUNTAR CARTELL PUBLICITARI ES TOR-
RENTÓ 22

3420 226990 1.772,65 

FERRERIA CAN SE-
GUINA, S.L.L.

TRES PORTES GALVA CAMP DE FUTBOL ES 
TORRENTÓ 3420 622000 1.645,60 

GLEA CRUZ, BE-
NINCIA TELES PER A REIS MAGS 3380 221990 82,80 
JAIME BORDOY 
SUÑER

TREBALLS FUSTERIA DIVERSES REGIDORIES 3383 226090 278,80 

JAIME BORDOY 
SUÑER

TREBALLS FUSTERIA DIVERSES REGIDORIES 3420 212000 97,35 

MIQUEL BORDOY 
SUÑER

TREBALLS FUSTERIA DIVERSES REGIDORIES 3383 226090 278,80 

MIQUEL BORDOY 
SUÑER

TREBALLS FUSTERIA DIVERSES REGIDORIES 3420 212000 97,35 

MISSIO 21 ARQUI-
TECTES S.L.

REDACCIÓ PROJECTE BÀSIC ESCOLA RURAL 
SON CALDERÓ

1510 227061 7.913,40 

MRW - RETTO EX-
PRESS, S.L.

SERVEI DE MISSATGERIA DESEMBRE 2022 3300 226990 156,76 

NADAL CERDA, CA-
TALINA

DUATLÓ PARC DE SA TORRE MEDALLES GRA-
VADES 

3410 221991 163,35 

OLIVER ADROVER, 
SALVADOR

ALTAVEU PORTATIL PISCINA POLIESPORTIU 
MUNICIPAL 3420 623000 765,00 
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RESTAURANT CAR-
RERAS MASCARO, 
SL

CATERING ACTIVITATS NADAL PISCINES CO-
BERTES

3410 226090 848,00 

SUPER RIGO VI-
CENS, SL BEGUDES PER DINAR DE NADAL 9200 221990 350,23 
LLABRES GONZA-
LEZ, CRISTINA

ACTUACIÓ BRUIXA MA-MADUIXA CONTACON-
TES INFANTIL 22 3300 226991 796,05

TOTAL 15.846,89

Obres amb memòria

TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
BOVER MACARIO 
RAFAEL

RECONSTRUCCIÓ PARET ES TORRENTÓ PER 
TORRENTADA 22 

3420 212000 2.783,00

TOTAL 2.783,00 

1. Repetitives
TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
A.E.F.A. ACTIVI-
DADES ESPAÑO-
LAS DE FITNESS Y
AER

QUOTA BODY PUMP/COMBAT/AQUADINAMIC 4 
TRIM 2022

3420 226990 1.322,41

ANTICH MANRE-
SA, TONI

TREBALLS JARDINERIA CALA FERRERA SET I 
OCT 2022

1710 210000 3.651,78

ANTICH MANRE-
SA, TONI

TREBALLS DE JARDINERIA CAMP DE FUTBOL 
CAS CONCOS

3420 212000 785,29

ANTICH MANRE-
SA, TONI

TREBALLS JARDINERIA POLIESPORTIU FELA-
NITX

3420 212000 3.593,70

CITY CLEAN SERVEI NETEJA ESTORES CASA DE CULTURA 
FEBRER 22

3300 226990 19,25

CITY CLEAN SERVEI DE NETEJA ESTORES BIBLIOTECA FE-
BRER 2022

3321 226990 19,25

CITY CLEAN MATERIAL HIGIÈNIC PER A POLIESPORTIU 3420 221100 297,67
CITY CLEAN SERVEI DE NETEJA ESTORES POLIESPORTIU 

DES 2022
3420 227000 128,57

CITY CLEAN SERVEI DE NETEJA ESTORES POLIESPORTIU 
FEBRER 22

3420 227000 120,72

COMERCIAL GRA-
VINA 3 S.L.

MATERIAL PER JORNADA ESCOLA GUAPA CEIP 
S'ALGAR

3230 221990 1.579,96

EE.SS.FONTANET, 
S.L.

SUB. COMBUSTIBLE PER CEIP MIGJORN DES 
22

3230 221030 1.785,00

EE.SS.FONTANET, 
S.L.

SUB. COMBUSTIBLE CEIP REINA SOFIA DES 22 3230 221030 1.785,00

EE.SS.FONTANET, 
S.L.

SUB. COMBUSTIBLE CAMP DE FUTBOL S'HOR-
TA DES 22

3420 221030 2.026,80

ENDESA ENERGIA
S.A.U.

SUB. ENERGIA ELÈCTRICA INSTAL·LACIONS 
ESPORTIVES

3420 221000 167,62

FIOL MALLORCA 
S.L.

MATERIAL DROGUERIA PER BRIGADA 9201 221990 33,17

GASOLINERA 
CANTO D'EN MA-
SANA, S.L.

SUB.COMBUSTIBLE PER BRIGADA DESEMBRE 
2022

9201 221030 484,19

GRIMALT INNOVA-
CIO I TRADICIO, 
S.L.

MATERIAL PER A CAMP DE FUTBOL 3420 221990 149,98

GRIMALT INNOVA-
CIO I TRADICIO, 
S.L.

MATERIALS PER PARC DE CALISTENIA 2022 3420 221990 402,06

JARDINERS DE 
S'HORTA, S.L.

TREBALLS JARDINERIA CALA FERRERA 2021 1710 210000 619,82
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MITIE FACILITIES 
SERVICES, S.A.

SERVEI EXTRA DESINFECCIÓ NOVEMBRE 2022 3230 226991 1.837,65

NARTHA SERVEIS 
I MANAGEMENT 
EMRESARIALS SL

NETEJA EXTRA I DESINFECCIÓ CEIP JOAN CA-
PÓ DES 22

3230 226991 880,88

PORRAS FERNAN-
DEZ, JUAN MANU-
EL

DORSALS PAPER SINTÈTIC DES 2022 3410 221990 251,08

PORRAS FERNAN-
DEZ, JUAN MANU-
EL CAMISETES PER BRIGADA 9201 221040 62,99 
REPSOL BUTANO 
S.A.

SUB. GAS POLIESPORTIU GUILLEM TIMONER 
DESEMBRE 

3420 221020 5.945,92

REPSOL BUTANO 
S.A.

SUB. GAS POLIESPORTIU GUILLEM TIMONER 
DESEMBRE.

3420 221020 14.538,98

REPSOL BUTANO 
S.A.

SUB. GAS POLIESPORTIU GUILLEM TIMONER 
DESEMBRE 

3420 221020 2.215,28

SERVEO SERVICI-
OS, S.A.U

MATERIAL I REPARACIÓ DESC. POL. GUILLEM 
TIMONER 

3420 221991 16.272,21

SERVEO SERVICI-
OS, S.A.U

SERVEI POL. GUILLEM TIMONER 3R. TRIMES-
TRE 2022

3420 227990 12.350,72

SERVEO SERVICI-
OS, S.A.U

SERVEI POLIESPORTIU G. TIMONER DESEM-
BRE 2022

3420 227990 49.492,74

SERVEO SERVICI-
OS, S.A.U

SUBSTITUCIÓ ACUMULADORS POL. GUILLEM 
TIMONER

3420 221991 23.468,17

SERVEO SERVICI-
OS, S.A.U

INCREMENT DESEMBRE 2022 3420 227990 10.333,16

SERVICIOS AUXI-
LIARES DE MAN-
TENIMENTO Y 
LIMPIEZA SL

INCREMENT SERVEI DE NETEJA EDIF MUNICI-
PALS DES 22

9200 227000 1.017,57

SERVICIOS AUXI-
LIARES DE MAN-
TENIMENTO Y 
LIMPIEZA SL

SERVEI NETEJA EDIFICIS OFICIALS DESEMBRE
2022

9200 227000 10.175,77

TRANSPORTES 
HERTOVER S.L.

TREBALLS GRUA ENLLUMENAT I DECORACIÓ 
NADAL

1650 210000 2.256,65

TRANSPORTES 
HERTOVER S.L.

GRUA PER MUNTATGE I DESMUNTATGE LLUMS 
NADAL 2022

1650 210000 2.910,05

TOTAL 172.982,06 

2. No es segueix tramitació contracte menor

TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
ADROVER AN-
DREU DOMINGO

DESBROZAR I LLEVAR RESTES CAS CONCOS I 
ALTRES 

4540 210000 4.126,10

ADROVER AN-
DREU DOMINGO

ACONDICIONAR CAMINS CAN TERROLA I CAS 
TERRONER 

4540 210000 7.925,50

ADROVER AN-
DREU DOMINGO

DESBROÇAR CAMÍ DE CA SES MONJES 4540 210001 8.252,20

ADROVER AN-
DREU DOMINGO

ACONDICIONAR DE CAMÍ VINYA PERE NEGRE 4540 210000 7.871,05

ADROVER AN-
DREU DOMINGO

ACONDICIONAR CAMINS VARIS 4540 210000 9.407,75

AFEX OBRAS & 
SERVICIOS2013, 
S.A.

REPAVIMENTACIÓ CARRER BELLPUIG 1532 210000 10.195,76

EXCAVACIONES 
S'HORTA S.A.

REPARACIÓ CAMÍ CAN CIREROL 4540 210001 8.842,68
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TREMOLA ESPEC-
TACLES SL

CIRC LA MAGIA DEL NADAL I PASSACARRERS 
10/12/2022

3380 227990 3.448,50

TOTAL 60.069,54 

3. Discrepància

TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
AUTOCARES J. 
CALDENTEY S.L.

SERVEI AUTOCAR EXCURSIÓ LLAR ANIVERSA-
RI 11/2021

2311 226990 340,00

TOTAL 340,00 

TOTAL AJUNTAMENT: 252.021,49 euros

Tercer. Declarar que de la resolució de l’expedient de reconeixement
extrajudicial  de  crèdits  no  s’ha  apreciat  responsabilitat  per  danys  ni
perjudicis a la hisenda municipal.»

4.2 Debat

El Sr. Francisco Duarte vol tornar a recordar el que ja ha recordat a altres
plenàries. Sobretot al·ludint a les paraules de la Sra. Soler quan estava a
l’oposició,  que aquestes factures no s’haurien d’haver pagat mai,  perquè
això volia dir que s’havia fet una mala gestió econòmica. Aquestes factures
vénen amb un informe amb discrepàncies per part de l’interventor, perquè,
a més, es tracta de despeses que tenen caràcter periòdic o repetitiu. Per
altra part, ja som al mes d’abril  i estaria bé que a aquestes alçades, se
seguís el procediment que s’ha seguit durant molts d’anys. Amb tot això vol
dir que el que no pot ser és tenir un criteri quan s’està a una banda i tenir-
ne un altre quan s’està en el  govern. Per coherència,  creu que cadascú
hauria de votar  el  que promulgava quan estava a l’oposició,  perquè ara
votarà tot el contrari. En definitiva, estaria bé que ja no tenguessin més
reconeixements extrajudicials de crèdit. És cert que aquestes feines s’han
fet i s’han de pagar, però creu que dia 17 d’abril ja és molt tard com perquè
encara en duguin un més.

La Sra. Catalina Soler demana al Sr. Duarte, ja que tot el dia somia amb
ella, on és l’acta on hi ha les manifestacions que ell diu que ella deia. Li
agraïria que la remetés a l’acta on diu això.

El Sr. Duarte contesta que és l’acta de dia 20 de gener de 2020, i afirma
que no és l’única, que n’hi ha més. Recomana a la Sra. Soler que les cerqui,
perquè les trobarà.

La Sra. Soler diu que demà es dedicarà a veure què deia.

4.3 Votació
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Se sotmet la proposta a votació i, per majoria de 9 vots a favor (6 del Partit
Popular,  2  del  Pi-Proposta  per  les  Illes  i  1  del  regidor  no  adscrit),  5
abstencions (3 del  Bloc per Felanitx-APIB, 1 d’Unides Podem i  1 de Vox
Baleares)  i  3  vots  en  contra  (del  Partit  Socialista  de  les  Illes  Balears),
s’acorda:

Primer. Salvar la discrepància d’Intervenció i Secretaria i seguir amb
la  tramitació  de  l’expedient  de  Reconeixement  extrajudicial  de  crèdits
5.2023, per a l’aprovació de la relació de factures objecte del present, atès
que el fet de no pagar-les produiria un clar enriquiment injust que imposa a
aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut.

Segon.  Aprovar l’expedient 9.2023 de Reconeixement extrajudicial
de crèdits d’acord amb les següents relacions d’obligacions amb càrrec a les
aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent.

Puntuals amb memòria

TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
ADROVER JUAN, 
PEDRO

REPARACIÓ DESBROSSADORA MÀQUINA CA-
MINS 4540 213000 344,12 

EUROCARNAVALES,
S.A MATERIAL PER CARROSSA DELS REIS MAGS 3380 221990 256,63 
FERRERIA CAN SE-
GUINA, S.L.L.

DESMUNTAR CARTELL PUBLICITARI ES TOR-
RENTÓ 22

3420 226990 1.772,65 

FERRERIA CAN SE-
GUINA, S.L.L.

TRES PORTES GALVA CAMP DE FUTBOL ES 
TORRENTÓ 3420 622000 1.645,60 

GLEA CRUZ, BE-
NINCIA TELES PER A REIS MAGS 3380 221990 82,80 
JAIME BORDOY 
SUÑER

TREBALLS FUSTERIA DIVERSES REGIDORIES 3383 226090 278,80 

JAIME BORDOY 
SUÑER

TREBALLS FUSTERIA DIVERSES REGIDORIES 3420 212000 97,35 

MIQUEL BORDOY 
SUÑER

TREBALLS FUSTERIA DIVERSES REGIDORIES 3383 226090 278,80 

MIQUEL BORDOY 
SUÑER

TREBALLS FUSTERIA DIVERSES REGIDORIES 3420 212000 97,35 

MISSIO 21 ARQUI-
TECTES S.L.

REDACCIÓ PROJECTE BÀSIC ESCOLA RURAL 
SON CALDERÓ

1510 227061 7.913,40 

MRW - RETTO EX-
PRESS, S.L.

SERVEI DE MISSATGERIA DESEMBRE 2022 3300 226990 156,76 

NADAL CERDA, CA-
TALINA

DUATLÓ PARC DE SA TORRE MEDALLES GRA-
VADES 

3410 221991 163,35 

OLIVER ADROVER, 
SALVADOR

ALTAVEU PORTATIL PISCINA POLIESPORTIU 
MUNICIPAL 3420 623000 765,00 

RESTAURANT CAR-
RERAS MASCARO, 
SL

CATERING ACTIVITATS NADAL PISCINES CO-
BERTES

3410 226090 848,00 

SUPER RIGO VI-
CENS, SL BEGUDES PER DINAR DE NADAL 9200 221990 350,23 
LLABRES GONZA-
LEZ, CRISTINA

ACTUACIÓ BRUIXA MA-MADUIXA CONTACON-
TES INFANTIL 22 3300 226991 796,05

TOTAL 15.846,89



 
Ajuntament de Felanitx

Obres amb memòria

TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
BOVER MACARIO 
RAFAEL

RECONSTRUCCIÓ PARET ES TORRENTÓ PER 
TORRENTADA 22 

3420 212000 2.783,00

TOTAL 2.783,00 

4. Repetitives
TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
A.E.F.A. ACTIVI-
DADES ESPAÑO-
LAS DE FITNESS Y
AER

QUOTA BODY PUMP/COMBAT/AQUADINAMIC 4 
TRIM 2022

3420 226990 1.322,41

ANTICH MANRE-
SA, TONI

TREBALLS JARDINERIA CALA FERRERA SET I 
OCT 2022

1710 210000 3.651,78

ANTICH MANRE-
SA, TONI

TREBALLS DE JARDINERIA CAMP DE FUTBOL 
CAS CONCOS

3420 212000 785,29

ANTICH MANRE-
SA, TONI

TREBALLS JARDINERIA POLIESPORTIU FELA-
NITX

3420 212000 3.593,70

CITY CLEAN SERVEI NETEJA ESTORES CASA DE CULTURA 
FEBRER 22

3300 226990 19,25

CITY CLEAN SERVEI DE NETEJA ESTORES BIBLIOTECA FE-
BRER 2022

3321 226990 19,25

CITY CLEAN MATERIAL HIGIÈNIC PER A POLIESPORTIU 3420 221100 297,67
CITY CLEAN SERVEI DE NETEJA ESTORES POLIESPORTIU 

DES 2022
3420 227000 128,57

CITY CLEAN SERVEI DE NETEJA ESTORES POLIESPORTIU 
FEBRER 22

3420 227000 120,72

COMERCIAL GRA-
VINA 3 S.L.

MATERIAL PER JORNADA ESCOLA GUAPA CEIP 
S'ALGAR

3230 221990 1.579,96

EE.SS.FONTANET, 
S.L.

SUB. COMBUSTIBLE PER CEIP MIGJORN DES 
22

3230 221030 1.785,00

EE.SS.FONTANET, 
S.L.

SUB. COMBUSTIBLE CEIP REINA SOFIA DES 22 3230 221030 1.785,00

EE.SS.FONTANET, 
S.L.

SUB. COMBUSTIBLE CAMP DE FUTBOL S'HOR-
TA DES 22

3420 221030 2.026,80

ENDESA ENERGIA
S.A.U.

SUB. ENERGIA ELÈCTRICA INSTAL·LACIONS 
ESPORTIVES

3420 221000 167,62

FIOL MALLORCA 
S.L.

MATERIAL DROGUERIA PER BRIGADA 9201 221990 33,17

GASOLINERA 
CANTO D'EN MA-
SANA, S.L.

SUB.COMBUSTIBLE PER BRIGADA DESEMBRE 
2022

9201 221030 484,19

GRIMALT INNOVA-
CIO I TRADICIO, 
S.L.

MATERIAL PER A CAMP DE FUTBOL 3420 221990 149,98

GRIMALT INNOVA-
CIO I TRADICIO, 
S.L.

MATERIALS PER PARC DE CALISTENIA 2022 3420 221990 402,06

JARDINERS DE 
S'HORTA, S.L.

TREBALLS JARDINERIA CALA FERRERA 2021 1710 210000 619,82

MITIE FACILITIES 
SERVICES, S.A.

SERVEI EXTRA DESINFECCIÓ NOVEMBRE 2022 3230 226991 1.837,65

NARTHA SERVEIS 
I MANAGEMENT 
EMRESARIALS SL

NETEJA EXTRA I DESINFECCIÓ CEIP JOAN CA-
PÓ DES 22

3230 226991 880,88

PORRAS FERNAN-
DEZ, JUAN MANU-
EL

DORSALS PAPER SINTÈTIC DES 2022 3410 221990 251,08

PORRAS FERNAN-
DEZ, JUAN MANU-

CAMISETES PER BRIGADA 9201 221040 62,99 
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EL
REPSOL BUTANO 
S.A.

SUB. GAS POLIESPORTIU GUILLEM TIMONER 
DESEMBRE 

3420 221020 5.945,92

REPSOL BUTANO 
S.A.

SUB. GAS POLIESPORTIU GUILLEM TIMONER 
DESEMBRE.

3420 221020 14.538,98

REPSOL BUTANO 
S.A.

SUB. GAS POLIESPORTIU GUILLEM TIMONER 
DESEMBRE 

3420 221020 2.215,28

SERVEO SERVICI-
OS, S.A.U

MATERIAL I REPARACIÓ DESC. POL. GUILLEM 
TIMONER 

3420 221991 16.272,21

SERVEO SERVICI-
OS, S.A.U

SERVEI POL. GUILLEM TIMONER 3R. TRIMES-
TRE 2022

3420 227990 12.350,72

SERVEO SERVICI-
OS, S.A.U

SERVEI POLIESPORTIU G. TIMONER DESEM-
BRE 2022

3420 227990 49.492,74

SERVEO SERVICI-
OS, S.A.U

SUBSTITUCIÓ ACUMULADORS POL. GUILLEM 
TIMONER

3420 221991 23.468,17

SERVEO SERVICI-
OS, S.A.U

INCREMENT DESEMBRE 2022 3420 227990 10.333,16

SERVICIOS AUXI-
LIARES DE MAN-
TENIMENTO Y 
LIMPIEZA SL

INCREMENT SERVEI DE NETEJA EDIF MUNICI-
PALS DES 22

9200 227000 1.017,57

SERVICIOS AUXI-
LIARES DE MAN-
TENIMENTO Y 
LIMPIEZA SL

SERVEI NETEJA EDIFICIS OFICIALS DESEMBRE
2022

9200 227000 10.175,77

TRANSPORTES 
HERTOVER S.L.

TREBALLS GRUA ENLLUMENAT I DECORACIÓ 
NADAL

1650 210000 2.256,65

TRANSPORTES 
HERTOVER S.L.

GRUA PER MUNTATGE I DESMUNTATGE LLUMS 
NADAL 2022

1650 210000 2.910,05

TOTAL 172.982,06 

5. No es segueix tramitació contracte menor

TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
ADROVER AN-
DREU DOMINGO

DESBROZAR I LLEVAR RESTES CAS CONCOS I 
ALTRES 

4540 210000 4.126,10

ADROVER AN-
DREU DOMINGO

ACONDICIONAR CAMINS CAN TERROLA I CAS 
TERRONER 

4540 210000 7.925,50

ADROVER AN-
DREU DOMINGO

DESBROÇAR CAMÍ DE CA SES MONJES 4540 210001 8.252,20

ADROVER AN-
DREU DOMINGO

ACONDICIONAR DE CAMÍ VINYA PERE NEGRE 4540 210000 7.871,05

ADROVER AN-
DREU DOMINGO

ACONDICIONAR CAMINS VARIS 4540 210000 9.407,75

AFEX OBRAS & 
SERVICIOS2013, 
S.A.

REPAVIMENTACIÓ CARRER BELLPUIG 1532 210000 10.195,76

EXCAVACIONES 
S'HORTA S.A.

REPARACIÓ CAMÍ CAN CIREROL 4540 210001 8.842,68

TREMOLA ESPEC-
TACLES SL

CIRC LA MAGIA DEL NADAL I PASSACARRERS 
10/12/2022

3380 227990 3.448,50

TOTAL 60.069,54 

6. Discrepància

TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
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AUTOCARES J. 
CALDENTEY S.L.

SERVEI AUTOCAR EXCURSIÓ LLAR ANIVERSA-
RI 11/2021

2311 226990 340,00

TOTAL 340,00 

TOTAL AJUNTAMENT: 252.021,49 euros

Tercer. Declarar que de la resolució de l’expedient de reconeixement
extrajudicial  de  crèdits  no  s’ha  apreciat  responsabilitat  per  danys  ni
perjudicis a la hisenda municipal.

5.  EXPEDIENT  108/2021.  PROPOSTA  D’ACORD  SOBRE  LA
FORMALITZACIÓ DEL  SERVEI  DE  RECOLLIDA I  TRANSPORT DELS
RESIDUS MUNICIPALS, GESTIÓ DE LES DEIXALLERIES, RECOLLIDA
DE  RESIDUS  VOLUMINOSOS  DOMÈSTICS  I  NETEJA  VIÀRIA  DEL
MUNICIPI

5.1 Proposta d’acord sobre la formalització del servei de recollida i
transport  dels  residus  municipals,  gestió  de  les  deixalleries,
recollida  de  residus  voluminosos  domèstics  i  neteja  viària  del
municipi

Seguidament, es veu la proposta de la regidora, Sra. Marta Cano, d’acord
sobre  la  formalització  del  servei  de  recollida  i  transport  dels  residus
municipals,  gestió  de  les  deixalleries,  recollida  de  residus  voluminosos
domèstics i neteja viària del municipi, que es transcriu a continuació:

«Antecedents de fet

1. L’Ajuntament en Ple, en sessió de dia 13 de març de 2023, va acordar
adjudicar els contractes del servei de recollida i transport dels residus
municipals (lot 1) a l’empresa FCC Medio ambiente SAU i neteja viària
del municipi (lot 3) a l’empresa Melchor Mascaró SAU. Dia 16 de març
de  2023  es  va  publicar  l’acord  d’adjudicació  a  la  Plataforma  de
Contractació del Sector Públic. Així mateix, les notificacions a tots els
licitadors presentats es varen remetre dia 16 de març de 2023.

2. Ha transcorregut el termini de quinze dies hàbils per a la interposició
de  recurs  especial  en  matèria  de  contractació  contra  l’acord
d’adjudicació  del  contracte,  sense  que  se  n’hagi  interposat  cap.
Aquest termini ha finalitzat dia 11 d’abril de 2023.

Fonaments de dret

I. L'article 50.1 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del
sector públic (LCSP), estableix que el termini per interposar recurs
especial  en matèria de contractació contra els  actes especificats a
l’article 44.1 i 44.2 d’aquesta mateixa Llei, entre els quals s’hi troba
l'acord d'adjudicació, és de quinze dies hàbils comptats a partir del
següent al dia en què es remeti la notificació de l'acte impugnat. 
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II. D’acord amb l’art. 153.3 de la LCSP, els serveis dependents de l'òrgan
de contractació requeriran l'adjudicatari perquè formalitzi el contracte
en un termini no superior a cinc dies a comptar des del següent a
aquell en què hagués rebut el requeriment, una vegada transcorregut
el termini de quinze dies hàbils des de la remissió de la notificació de
l'adjudicació als licitadors i candidats, sense que s'hagués interposat
recurs.

III.D’acord  amb  l’article  82.3  del  Reial  Decret  2568/1986,  de  28  de
novembre,  pel  que  s’aprova  el  Reglament  d’organització,
funcionament  i  règim  jurídic  de  les  entitats  locals,  el  batle  o
president, per raons d’urgència degudament motivada, podrà incloure
en  l’ordre  del  dia,  a  iniciativa  pròpia  o  a  proposta  d’algun  dels
portaveus, assumptes que no hagin estat prèviament informats per la
respectiva comissió informativa, però en aquests supòsits no es podrà
adoptar cap acord sobre aquests assumptes sense que el Ple ratifiqui
la seva inclusió en l’ordre del dia. 

La darrera sessió de la Comissió Informativa d’Economia i Assumptes
Generals  es  va  realitzar  dia  3  d’abril  de  2023.  El  termini  per
interposar recurs especial en matèria de contractació a l’adjudicació
dels contractes de l’expedient 108/2021 va acabar dia 11 d’abril de
2023.

D’acord amb la llei de contractes del sector públic el requeriment per
formalitzar el contracte s’ha de tramitar una vegada transcorregut el
termini  de  quinze  dies  hàbils,  sense  que  s’hagi  interposat  recurs
contra  l’adjudicació.  Per  tant,  no  va  ser  possible  dictaminar
l’assumpte en la darrera sessió de la Comissió Informativa i atès que
la formalització dels contractes és un simple tràmit de procediment
no té sentit esperar a la sessió plenària de maig.

En base als fets i fonaments de dret exposats, propòs al Ple de l’Ajuntament
de Felanitx l’adopció del següent

ACORD

Primer. Requerir als licitadors proposats adjudicataris en el contracte del
servei  de  recollida  i  transport  de  residus  sòlids  urbans,  gestió  de  les
deixalleries i neteja viària del municipi de Felanitx les empreses FCC MEDIO
AMBIENTE  SAU  (Lot  1)  i  MELCHOR  MASCARÓ  SAU  (Lot  3),  perquè
formalitzin  el  respectiu  contracte  administratiu  corresponent,  dintre  dels
cinc dies següents a aquell en què rebin la notificació d’aquest requeriment.

Segon. Publicar  l’anunci  de  formalització  del  contracte  al  perfil  de
contractant i al DOUE.

Tercer. Facultar el batle perquè pugui signar qualsevol document que sigui
necessari per fer efectius els acords precedents.»

5.2 Votació de la ratificació de la inclusió a l’ordre del dia
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Atès que aquest assumpte no va ser dictaminat per la comissió informativa,
es procedeix a la votació de la ratificació de la seva inclusió a l’ordre del dia,
que és aprovada per majoria de 14 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del
Bloc  per  Felanitx-APIB,  2 del  Pi-Proposta  per  les  Illes,  1  del  regidor  no
adscrit, 1 d’Unides Podem i 1 de Vox Baleares) i 3 abstencions (del Partit
Socialista de les Illes Balears).

5.3 Votació del fons de l’assumpte

En no haver-hi intervencions, se sotmet a votació el fons de l’assumpte i,
per 13 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del
Pi-, Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit i 1 de Vox Baleares) i 4
abstencions (3 del Partit Socialista de les Illes Balears i 1 d’Unides Podem),
s’acorda:

Primer. Requerir els licitadors proposats adjudicataris en el contracte del
servei  de  recollida  i  transport  de  residus  sòlids  urbans,  gestió  de  les
deixalleries i neteja viària del municipi de Felanitx les empreses FCC MEDIO
AMBIENTE  SAU  (Lot  1)  i  MELCHOR  MASCARÓ  SAU  (Lot  3),  per  a  que
formalitzin  el  respectiu  contracte  administratiu  corresponent,  dintre  dels
cinc dies següents a aquell en què rebin la notificació d’aquest requeriment.

Segon. Publicar  l’anunci  de  formalització  del  contracte  al  perfil  de
contractant i al DOUE.

Tercer. Facultar el batle perquè pugui signar qualsevol document que sigui
necessari per fer efectius els acords precedents.

6.  EXPEDIENT  1529/2019.  TRAMITACIÓ  AMBIENTAL  DEL  PLA
ESPECIAL  DE  PROTECCIÓ  DEL  BÉ  D’INTERÈS  CULTURAL  (ZONA
ARQUEOLÒGICA) DELS CLOSOS DE CAN GAIÀ

6.1  Proposta  sobre  tramitació  ambiental  del  Pla  especial  de
protecció del bé d’interès general (zona arqueològica) dels Closos
de Can Gaià

Seguidament es veu la proposta del batle sobre tramitació ambiental del Pla
especial de protecció del bé d’interès general (zona arqueològica) dels Closos
de Can Gaià, que es transcriu a continuació:

«ANTECEDENTS 

1. El 14 de novembre de 2022 el Ple de l’Ajuntament de Felanitx va adoptar
l’acord següent (publicat al BOIB núm. 155 de 29 de novembre de 2022):

Primer.  Estimar parcialment les al·legacions presentades en relació amb el
Pla especial de protecció del bé d’interès cultural (zona arqueològica) dels
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Closos de Can Gaià aprovat inicialment el 23 de maig de 2019 i comunicar
una resposta motivada a les persones que les varen presentar, en els termes
que s’estableix a l’informe emès l’octubre de 2022 per l’equip redactor.

Segon. Aprovar inicialment per segona vegada el Pla especial de protecció
dels Closos de Can Gaià que ha estat modificat com a conseqüència de les
al·legacions  presentades  i  dels  informes  emesos  per  les  administracions
afectades, instrument que han redactat l’octubre de 2022 l’advocat Miguel
Manuel Ramis de Ayreflor Catany, els arquitectes Antonio Ramis Ramos i José
María Mayol Comas i l’arqueòleg David Javaloyas Molina.

Tercer. Determinar que el Pla especial de protecció dels Closos de Can Gaià
no està subjecte a avaluació ambiental  estratègica,  d’acord amb l’informe
tècnic emès l’octubre de 2022 per la geògrafa M. Pilar Ramírez Roig i que
consta incorporat dins de l’expedient.

Quart.  Sotmetre a una nova informació pública el Pla especial de protecció
dels Closos de Can Gaià per un termini de trenta dies hàbils a comptar des de
la darrera de les publicacions obligatòries.

Aquesta informació pública s'ha d'anunciar, almenys, al Butlletí Oficial de les
Illes  Balears,  a  un  dels  diaris  de  major  circulació  de  Mallorca  i  a  la  seu
electrònica de l'Ajuntament de Felanitx (ajfelanitx.eadministracio.cat), on ha
de constar la documentació completa per a la seva consulta.

Durant el període d’informació pública la documentació aprovada inicialment
per segona vegada també es pot consultar, de manera presencial i amb cita
prèvia, al departament d'Urbanisme de l'Ajuntament de Felanitx, de dilluns a
divendres, de les 9.00h fins les 14.00h, excepte festius.

Cinquè.  Sol·licitar, dins del termini d’informació pública, un informe de les
administracions o  entitats  les  competències  de les  quals  es puguin veure
afectades i, com a mínim, de les següents:

- De la Comissió d'emergències i protecció civil de les Illes Balears

- De l’Institut balear de la dona

- De la Comissió insular de patrimoni històric

- De la Comissió insular d’ordenació del territori i urbanisme

- De la Direcció general d’aviació civil

- De la Direcció general de recursos hídrics

- De la Comissió de medi ambient de les Illes Balears

Sisè. Publicar aquest acord en la forma que legalment correspongui.

2. El 13 de febrer de 2023 es va registrar d’entrada a l’Ajuntament l’informe
emès el 3 de febrer pel cap del departament d’avaluacions ambientals de la
Comissió de medi ambient de les Illes Balears en el qual es conclou, entre
d’altres  qüestions,  el  següent:  atès  que  es  preveu  la  construcció  d’un
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equipament sociocultural que s’indica que farà les funcions de centre de
visitants  i  que  es  defineix  urbanísticament  a  l’article  9  de  les  Normes
proposades, s’ha de considerar que el pla presentat genera la possibilitat
d’executar nous projectes en els termes previstos a l’article 12.4 b). Per
tant, estaria sotmès a avaluació ambiental estratègica simplificada. (...)

Per  a  la  tramitació  de  l’avaluació  ambiental  estratègica  simplificada,
l’Ajuntament haurà de complir els tràmits que estableix l’article 19 del Text
refós de la Llei d’avaluació ambiental de les Illes Balears i els articles 29 i
següents  de  la  Llei  21/2013,  de  9  de  desembre,  d’avaluació  ambiental,
tenint en compte, en tot cas, que li podria ser d’aplicació l’article 19.3 que
estableix:  «En els  casos que l’òrgan ambiental,  a  instància motivada de
l’òrgan  substantiu,  valori,  amb  l’informe  tècnic  previ,  que  el  pla,  el
programa o la seva modificació, no té efectes significatius sobre el medi
ambient, podrà formular directament l’informe ambiental estratègic sense
sotmetre’l a la fase de consultes».

3. L’11 d’abril de 2023 +++ va presentar el document ambiental estratègic,
amb un informe annex d’incidència paisatgística, redactat l’abril de 2023 per
la geògrafa Mª Pilar Ramírez Roig.

4. El 12 d’abril de 2023 el TAE jurídic d’urbanisme va emetre un informe-
proposta d’acord, amb una nota de conformitat del secretari, que conté els
fonaments de dret següents:

En relació amb la tramitació ambiental, com es va fer constar als fonaments
de dret de l’informe jurídic emès el 2 de novembre de 2022, l’article 9.5 de
la Llei 12/2016, de 17 d’agost, d’avaluació ambiental de les Illes Balears,
establia (en termes idèntics a allò que ara estableix l’article 12.5 del Decret
legislatiu 1/2020, de 28 d’agost, pel qual s’aprova el text refós de la Llei
d’avaluació  ambiental  de  les  Illes  Balears)  el  següent:  Quan  l’òrgan
substantiu valori que un pla o programa, sigui en la seva primera formulació
o sigui en la seva revisió, o la modificació d’un pla o programa vigent, no
està inclòs en cap dels supòsits dels apartats anteriors d’aquest article, i,
per tant, no està subjecte a avaluació ambiental estratègica, ho justificarà
mitjançant un informe tècnic que quedarà a l’expedient.

Correspon a l’òrgan substantiu determinar si un pla està subjecte o no a
avaluació ambiental estratègica i, en aquest sentit, de conformitat amb les
conclusions de l’informe tècnic redactat l’octubre de 2022 per la geògrafa
Mª Pilar Ramírez Roig, l’acord del Ple pel qual es va aprovar inicialment per
segona vegada el Pla especial de protecció dels Closos de Can Gaià incloïa
un punt sobre la no subjecció a la tramitació ambiental. 

En  paral·lel  a  aquesta  determinació  es  va  sol·licitar  un  dictamen  no
vinculant a la Comissió de medi ambient de les Illes Balears en el marc del
que estableix l’article 15.2 del Decret 3/2022, de 28 de febrer, pel qual es
regula el règim jurídic i funcionament de la Comissió de medi ambient de les
Illes Balears i es desenvolupa el procediment d’avaluació ambiental, segons
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el  qual:  És  competència  de  l’òrgan  substantiu  determinar  si  un  pla,
programa o projecte, o la seva modificació, està o no entre aquests supòsits
i, per tant, sotmès o no a avaluació ambiental. Això sense perjudici que
l’òrgan substantiu pugui dirigir una consulta a la CMAIB sobre la subjecció
d’un pla o projecte a avaluació ambiental, que en cap cas serà vinculant.

Malgrat que l’informe emès el 3 de febrer de 2023 pel cap del Departament
d’avaluacions  ambientals  de  la  Comissió  de  medi  ambient  de  les  Illes
Balears no sigui vinculant, ateses les conclusions que inclou relacionades
amb  la  construcció  d’un  equipament  i  per  garantir  la  plena  eficàcia
normativa del  Pla especial  de protecció  dels  Closos  de Can Gaià  resulta
necessari  iniciar  el  procediment  d’avaluació  ambiental  estratègica
simplificada.  Segons  s’estableix  en  aquest  mateix  informe  i  tenint  en
compte que el document ambiental estratègic redactat per la  geògrafa Mª
Pilar Ramírez Roig  conclou que el  Pla especial  de protecció  es considera
viable i sense efectes significatius cap al medi ambient, es pot sol·licitar la
no submissió a la fase de consultes de conformitat amb l’article 19.3 del
Decret legislatiu 1/2020, de 28 d’agost, pel qual s’aprova el text refós de la
Llei d’avaluació ambiental de les Illes Balears (amb la redacció donada per
l’apartat  5  de  la  disposició  final  segona  de  la  Llei  9/2022,  de  23  de
novembre, de règim jurídic i de procediment de les activitats subjectes a
autorització ambiental integrada). 

Respecte de la informació pública, l’article 55.2 de la Llei 12/2017, de 29 de
desembre,  d’urbanisme  de  les  Illes  Balears,  es  refereix  a  la  informació
pública dels instruments de planejament urbanístic juntament, si s’escau,
amb la documentació corresponent a la tramitació ambiental. Per tant, el
Ple – com a òrgan competent segons els mateixos fonaments de l’informe
jurídic  emès  el  2  de  novembre  de  2022  –  ha  d’acordar  sotmetre  a
informació pública la documentació ambiental del Pla especial de protecció
per  un  termini  mínim  de  trenta  dies  hàbils  (trenta  perquè  l’avaluació
ambiental que comporta no és ordinària). 

Pel que fa a la urgència de l’acord que ha d’adoptar el Ple, l’article 82.3 del
Reial  Decret  2568/1986,  de  28  de  novembre,  pel  qual  s’aprova  el
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals,
estableix  el  següent: El  Alcalde  o  Presidente,  por  razones  de  urgencia
debidamente motivada, podrá incluir en el orden del día, a iniciativa propia
o a propuesta  de alguno de los portavoces,  asuntos que no hayan sido
previamente informados por la respectiva Comisión Informativa, pero en
este supuesto no podrá adoptarse acuerdo alguno sobre estos asuntos sin
que el Pleno ratifique su inclusión en el orden del día.

A l’efecte d’aplicar al cas concret aquest precepte, s’ha de destacar que:

- L’equip redactor del  Pla especial  de protecció  va registrar  d’entrada la
documentació ambiental ahir 11 d’abril de 2023 a les 12.14h, una setmana
després que tengués lloc la Comissió informativa d’economia i assumptes
generals. 
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- L’acord que el Ple ha d’adoptar en relació amb l’avaluació ambiental del
Pla especial de protecció és un acte de tràmit que permet donar continuïtat
a un procediment administratiu iniciat fa gairebé quatre anys.

-  Sotmetre  a  informació  pública  com  abans  millor  la  documentació
ambiental permet solapar aquest tràmit amb d’altres que encara no s’han
substanciat,  com  són  l’emissió  dels  informes  preceptius  per  part  de  la
Comissió Insular de patrimoni històric i per part de la Direcció General de
recursos hídrics.

De conformitat  amb els  antecedents  i  els  fonaments  de  dret  que s’han
exposat, amb la ratificació prèvia de la inclusió d’aquest assumpte en l’ordre
del dia, el Ple de l’Ajuntament de Felanitx adopta l’ACORD següent:

Primer.  Deixar  sense  efecte  el  punt  tercer  de  l’acord  del  Ple  de  14  de
novembre  de  2022  sobre  la  no  subjecció  a  avaluació  ambiental  del  Pla
especial de protecció dels Closos de Can Gaià, ja que s’ha de sotmetre a una
avaluació ambiental estratègica simplificada segons  l’informe emès el 3 de
febrer  de  2023  pel  cap  del  departament  d’avaluacions  ambientals  de  la
Comissió de medi ambient de les Illes Balears.

Segon. Incorporar la documentació ambiental redactada l’abril de 2023 per la
geògrafa M. Pilar Ramírez Roig al Pla especial de protecció aprovat inicialment
per segona vegada i sotmetre-la a informació pública per un termini de trenta
dies hàbils a comptar des de la darrera de les publicacions obligatòries.

Aquesta informació pública s'ha d'anunciar, almenys, al  Butlletí Oficial de les
Illes  Balears,  a  un dels  diaris  de major  circulació  de  Mallorca  i  a  la  seu
electrònica de l'Ajuntament de Felanitx (ajfelanitx.eadministracio.cat), on ha
de constar la documentació ambiental completa per a la seva consulta.

Durant el període d’informació pública la documentació ambiental també es
pot  consultar,  de  manera  presencial  i  amb  cita  prèvia,  al  departament
d'Urbanisme de l'Ajuntament de Felanitx, de dilluns a divendres, de les 9.00h
fins les 14.00h, excepte festius.

Tercer. Sol·licitar l’inici de l’avaluació ambiental estratègica simplificada a la
Comissió de medi ambient de les Illes Balears, així com instar que el Pla
especial de protecció no se sotmeti a la fase de consultes perquè segons el
document  ambiental  estratègic  no  té  efectes  significatius  sobre  el  medi
ambient.

Quart.  Publicar l’anunci de la informació pública en la forma que legalment
correspongui.»

6.2 Votació de la ratificació de la inclusió a l’ordre del dia

Atès que aquest assumpte no va arribar en temps per ser dictaminat per la
comissió informativa, es procedeix a la votació de la ratificació de la seva
inclusió a l’ordre del dia, que és aprovada per unanimitat.
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6.3 Votació del fons de l’assumpte

Atès que no hi ha intervencions, se sotmet el fons de l’assumpte a votació i,
per unanimitat, s’acorda:

Primer.  Deixar  sense  efecte  el  punt  tercer  de  l’acord  del  Ple  de  14  de
novembre  de  2022  sobre  la  no  subjecció  a  avaluació  ambiental  del  Pla
especial de protecció dels Closos de Can Gaià, ja que s’ha de sotmetre a una
avaluació ambiental estratègica simplificada segons  l’informe emès el 3 de
febrer  de  2023  pel  cap  del  departament  d’Avaluacions  Ambientals  de  la
Comissió de medi ambient de les Illes Balears.

Segon. Incorporar la documentació ambiental redactada l’abril de 2023 per la
geògrafa Mª Pilar Ramírez Roig al Pla especial de protecció aprovat inicialment
per segona vegada i sotmetre-la a informació pública per un termini de trenta
dies hàbils a comptar des de la darrera de les publicacions obligatòries.

Aquesta informació pública s'ha d'anunciar, almenys, al  Butlletí Oficial de les
Illes  Balears,  a  un dels  diaris  de major  circulació  de  Mallorca  i  a  la  seu
electrònica de l'Ajuntament de Felanitx (ajfelanitx.eadministracio.cat), on ha
de constar la documentació ambiental completa per a la seva consulta.

Durant el període d’informació pública la documentació ambiental també es
pot  consultar,  de  manera  presencial  i  amb  cita  prèvia,  al  departament
d'Urbanisme de l'Ajuntament de Felanitx, de dilluns a divendres, de les 9.00h
fins les 14.00h, excepte festius.

Tercer. Sol·licitar l’inici de l’avaluació ambiental estratègica simplificada a la
Comissió de medi ambient de les Illes Balears, així com instar que el Pla
especial de protecció no se sotmeti a la fase de consultes perquè segons el
document  ambiental  estratègic  no  té  efectes  significatius  sobre  el  medi
ambient.

Quart.  Publicar l’anunci de la informació pública en la forma que legalment
correspongui.

7. EXPEDIENT 1120/2023. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSOE PER
ENTREGAR A JOSEP ANTONI GRIMALT I GOMILA LA MEDALLA DE LA
CIUTAT DE FELANITX, EN RECONEIXEMENT A LA SEVA TRAJECTÒRIA

7.1  Moció  del  grup  municipal  PSOE  per  entregar  a  Josep  Antoni
Grimalt i Gomila la medalla de la ciutat de Felanitx, en reconeixement
a la seva trajectòria

Seguidament, es veu la moció del grup municipal PSOE per entregar a Josep
Antoni Grimalt i Gomila la medalla de la ciutat de Felanitx, en reconeixement
a  la  seva  trajectòria,  amb  núm.  de  registre  2023-E-RE-1056,  de  data
30/03/2023, que seguidament es transcriu:
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«Exposició de motius:

Josep Antoni Grimalt i Gomila va néixer a Felanitx (Mallorca) el 30 juny 1938.

Llicenciat en Dret per la Universitat de Madrid, es torna a matricular a la
universitat el 1966, i inicia els estudis en Filologia Romànica Hispànica, amb
premi extraordinari de llicenciatura (1971).

El 1975 es doctora en Filologia Romànica Hispànica, amb la tesi La catalogació
de les rondalles de mossèn Alcover com a introducció a llur estudi. El 2002
esdevé catedràtic de Filologia Catalana de la Universitat de les Illes Balears i
des del 2004 és catedràtic emèrit.

La seva tasca d'escriptor s'inicia quan complia el servei militar, destinat a Las
Palmas de Gran Canària (1962), va assistir a una representació en castellà de
l'obra El  Cardenal  d'Espanya,  de Henry de Montherlant,  que l'impressiona
vivament.

A partir d'aquí, i havent tingut notícia de la convocatòria d'un premi Ciutat de
Palma destinat a un estudi sobre l'Aplec de rondalles d'Alcover, neix en ell la
idea de fer-ne un.

20 de gener de 1963 queda finalista al premi Gabriel Maura dels Ciutat de
Palma,  amb la  novel·la  Breu  Història  d'una dama i  un  lloro,  que  publica
l'Editorial Moll el 1965. El mateix any, Edicions 62 li és encarregat la correcció
de les Obres completes de Llorenç Villalonga.

Estudiós  de  les  rondalles  mallorquines,  té  cura  de  l'edició  de  l'Aplec  de
rondalles mallorquines d'en Jordi des Racó d'Antoni Maria Alcover, que realitza
amb la col·laboració de Jaume Guiscafrè.

També ha impartit conferències, comunicacions i ponències sobre rondallística,
llengua catalana i temàtica bíblica en la literatura, i ha estat membre del jurat
de diversos premis literaris, tant de novel·la com de teatre. 

Ha col·laborat amb articles d'investigació en diverses revistes especialitzades i
amb articles d'opinió a la premsa general,  i  també al  Setmanari  Felanitx.
D'altra banda, la seva col·laboració en els mitjans de comunicació s'estén al
món de la ràdio i televisió.

Ara, ja retirat de la vida activa i després d'anys donant forma a la seva idea,
recentment ha oficialitzat fer una donació d'una finca urbana situada a la
carretera del Far de Portocolom, perquè en faci ús de domini públic.

La voluntat és que la finca sigui destinada íntegrament a ús públic i lliure,
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emprat per tots els ciutadans, i així ho farem. L'ús que es preveu, és que
sigui un mirador i lloc de contemplació dels voltants.

Aquest gest és un símbol de tota una trajectòria vital i de la seva estima al
poble de Felanitx.

Tot i que la seva tasca cultural l'ha fet mereixedor de distintes distincions,
com el  Premi  Bartomeu Oliver  dels  31 de desembre,  atorgat  per  l'Obra
Cultural  Balear  (1988),  el  Reconeixement  de mèrits  per  l'Ajuntament  de
Manacor  (1991)  i  una  distinció  atorgada  per  la  cadena  COPE  Mallorca
(1996),  el  seu poble  natal,  avui  dia encara no li  ha fet  cap distinció  ni
reconeixement a la seva gran trajectòria envers la cultura.

Per això el grup socialista presenta aquesta proposta d'acord:

Únic.  –  Que  l'Ajuntament  iniciï  l'expedient  per  entregar  a  Josep  Antoni
Grimalt i Gomila la Medalla de la ciutat de Felanitx, en reconeixement a la
seva trajectòria literària, investigadora i docent en defensa de la llengua
catalana i la cultura.»

7.2 Debat

La Sra. Maria Vidal manifesta que Vox Felanitx està totalment d’acord amb
la moció. El Sr. Grimalt és un referent en el municipi i consideren que se li
ha d’atorgar la  medalla,  per tota la seva trajectòria.  És cert  que ha fet
moltes coses, quasi totes enumerades a la moció, però els sap greu que als
acords només es mencioni la defensa de la llengua catalana, havent fet
tantes coses. Hi votaran a favor, però en els acords s’hagués pogut estendre
un poc més, o obviar segons quines coses.

La Sra. Maria Mesquida avança que el Bloc votarà a favor de la moció, ja
que  reconeix  la  trajectòria  professional  del  professor  Grimalt.  De  totes
maneres, però, volen dir que no saben si el factor temporal per presentar
aquesta  moció,  és  el  més  adequat.  De  totes  maneres,  el  seu  vot  serà
favorable.

El Sr. Pere Antoni Mascaró també anuncia que el Pi votarà a favor de la
moció, tot i que estan totalment d’acord que no és el moment adequat per
presentar-la.

La Sra. Catalina Soler manifesta que el PP considera que dos mesos abans
d’acabar  una legislatura  no és  el  moment de presentar  aquest  tipus  de
moció. Sembla ser que no es va aprendre res de la passada legislatura,
quan abans d’acabar, es va dur el nom de Mariona Caldentey a fer debats
polítics a correcuita. Diu que el PSOE és especialista en intentar fer debats
polítics personalitzats. Al Partit Popular, tant li va bé que el Sr. Grimalt sigui
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Medalla de la ciutat, com que posin el seu nom a la biblioteca del Port, com
que la nova escola de Felanitx dugui el seu nom; però del que estan segurs,
com a Partit Popular, és que el mirador de Portocolom s’ha de dir Professor
Grimalt, ho tenen claríssim. Però no obviaran que, en aquesta legislatura,
també  hi  ha  hagut  altres  persones  que  han  fet  donacions  a  aquest
Ajuntament i que el PSOE mai no proposaria res, suposen que perquè eren
empresaris; però també han fet donacions, d’un habitatge, de cotxes, i de
molts de doblers, que són a un compte del banc, que s’han de destinar a
serveis socials. Per tant, tot i que el Partit Popular considera que no és el
moment temporal de dur aquest tipus de moció, que haurien de defugir
d’aquests tipus de mocions i arribar a un acord de tots els partits polítics.
Malgrat tot, per fugir i defugir de personalismes, als quals els té avesats el
Sr. Duarte, el seu grup hi votarà a favor, perquè, si voten a favor, el debat
polític quedarà aturat. Explica que el PSOE i, concretament el Sr. Duarte, ja
ha anat a veure el Sr. Grimalt, ja ha fet i ja ha deixat de fer. Diu que aquest
no és el tarannà del seu grup, en aquests casos. Recriminen al PSOE que
aquest no és el temps que li correspon, no són les formes de tramitar-ho,
Pensen que, a més del mirador, que tenen claríssim que ha de dur el seu
nom i que ha de tenir un homenatge a aquest mirador, es pot posar el nom
del Sr. Grimalt a altres coses, però aquí el PSOE ho atura, perquè el grup
popular  entén  que,  una  vegada  concedida  la  medalla,  ja  s’hauran  de
considerar  altres  persones,  perquè  en aquests  moments  hi  ha  persones
joves de Felanitx que fan molta feina per a la nostra cultura i per a la nostra
llengua, com pugui ser una alumna avantatjada del professor Grimalt, que
és na Bàrbara Sagrera, que ja ha publicat llibre, amb l’edat que té i potser
arribarà un dia en què no podrà fer cap donació, però, acadèmicament,
tendrà tants de mèrits, o més. Repeteix que el que ha fet avui el Sr. Duarte,
no correspon, a dos mesos d’acabar una legislatura, però el Partit Popular hi
votarà a favor, per coherència en no entrar en personalismes.

El Sr. Francisco Duarte manifesta que, ara que la Sra. Soler ha acabat la
seva desídia habitual i la seva paranoia, agraeix el suport de la Sra. Vidal i li
diu, però, que obviar segons quines parts d’aquest text, és obviar també la
que ha estat la tasca del Sr. Grimalt i ell ha defensat i investigat la llengua i
la cultura catalana i la cultura de les rondalles mallorquines. També vol dir
que, tant l’Obra Cultural  Balear,  com la UIB, fa temps que també estan
endarrer d’aquest tema. Segueix dient que aquest no era un debat polític i a
la primera intervenció que ha fet la Sra. Soler, ha dit que això era un debat
apolític. Demana a la Sra. Soler què ha vengut a fer aquí, si ha vengut a fer
sermons i a renyar-los, que és el que fa sempre. Li diu que, en primer lloc,
el que faci amb la seva vida privada, a veure si se li fica d’una vegada dins
el cap, és seu, i si visita gent a la que té estima, el que ha de fer la Sra.
Soler,  és  callar  i  respectar  la  vida  privada  de  les  persones,  cosa  que,
després de 30 anys de dedicar-se a la política, encara no n’ha après. Els
seus juguen net i ella, amb això, demostra que encara no en sap, que ha de
baixar al fang i faltar al respecte a la gent sempre. Repeteix que el que faci
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amb la seva vida privada, agradi a la Sra. Soler o no, que suposa que no li
deu agradar,  no  li  ha  d’importar  una merda,  li  diu  així  de  clar.  És  una
llàstima que hagi volgut baixar al fang un dia com aquest, quan en aquest
debat no hi havia res més, però la Sra. Soler parla d’oportunisme i ara diu
que volen posar un altre nom a la biblioteca. Demana què varen aprovar el
mes passat,  què deia l’expedient que varen presentar? Edifici  biblioteca.
Demana si no varen aprovar un nom i si ara n’han de posar un altre. Ara ja
es desdiu, quan ha vist que l’opinió popular no hi està d’acord i potser fos
més encertat el nom d’una altra persona. Diu a la Sra. Soler que assumeixi,
que volia dir que pel Dia de la Dona havien posat nom a un edifici, idò ja ho
té. El grup socialista li va donar suport i li demana si la varen criticar, si li
varen parlar d’oportunisme, si li varen dir què feia amb la seva vida privada.
Torna a suggerir a la Sra. Soler que, amb l’edat que té, respecti la gent i el
que fa amb la seva vida privada i aprengui del que fan els joves, que la
respecten a ella.
Per acabar, agraeix a la resta de companys les seves paraules, el Sr. Grimalt
ho  mereix.  Mereix  això  i  molt  més.  Ha  contribuït  molt  a  la  cultura  de
Mallorca, amb distintes coses, amb moltes coses d’iniciativa pròpia, a les
quals hi ha posat doblers de la seva butxaca perquè sortissin endavant. És
una persona a la que té una profunda admiració. Ha fet un gest simbòlic,
com ha dit abans, així que aquesta medalla és més que merescuda. Felanitx
encara no li ha fet mai cap reconeixement i li  poden posar quaranta mil
plaques, però la medalla de la ciutat és el millor reconeixement que es pot
fer a la seva trajectòria política. No han d’oblidar que és cert que haver
cedit uns terrenys és un acte simbòlic que ell volia fer des de fa temps, però
això no lleva importància a la seva trajectòria política. Si la Sra. Soler queda
conforme únicament posant una placa,  el  grup socialista creu que el  Sr.
Grimalt mereix això i molt més.

La Sra. Catalina Soler diu al Sr. Duarte que escoltarà totes les seves lliçons
de moralitat,  de  política  i  del  que  vulgui,  perquè creu  que aprendre  de
tothom, és important. Li diu que faci el que vulgui amb la seva vida privada;
ara bé, que no vagi a oferir medalles de la ciutat, perquè això compromet
un consistori, li agradi o no li agradi, perquè una medalla de la ciutat la vota
l’Ajuntament. Això és l’ego personal que el Sr. Duarte té, que pensa que no
hi ha ningú més preparat dins Felanitx per parlar de cultura, que ell. Afirma
al Sr. Duarte que de la seva vida personal, ella mai no li dirà res, ni li ha dit
res. Torna a dir que li recorda que la concessió d’una medalla de la ciutat,
l’ha de votar un consistori. Per altra part, del tema polític del Sr. Grimalt,
ella no n’ha obert boca, és el Sr. Duarte que ara n’ha parlat. A més, manté
que al mirador se li ha de posar el nom del Sr. Grimalt, només faltaria, amb
l’explicació  de qui  és  el  professor  Grimalt  i  tot  el  que faci  falta,  només
faltaria. I ara el Sr. Duarte tanca la porta que es puguin fer altres coses; i el
temps, a un mes i mig de les eleccions, no és l’adequat; i no varen aprendre
res la passada legislatura, quan varen dur el nom personal d’una persona a
votació; i que comença a ser hora que aquest Consistori retregui el debat de
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persones i,  entre tots els partits polítics,  siguin capaços de decidir quins
noms, o quines medalles o quins fills predilectes han de decidir. Agradi o no
agradi al Sr. Duarte, tots els partits polítics han estat d’acord amb els temps
en què ha presentat aquesta moció, manco ell. Afirma que el Sr. Duarte va
amb unes cucales posades i només té un objectiu, la Sra. Soler. La Sra.
Soler només li diu que, amb ell, res; que facin el que vulguin. No sap si en
trobarà molts de més liberals que ella; ara bé, que per favor, no parli en
nom d’un consistori, perquè el seu ego personal en matèria de cultura, és
molt elevat. Així i tot, ja ha dit que, pel Sr. Grimalt, hi votaran a favor.

El Sr. Duarte manifesta que la Sra. Soler parla d’egos. Que fa rialles i tot. Li
demana si ella no es fica amb la vida personal de les persones, i el que va
fer a la Sra. Vidal a la darrera Plenària, que li va dir si anava de viatge o si
anava a sopar? Això és l’acta que han aprovat, ho va dir la Sra. Soler. Parla
d’oportunisme i  l’oposició va haver de saber per la premsa que s’havien
cedit els terrenys, que s’han cedit al Consistori,  no s’han cedit a la Sra.
Soler. Demana qui surt a la foto, si varen convocar tots els portaveus per
informar d’una fita tan important com aquesta per als felanitxers. Contesta
que no. Demana qui va anar a fer-se la foto. Contesta que la Sra. Soler la
primera i li diu que això és la política de consens, la que ella reclama, que
tant de bo tots es poguessin seure, i xerrar, i debatre. Això és el primer que
ella no fa. Varen anar a fer-se una foto i ben aviat la varen publicar. Després
ni tan sols varen tenir la delicadesa d’informar l’oposició d’aquesta passa
tan important, a les prèvies de la Plenària que fan a vegades. La Sra. Soler
sap tant bé com ell, que fa molts d’anys que a aquest senyor li rondava
aquesta idea pel cap i que la volia fer.
El Sr. Duarte diu que és estrany, que la Sra. Soler que ho vol saber tot, amb
això anava retardada.
En definitiva, un consistori es pot comprometre de moltes maneres. També
es  pot  comprometre  oferint  feina  a  la  gent,  a  canvi  de  vots;  es  pot
comprometre  contractant  empreses  a  canvi  de  vots.  Això  també  és
comprometre un consistori, podrien dir moltes coses que comprometen un
consistori. Afirma que això no compromet més que una cosa, un consens de
tots els partits polítics a fer un reconeixement en el moment oportú, que és
ara, que no sigui tard, a una persona que ho mereix. Diu a la Sra. Soler que
ho vesteixi com vulgui. El que la Sra. Soler no pot suportar, és que li passin
davant i això és el que li passa. Li demana que accepti que aquí no és tota
sola.  A les darreres eleccions va treure 6 regidors;  si  n’hagués tret  10,
hauria pogut dur aquesta iniciativa i aprovar-la tota sola, però, en aquest
cas, necessiten el consens de tots els partits polítics.
És una llàstima que la Sra. Soler hagi volgut embrutar una moció que no
tenia cap intenció política i que tota la resta de portaveus ha respectat. Però
ella, com sempre, embruta la feina que dignament fan els regidors d’aquest
Ajuntament.

El batle, com a anècdota, es veu en l’obligació d’explicar que un dia el varen
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cridar, en representació del Sr. Grimalt, perquè es volia reunir amb el batle
per parlar d’una idea que tenia dins el cap i que volia executar. Diu que no
havia vist mai aquest senyor, n’havia sentit parlar, però no el coneixia. Va
veure  que,  a  més  de  ser  una  persona  molt  gran,  és  una  persona
extremadament discreta, poc donada a qualsevol tipus de conflicte o de
debat. Li va parèixer, dins la senzillesa, l’extrem. Per tant, avui ningú no
posa en dubte que aquest reconeixement, i si pot ser en vida, millor, és
merescut.  Però  sí  que  es  posa  en  dubte  que  fos  necessària  aquesta
escenificació, quan el seu caràcter, precisament, tota la vida la fugit de cap
tipus de notorietat.

7.3 Votació

Sotmesa la moció a votació, per unanimitat, s’acorda:

Únic.  –  Que  l'Ajuntament  iniciï  l'expedient  per  entregar  a  Josep  Antoni
Grimalt i Gomila la Medalla de la ciutat de Felanitx, en reconeixement a la
seva trajectòria literària, investigadora i docent en defensa de la llengua
catalana i la cultura.

8.  EXPEDIENT  1151/2023.  MOCIÓ  DEL  BLOC  PER  FELANITX  PER
SOL·LICITAR AL MINISTERI DE L’INTERIOR I A LA PREFECTURA DE
TRÀNSIT DE LES ILLES BALEARS QUE ELS TRÀMITS PRESENCIALS I
LES PROVES I EXÀMENS DE CONDUIR ES REALITZIN A MANACOR

8.1 Moció del Bloc per Felanitx per sol·licitar al Ministeri de l’Interior i
a  la  Prefectura  de  Trànsit  de  les  Illes  Balears  que  els  tràmits
presencials i les proves i exàmens de conduir es realitzin a Manacor

A continuació, es veu la moció del Bloc per Felanitx per sol·licitar al Ministeri de
l’Interior  i  a  la  Prefectura  de  Trànsit  de  les  Illes  Balears  que  els  tràmits
presencials i les proves i exàmens de conduir es realitzin a Manacor, amb núm.
de  registre  2023-E-RE-1070,  de  data  30/03/2023,  que  a  continuació  es
transcriu:

«En el  moment d’emergència  climàtica  actual,  els  esforços  en matèria de
mobilitat, han d’anar destinats a impulsar el transport públic col·lectiu, minvant
l’excessiva dependència que tenim del transport privat. També és cert però,
que el vehicle privat i els carnets de conduir són encara una necessitat per a
zones amb menys connexions i, fins i tot, un requisit laboral en moltes feines.
L’obtenció  del  permís  de  conduir,  més  enllà  de  la  prova  teòrica,  és  un
procés que implica hores de pràctiques que actualment es realitzen a Ciutat,
lloc on tanmateix s’acaben fent els exàmens. En la majoria de casos parlam de
joves que combinen els estudis o la feina amb el procés d’aprenentatge de
conducció.
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Palma  actualment  concentra  tots  els  tràmits  i  proves  necessàries  per  a
l’obtenció de qualsevol permís o tràmit presencial: proves de circulació oberta,
en circuits tancats, exàmens teòrics i tots els tràmits presencials. Aquest fet
implica que moltes persones del Llevant de Mallorca i també del Pla i Migjorn,
s’han de desplaçar a Ciutat una vintena de vegades per realitzar aquestes
proves i per fer les pràctiques, això implica una despesa extra econòmica i
també de temps.

Aquesta no és una reivindicació nova: fa prop de 30 anys ja es va reclamar
que els exàmens de conduir es poguessin dur a terme a Manacor. Fins i tot en
alguns aspectes la zona de Llevant té més bona infraestructura que Palma, ja
que disposa de moltes carreteres de doble sentit,  un tipus de via que cal
aprendre a emprar, ja que és on es concentra més del 80% de les morts en els
accidents de trànsit.  La infraestructura viària  i  de senyalització de la zona
urbana de Manacor és superior, per exemple, a les zones d’exàmens actuals de
la ciutat de Maó i d’Eivissa.

Després d’anys de feina, volem recollir el testimoni del grup de professionals i
experts  que,  basant-se  en  criteris  tècnics,  aposten  per  que  la  DGT
descentralitzi  aquests  serveis.  L’autorització  de  Manacor  com  a  centre
desplaçat beneficiaria fins a 15 municipis de la comarca del Llevant, del Pla i
del Migjorn, que en total sumen 131.000 habitants.

Els avantatges que Manacor es convertís en Centre desplaçat de la DGT són
múltiples  i  diversos.  Entre  altres  motius,  suposaria  l’estalvi  de  més  d’1,1
milions de quilòmetres cada any que han de realitzar les autoescoles per anar
fins a Palma a fer les pràctiques i els exàmens; implica una millora de la
seguretat viària i una reducció de les emissions de CO2.

Poder fer les pràctiques i l’examen de conduir a la nostra comarca suposaria
l’estalvi  de  540€ de  mitjana  per  a  cada  alumne,  ja  que actualment  les
pràctiques a Palma tenen un cost de 28€ i les que paguen els alumnes que
han d’anar fins a Ciutat es multipliquen fins als 55€. A l’estalvi econòmic s’hi
suma  l’estalvi  de  milers  d’hores  cada  any  i  de  jornades  de  feina  dels
treballadors, ja que per fer un examen de 20 o 30 minuts i fer pràctiques a
Palma, els alumnes de Felanitx i comarca han de partir a les 7h del matí i
tornen a les 13h o les 14h, el que suposa entre 6 i 7 hores cada dia.

Els motius tècnics, demogràfics, ambientals, econòmics i de seguretat vial
són  prou  potents  i  conviden  a  encetar  aquesta  reivindicació  de  tota  la
comarca.  Ara  manca  que  l’administració  central  sigui  sensible  a  les
demandes i  opti  per  descentralitzar  serveis,  apostant per  la  qualitat  i  la
proximitat. El sobrecost econòmic d’aquesta descentralització no pot ser una
excusa després de tants anys i, sobretot, si ens comparam amb altres zones
que ja compten amb centres desplaçats; un sobrecost que, si no l’assumeix
l’adminitració l’han d’acabar assumint els ciutadans d’aquests quinze pobles.
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Per tot això, el Bloc per Felanitx proposa al Ple de l'Ajuntament de Felanitx
que s'aprovi el següent

ACORD

1. Sol·licitar al Ministeri de l’Interior i a la Prefectura de Trànsit de les Illes
Balears que els tràmits presencials i les proves i exàmens de conduir es
realitzin a Manacor.»

El  Sr.  Miquel  Lluís  Mestre  explica  que  no  solem  demanar  coses  per  a
Manacor, aquesta és una moció un tant atípica en aquest sentit, però és una
reivindicació que va sortir inicialment de les autoescoles, juntament amb
l’Ajuntament de Manacor i  s’ha anat aprovant a diversos municipis de la
contrada, Llevant i  Migjorn, i  no és més que apropar l’Administració,  en
aquest cas la de Trànsit, a la ciutadania. 

8.2 Debat

La Sra. Maria Vidal manifesta que és cert que el contingut de la moció és
correcte,  és  com a  una  comoditat  per  al  ciutadà,  perquè  no  s’hagi  de
traslladar a Palma i  les despeses siguin menors. Però realment,  aquesta
moció no té sentit, baix el punt de vista de Vox. Les pràctiques es fan a
Palma per una sèrie de motius i, per aquests motius no s’ha aprovat, fins
ara, malgrat que fa molts d’anys que s’ha intentat, que es facin a Manacor.
Diu  que les  pràctiques  es  fan  a  Palma,  per  desgràcia,  perquè hi  ha un
trànsit  molt  dens,  perquè  hi  ha  una  autovia  o  una  autopista,  on  els
professors prefereixen practicar els avançaments, perquè no envaeixen el
carril contrari i així eviten riscos, a més de tenir molta diversitat de carrils,
etc. Si es fa a Manacor, els camins són els mateixos sempre. Per tant, els
examinadors  es  queixaven  que  la  dificultat  no  era  comparable  a  la  de
Palma. Per altra banda, com que s’han centrat a Manacor, vol dir que altres
municipis com Alcúdia, Muro, etc. paguen casi 65 € per fer les pràctiques a
Palma. Per tant, aquesta proposta també podria dir de fer els exàmens a
Inca, que és un municipi cèntric per a uns altres municipis. 
Però  tot  això  no  es  pot  dur  a  terme  per  un  simple  fet:  no  hi  ha
examinadors. Mallorca envia examinadors a Menorca i a Eivissa. A Menorca
hi  ha un únic  examinador,  que està a punt de jubilar-se.  Mallorca dona
reforç  amb  examinadors  a  Menorca,  Eivissa  i  Formentera  i  vénen
examinadors  itinerants  de  la  península  a  Mallorca.  Molts  d’aquests
examinadors renuncien perquè no es poden fer càrrec de les despeses d’un
lloguer durant la temporada que han d’estar aquí. Si examinen a Manacor,
han de dur examinadors de Palma a Manacor, la qual cosa és, ara mateix,
inviable. 
Creuen  que  aquesta  moció  hauria  estat  molt  positiva  si,  per  exemple,
s’hagués instat el Govern a fer més oposicions d’examinadors. Ara n’hi ha
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una en marxa, però no és suficient. Els examinadors necessiten incentius,
no fan hores extres perquè els horabaixes, que és quan es fan les hores
extres, si doblen torn, a Hisenda els peguen una estocada que és gros; no
els compensa fer hores extres, perquè han de fer més feina per pagar les
despeses d’Hisenda.
Vox veu positiva aquesta moció, però té carència d’un contingut real. No és
viable fer les pràctiques fora de Palma. L’examen teòric potser sí, però en el
cas de les pràctiques, hi ha professors que no hi estan d’acord; n’hi ha que
sí, però també n’hi ha que no. Per tant, Vox no votarà a favor de la moció.

El Sr. Juan Diego Vidal manifesta que els dubtes que li planteja la moció són
més o manco els mateixos que ha dit la Sra. Vidal. Palma presenta una
complexitat  que  Manacor  no  té.  Posats  a  demanar,  per  què  no  fer  els
exàmens a Felanitx, la complexitat serà més o manco la mateixa i encara ho
tendríem més prop. Però no sap fins a quin punt és viable fer les pràctiques
aquí, perquè això faria que la gent estigués menys preparada per conduir
després.

El Sr. Francisco Duarte anuncia que el seu grup donarà suport a la moció.

El batle també avança que el seu grup donarà suport a la moció, malgrat
que pareix que estan tots d’acord que no és factible de cop. Les proves són
vàries i són complexes i, malgrat que només apropassin la prova teòrica, ja
seria un camí que ens estalviaríem. 

La Sra. Catalina Soler diu que, com han fet quasi tots els municipis de la
comarca, també li donaran suport i esperen que no decaigui, tot i que sigui
el final de la legislatura. Però si es necessari, ho tornaran a recordar.

El Sr. Mestre diu a la Sra. Vidal que li ha contestat com si fos la delegada de
Trànsit  de les Illes Balears. Diu que la Sra. Vidal ja ha fet oposició a la
moció del Bloc i li agraeix els arguments. Però la veritat és que la realitat
que la Sra. Vidal reflecteix, és de la que la moció, a l’argumentari, parla de
com es trobava fa 30 anys Manacor i  que fa 30 anys ja es va rebutjar
aquesta  proposta.  És  a  dir,  quan  les  autoescoles,  juntament  amb  el
Consistori  manacorí  fan  la  proposta,  és  perquè  consideren  que  les
característiques tècniques de Manacor, a dia d’avui, sí que complirien amb
els estàndars d’examen, perquè la Sra. Vidal parla d’autovia i a Manacor no
hi ha autopista, però sí autovia. També diu la Sra. Vidal que el problema no
és real, però ell sí que considera que el problema és real, per a la butxaca i
pel temps de la ciutadania de tots els pobles dels voltants. Al mateix temps,
contesta al Sr. Vidal i diu que no es tirarien a la piscina si no vessin que les
autoescoles també estan d’acord amb aquesta demanda i no ho demanen
per a Felanitx perquè fan política constructiva i són realistes amb el que
demanen. Seria un problema que tenguéssim les condicions de trànsit com
per poder fer  els exàmens a Felanitx, massa tranquils estam.
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Torna a intervenir la Sra. Maria Vidal i, quant al tema econòmic, recorda que
ja ha dit  que està d’acord que és una despesa considerable,  perquè no
només es  fa  una  hora  de  pràctiques,  se’n  fan  moltes.  No  parla  com a
professional de la Direcció General de Trànsit, ni res semblant, és que s’ha
informat i ha demanat a vàries persones i això és el que li han reportat. És
un poc una visió global de perquè pot ser que no es faci a Manacor. Han
d’entendre que si es fan a Palma, és perquè si després una persona ha
d’agafar el cotxe i ha d’anar a Palma per qualsevol motiu i n’hi ha que no
s’atreveixen;  per  tant,  hi  ha d’haver  un  terme mitjà.  Explica  que no hi
votaran en contra, s’abstendran, perquè consideren que té raó, però sí que
és cert que hi ha coses que es podrien polir un poc més, com el tema dels
examinadors, malgrat que és feina de dalt, no de l’Ajuntament.

El Sr. Mestre explica que és una moció política, no tècnica i ja seran els
tècnics  els  que  responguin  si  aquesta  petició  és  viable  o  no.  Però
consideren, com han fet la resta dels voltants, que políticament és més que
interessant fer aquesta demanda.

8.3 Votació

Se sotmet la moció a votació i, per majoria de 16 vots a favor (6 del Partit
Popular, 3 del Partit Socialista de les Illes Balears, 3 del Bloc per Felanitx-
APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit i 1 d’Unides
Podem) i 1 abstenció (de Vox Baleares), s’acorda:

1. Sol·licitar al Ministeri de l’Interior i a la Prefectura de Trànsit de les Illes
Balears que els tràmits presencials i les proves i exàmens de conduir es
realitzin a Manacor.

9. EXPEDIENT 1136/2023. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PI-
PROPOSTA PER LES ILLES PER DESTINAR L’1,5% CULTURAL DEL
PRESSUPOST  DESTINAT  PER  LES  OBRES  DE  L’HOSPITAL  DE
FELANITX A FINANÇAR LA RECERCA, INTERVENCIÓ I POSADA EN
VALOR DELS HIPOGEUS DE sa Mola

9.1  Moció  del  grup  municipal  del  Pi-Proposta  per  les  Illes  per
destinar  l’1,5% cultural  del  pressupost  destinat  per  les obres de
l’hospital de Felanitx a finançar la recerca, intervenció i posada en
valor dels hipogeus de sa Mola

A continuació es veu la moció del grup municipal del Pi-Proposta per les
Illes per destinar l’1,5% cultural del pressupost destinat per a les obres de
l’hospital de Felanitx a finançar la recerca, intervenció i posada en valor dels
hipogeus  de  sa  Mola,  amb  núm.  de  registre  2023-E-RE-1081,  de  data
31/03/2023, que seguidament es transcriu:
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«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

L'article 80.1 de la Llei 12/1998, de 21 de desembre, del patrimoni històric
de les Illes Balears diu que «en el pressupost de qualsevol obra pública,
superior  a  tres-cents  mil  euros,  finançada  totalment  o  parcialment  pel
Govern de les Illes Balears, els consells insulars, els ajuntaments, els seus
organismes  autònoms  i  la  resta d'entitats  instrumentals  que  depenguin
d'ells i els seus concessionaris, ha d'incloure's una partida d'import igual o
superior a l'1,5% dels fons aportats per aquestes entitats, que es destinarà
a la conservació, la restauració, la protecció, l'enriquiment, la recerca, la
documentació,  la  difusió,  la  posada  en  valor  o  en  ús o  la  redacció
d'instruments de protecció del patrimoni històric, patrimoni immaterial o al
foment  de la  creativitat  artística,  i  que s'aplicarà  amb preferència en  la
mateixa obra o en el seu entorn immediat.»

El Govern de les Illes Balears va presentar el passat 21 de març, per tercera
vegada,  el  projecte  de  l'hospital  de  Felanitx,  que  es  construirà  dins  els
terrenys del complex esportiu sa Mola, a l'entrada de Felanitx, amb un cost
pressupostat d'uns 20.616.460 €.

El municipi de Felanitx, com en general tota l'illa de Mallorca, presenta una
gran  riquesa  de  patrimoni  cultural  que  presenta  una  àmplia  varietat
tipològica, funcional i cronològica. Aquests béns patrimonials reflecteixen la
intensa i variada ocupació històrica del paisatge i són evidències de mons
desapareguts, de maneres de viure i d'entendre el món força diferent del
nostre.  Així,  al  municipi de  Felanitx,  existeixen  riques  evidències  de
l'ocupació humana durant la fase prehistòrica, amb més d'un centenar de
jaciments arqueològics documentats, la gran majoria d'època prehistòrica. A
partir d'aquí, és més que evident l'enorme potencial arqueològic de sa Mola
de Felanitx, encara per explorar. Segons descriu l'arqueòleg Tomeu Salvà
"pensam que tota la zona (de sa Mola) és un vertader fòssil d'una part del
territori de la prehistòria, ja no tan sols de Felanitx, sinó també de tota l'illa
de Mallorca”.

A sa Mola, hi ha més de 30 coves de diferents èpoques, entre elles l'hipogeu
II de  sa  Mola  d'en  Bordoy.  Des  de  Projecte Closos  s'ha  transmès
públicament,  ja sigui  a  través  de  conferències,  estudis,  peticions  a
l'Ajuntament,  la  necessitat d'intervenir  en aquest jaciment gegant  de sa
Mola per tal d'avançar en el coneixement de les comunitats de l'Edat del
Bronze a Mallorca i en concret, en el que respecta a l'àmbit funerari. Així
com també incloure el jaciment de l'Hipogeu II de sa Mola d'en Bordoy dins
el projecte de la ruta turística-cultural que inclou els principals jaciments
prehistòrics del municipi, amb l'objectiu de fomentar el turisme cultural al
municipi  i,  de  forma  conseqüent,  millorar  la protecció,  conservació  i
coneixement del ric patrimoni arqueològic del municipi.



 
Ajuntament de Felanitx

Des d'El Pi Felanitx creim que aprofitant l'avinentesa de la construcció de
l'Hospital a Felanitx, el Govern de les Illes Balears hauria de destinar, com a
mínim, l'1,5% cultural del preu de les obres a finançar la recerca, execució i
posada en valor de l'Hipogeu II de sa Mola d'en Bordoy, així com d'altres
indrets arqueològics existents a sa Mola que els arqueòlegs considerin. Això
suposaria entorn de 300.000 €.

També  creim  que  a  causa  de  la  ubicació  de  l'hospital,  durant  la  seva
construcció, és ben necessari que hi hagi un seguiment i control arqueològic
i paleontològic de les obres.

Per això, demanam al Ple de la Corporació l’adopció dels següents

ACORDS:

1. El Ple de l'Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears i  la
Conselleria de Salut i Consum que almenys l'1,5% cultural sobre el cost de
les obres  de  l'Hospital  de Felanitx,  es  destini  a  finançar  la  recerca,
intervenció i posada en valor de l'Hipogeu II de sa Mola d'en Bordoy, així
com d'altres indrets arqueològics existents a sa Mola.

2. El Ple de l'Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears i  la
Conselleria de Salut i Consum que l'execució de les obres de l'Hospital de
Felanitx compti amb un seguiment i control arqueològic i paleontològic.»

9.2 Debat

La Sra. Maria Vidal manifesta que Vox votarà a favor d’aquesta moció. Estan
d’acord que Felanitx té racons preciosos i creuen que s’han de potenciar i
fomentar. Hi ha una riquesa del patrimoni cultural molt important i, com han
dit a la moció, s’ha de potenciar el turisme cultural, que pot beneficiar el
municipi de Felanitx.

El Sr. Miquel Lluís Mestre, tot i considerar l’oportunisme d’aquesta moció,
anuncia que hi votaran a favor. Estan d’acord amb la proposta i considera
que s’han de comprometre com a Consistori a mantenir, moltes vegades
també amb fons propis, l’estudi d’aquests jaciments i d’altres que hi ha al
municipi  i  que,  per  descomptat,  tots  pensin  més  sovint,  el  seu  grup el
primer, en fer reclamacions en aquest sentit.

El Sr. Francisco Duarte diu que també donaran suport a aquesta moció, però
volen fer uns quants matisos. És cert que la llei autonòmica i la Llei del
patrimoni històric espanyol, estableixen un 1%, que pot arribar fins a 1,5%;
el límit és un 1,5% del cost de l’obra.
A més, coincideixen amb el Sr. Mestre que està molt bé demanar a entitats
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supramunicipals  que,  quan  destinin  doblers  per  fer  obres  dins  Felanitx,
també  ens  ho  apliquem  a  nosaltres.  Afegiria  un  tercer  punt,  perquè
recentment hem fet obres superiors a 300.000 €, com la pista d’atletisme,
les obres del carrer Sant Salvador o Port de Palos, o la dotació de serveis
del mateix hospital i l’Ajuntament no ha fet cap reserva de 1,5% cultural,
que podria anar destinat, com deia la Sra. Vidal, a potenciar aquest turisme
que no ha de ser només de sol i platja. Per tant, està molt bé demanar als
altres, però també molt bé que ens ho apliquem a nosaltres. Creu que tots
s’haurien de mirar el melic i, de cara a les pròximes mocions, just per ser
coherents, ja que demanam a altres entitats que apliquin 1,5% cultural a
coses de Felanitx, que l’Administració que ho demana, també ho faci, ja que
aquests darrers anys s’han fet obres molt costoses i no s’ha destinat ni un
cèntim al patrimoni cultural.

La Sra. Catalina Soler avança que el Partit Popular també donarà suport a
aquesta moció. Pensen que, de tant en tant, s’haurà de recordar, perquè no
poden oblidar com va ser la presentació de l’hospital. Era una presentació a
molt llarg termini; per tant, s’haurà de tornar a recordar.

El batle explica que el sentit d’aquesta moció no és una feina per a demà,
perquè la  màxima inversió  dins  l’àmbit  de sa  Mola,  avui  per  avui,  serà
aquest hospital, amb comptes de ser llarg. Però després de la importància
que es va donar a sa Mola, que ha donat molt, a ella ningú no li ha donat
res.  Varen  començar  per  fer-li  el  Sindicat  a  un  costat,  li  han  fet  una
residència, li han fet una zona esportiva, li faran un hospital. Per això varen
creure de justícia intentar canviar aquest aspecte i que sa Mola tengui un
petit retorn, perquè sorprèn el que tenim a peu de Felanitx.

La Sra. Catalina Soler vol aclarir que, de les obres municipals de l’any 2021,
es varen destinar 15.000 € a restaurar patrimoni, a fer neteges de béns
patrimonials, dels recursos o dels doblers d’obres que ha fet l’Ajuntament.

El Sr. Duarte diu que és la primera notícia que en tenen. Segons la notícia
que varen publicar, s’havia pagat amb pressupost propi. Ara la Sra. Soler
diu que es va pagar amb aquest 1,5% cultural i li agrairia que digués quins
han  estat  aquests  grans  contractes.  Aquest  1,5%  ha  d’anar  damunt
contracte  i  voldria  saber  quins  han  estat,  perquè  no  en  tenen  cap
constància.

La Sra. Soler contesta al Sr. Duarte que, fins i tot, en varen sortir notes de
premsa. L’any 2021 es varen destinar 15.000 € de diferents obres. De fet,
anava damunt el contracte de les obres. De memòria no ho recorda, però
demà li faran arribar. També li dirà les de 2022.

9.3 Votació
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Se sotmet la moció a votació i, per unanimitat, s’acorda:

1. El Ple de l'Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears i  la
Conselleria de Salut i Consum que almenys l'1,5% cultural sobre el cost de
les obres  de  l'Hospital  de Felanitx,  es  destini  a  finançar  la  recerca,
intervenció i posada en valor de l'Hipogeu II de sa Mola d'en Bordoy, així
com d'altres indrets arqueològics existents a sa Mola.

2. El Ple de l'Ajuntament de Felanitx insta el Govern de les Illes Balears i  la
Conselleria de Salut i Consum que l'execució de les obres de l'Hospital de
Felanitx compti amb un seguiment i control arqueològic i paleontològic.»

10.  ESTUDI  I  RESOLUCIÓ  DE  LES  MOCIONS  QUE  PUGUIN  SER
PRESENTADES I LA URGÈNCIA DE LES QUALS SIGUI DECLARADA DE
FORMA LEGAL

No es presenta cap moció urgent.

En aquest moment, a les 21:00 h, el Sr. Francisco Duarte abandona la sala
de sessions.

11.  DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ PRESSUPOSTÀRIA I
DELS MOVIMENTS I SITUACIÓ DE LA TRESORERIA CORRESPONENT
AL PRIMER TRIMESTRE DE 2023

Es  dona compte  de  l’estat  d’execució  pressupostària  i  dels  moviments  i
situació  de la  Tresoreria,  corresponent al  primer trimestre de 2023 i  els
presents en queden assabentats.

12.  DONAR  COMPTE  DE  LES  RESOLUCIONS  ADOPTADES  PER  LA
BATLIA

Es dona compte de les resolucions adoptades per la Batlia, que van des de
la núm. 2023-0277, fins a la núm. 2023-0451 i els presents en queden
assabentats.

Abans d’entrar en el punt de precs i preguntes, la Sra. Soler explica que, de
les  obres  de  la  pista  d’atletisme i  les  obres  de  la  deixalleria,  es  varen
destinar 15.000 € a patrimoni i que els contractes ho deien.

En aquest moment, a les 21:05 h, es reincorpora a la sessió el Sr. Francisco
Duarte.

Segueix la Sra. Soler explicant que, per altra part, vol donar compte que ha
arribat la sentència ferma, la qual ja no és recurrible, quant a la interposició
d’una multa a l’empresa de recollida de fems el temps de la vaga. Volen
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donar l’enhorabona als departaments de Secretaria, que han duit endavant
la  interposició  de  la  demanda,  la  defensa,  etc,  perquè  som  dels  pocs
ajuntaments que varen interposar demanda i els jutjats ens han donat la
raó. Hauran vist que som dels pocs ajuntaments que vàrem anar endavant
en dur l’empresa als jutjats i ha estat condemnada en sentència ferma, no
recurrible. Per tant, per la part que li toca, vol donar l’enhorabona per la
feina que s’ha fet.

Repeteix al Sr. Duarte que les obres de les quals es varen destinar 15.000 €
a patrimoni són la pista d’atletisme i la deixalleria. Les actuacions que s’han
duit a terme són la restauració de les creus del terme, la neteja del monòlit
de la plaça de s’Arraval, la instal·lació de passamans i el seu manteniment
als carrers Sitjar, Pizà, Call i Pare Catany. També s’han netejat les parets de
la plaça Jaume II, la façana del mercat municipal, a més de la neteja de
l’estàtua del passeig Ramon Llull i la reparació del crull de l’estàtua de la
plaça d’Espanya.

Per altra part, amb permís del batle, vol dir al Sr. Duarte que les coses s’han
d’explicar clarament. L’acta del Ple de dia 12 de febrer de 2020.

El Sr. Duarte replica que li ha dit 20 de gener de 2020.

Continua la Sra. Soler que l’acta de 12 de febrer de 2020 diu «Intervé la
Sra. Catalina Soler i recorda que quan el Sr. Xamena estava a l’oposició,
deia que aquestes factures no s’haurien d’haver pagat mai, perquè s’hauria
de fer una bona gestió econòmica.» No ho deia la Sra. Soler. La Sra. Soler
deia que el Sr. Xamena deia. Això és el que consta en acta.

El Sr. Duarte diu a la Sra. Soler que, ja que ella ha fet una lectura de l’acta
que ell no havia mencionat, ara ell farà la lectura del que ell es referia: «La
Sra. Catalina Soler manifesta que l’oposició, per poder fer-hi feina, té dret al
decret  pel  qual  s’acorda  la  resolució  de  discrepàncies  en  l’aprovació  de
despeses. Aquest decret vol dir que l’interventor ha fet un informe en contra
de totes les factures que s’hi relacionen. Explica que el batle ha aprovat
121.072,57 € de despesa amb l’informe en contra de l’interventor,  i  per
tant, sent el batle l’únic responsable de l’Ajuntament. A més, diu que el
batle justifica que es paga una factura a una comunitat de béns, mentre
que una comunitat de béns no pot contractar amb un ajuntament.» Diu que
ometrà la  següent  part  i  segueix:  «La Sra.  Soler  continua amb al  seva
intervenció, i diu al batle que, per una altre part, dins aquesta relació de
factures hi ha contractes que tampoc no es poden dur a terme. Diu que
s’han contractat familiars directes de regidors de l’equip de govern, cosa
totalment prohibida per la llei .../... La Sra. Soler segueix explicant que han
pagat una factura a una comunitat de béns, i que a més han anat a Palma a
comprar-les.» Demana a la Sra. Soler si ha de seguir llegint. Diu que és a
l’acta, aprovada per ella, de 20 de gener de 2020, on la Sra. Soler va fer
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una  argumentació  en  contra  d’aprovar  reconeixements  extrajudicials  de
crèdit  de  factures  que  anaven  fora  de  temps,  on  va  dir  bastantes
barbaritats, així que li recomana que ho torni a mirar i repeteix que miri
l’acta de 20 de gener de 2020. La del febrer, no li interessa, és a la del
gener on la Sra. Soler va fer acusacions al respecte.

El batle diu a la Sra. Soler que doni compte de les sentències.

L’interromp la Sra. Damiana Massutí, que demana de si els toca el torn de
precs  i  preguntes,  o  si  els  tocarà  d’aquí  a dues hores,  quan se n’hagin
d’anar. Que aquest torn és per a l’oposició.
Diu a la Sra. Soler que no fa de batle, defensa la posició de l’oposició i dona
les gràcies al batle per restar temps a l’oposició.

El batle replica que a altres plenàries han anat per «los cerros de Úbeda» i
ara, barallar-se per un minut, no sap si les ve d’aquí.

La Sra. Massutí protesta que, si el batle els ha de tornar a contar una altra
dita, potser no serà un minut.

El batle contesta que no és una dita, és una realitat contada de manera
simple, per veure si s’entenia. Obri el torn de precs i preguntes.

13. PRECS I PREGUNTES

13.1 Termini previst per acabar les obres de Portocolom

La Sra. Maria Vidal recorda que, en relació a les obres de Portocolom, Vox
va ver una proposta d’arreglar el paviment de la zona de la plaça Comerç.
La  Sra.  Soler  li  va  dir  que  eren  les  arrels  dels  arbres,  que  era  molt
complicat, perquè tornaven a sortir. Poc temps després, ja hi havia el senyal
i es va reparar. Ara estan amb la zona del carrer principal. Demana quin
temps tenen previst  perquè  s’acabin  les  obres,  ja  que els  comerços  ho
pateixen, com els veïnats.

El  batle  contesta  que  les  obres  han  sofert  un  retard  de  15  dies,
aproximadament, pel tema de la nevada i del que va passar amb els pins. El
constructor els transmet que van a bon ritme i que probablement abans d’1
de maig estarà pràcticament acabat. La seva intenció és donar els mínims
perjudicis als comerços de la zona. De fet, han intentat fer l’obra de manera
que puguin retirar-se el més aviat possible de les zones on hi ha negocis. En
general, l’obra s’ha pogut anar executant i, tot d’una que puguin, obriran les
voravies per donar accés. La darrera part de les obres, ja serà l’asfaltat dels
trams entremitjos.

13.2 Estat dels pins
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La Sra. Maria Vidal demana si els pins han patit molt, perquè sap que, a
l’hora de llevar les arrels, algun s’asseca i no sap si hi ha possibilitats de
salvació.

El batle contesta que, arran de la nevada i del retard en la poda, s’ha fet
una encomana especial a un enginyer agrònom, perquè, d’alguna manera,
doni compte, pi per pi, de quins efectes ha tengut el canvi de paviment, la
tempesta i  tot el  que ha passat,  perquè, entre altres coses, resulta que
modificar els arracers dels pins, pot condicionar totalment la seva evolució.
Per tant,  tenen aquesta encomana addicional  a l’obra per poder fer una
valoració que, en cas que n’hi hagi algun que necessiti ser retirat, es faci
abans d’acabar l’obra. També, per exemple, se n’havien de reposar dos que
varen caure i es canviaran per dos pins un poc més grossos, perquè els
primers que hi varen dur eren massa petits; n’hi posaran dos de joves, però
més reforçats.

13.3 Manteniment de les pistes exteriors del Poliesportiu

El Sr. Juan Diego Vidal fa un prec al Sr. Aznar perquè es faci un poc de
manteniment de les pistes exteriors de bàsquet i  futbol  del  Poliesportiu,
perquè falta una cistella, les altres tres no tenen xarxa, les porteries del
camp de futbol tampoc no tenen xarxa i les reixes tenen uns bons forats.

El Sr. Aznar contesta que també varen rebre la mateixa queixa per la línia
verda i ho han traslladat als serveis de manteniment del Poliesportiu. Diu
que les porteries no tenen xarxa aposta, perquè si els al·lots petits l’agafen i
s’hi pengen, és delicat; per tant, no hi són per un tema de seguretat. Tenen
en compte l’adob de la reixa. Està tot en marxa.

13.4 Contractació d’un enginyer agrònom per avaluar  l’estat  dels
pins

El Sr. Miquel Lluís Mestre, volia fer una altra pregunta, però arran de la
resposta del batle a la Sra. Vidal sobre els pins, no sap si ho ha entès bé i
demana si han comanat una feina a un enginyer agrònom perquè ens digui
si els pins han patit amb les obres que hem fet. Demana si això és així.

El batle contesta que no. S’ha hagut de contractar aquesta persona arran de
que els pins, amb la nevada, varen caure. Han duit la sort que va nevar
quan tenien els carrers oberts, per tant, varen patir molt més del que tenien
previst que patissin per l’obra. Els va afectar l’obra perquè han destapat les
arrels, però el que realment els va malmenar i  va fer que es contractàs
aquesta  persona,  varen  ser  els  efectes  de  la  nevada,  perquè  varen
considerar  que  era  el  millor  criteri  que  podien  seguir,  el  tècnic,  no
interpretatiu ni emocional. S’ha de tenir en compte que els tres pins grossos
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que varen caure a sa Punta, canvien el vent que entra, i potser el dia de
demà hagin d’actuar sobre alguns pins. Però la inclusió d’aquest tècnic a
l’obra, neix arran dels efectes de la nevada.

13.5 Estat dels pins

La Sra. Gracia González, en relació a la pregunta del Sr. Mestre, vol fer un
prec.  Ja  que han  contractat  un  tècnic  per  veure  si  els  arbres  estan  en
condicions, estaria bé que ho fessin ja.

El batle replica que ja està contractat.

Continua la Sra. González dient que estaria bé que aixecassin les llosetes
que els han posat damunt, perquè a tot el carrer de Sant Salvador surten
les arrels pels forats. A més, a tot el carrer Port de Palos, que és on varen
caure més arbres, ella, que no és tècnica, però té ulls i hi viu devora, varen
tallar les arrels; és per això que varen caure amb una bufada de vent. No hi
té res a veure la nevada, perquè al Port no hi va caure ni una flòbia de neu.
Té a veure amb el vent, que els pins són grossos, que no estaven arreglats
com calia, i el batle ho sap bé. Li agrairia que vagin a veure-ho, que ho
mirin amb el tècnic abans que hagin de tornar a fer el carrer nou una altra
vegada  perquè  ha  caigut  un  pi,  perquè  no  ho  varen  mirar  en  el  seu
moment. Ara està en marxa l’obra.

El  batle  diu  que  l’obra  es  va  interrompre  15  dies  arran  de  la  nevada,
ventada, tempesta, o el que li vulguin dir. En aquell mateix moment, i a
conseqüència  del  temps  que  havien  estat  els  pins  amb  les  arrels
destapades, per culpa de la coincidència de l’obra amb el temporal, nevada,
ventada, es va fer l’encomana de comprovar arbre per arbre. El que pot
oferir és que, en tenir aquesta informació tècnica, la remetran a tots els
grups. S’ha retardat l’obra perquè el tècnic municipal que la supervisa va
recomanar encarregar aquesta  revisió  tècnica dels  arbres per  veure què
passa i poder-ho resoldre.

13.6 Perill per despreniments

El Sr. Juan Diego Vidal diu que, fa relativament poc, devora el Parc s’hi va
posar un senyal de perill per despreniments. Demana per què, si s’ha posat
un senyal de perill, no s’hi instal·la una xarxa per tal que, precisament, no
hi hagi perill de despreniment.

La Sra. Catalina Soler contesta que és un terreny particular. L’Ajuntament hi
ha posat el senyal i poden parlar amb els propietaris, però no hi pot posar
cap xarxa, atès que és particular. S’haurà de fer una gestió per avisar els
propietaris. Com ha pogut veure el Sr. Vidal, els despreniments són pedres
petites, però si s’ha d’instal·lar una xarxa, s’haurà de notificar el particular.
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13.7  Requeriment  al  propietari  del  solar  que  ocasiona
despreniments

El Sr. Miquel Lluís Mestre manifesta que no arribarà a fer la seva pregunta,
perquè ara la Sra. Soler ha alçat la llebre. Hi ha un solar que és un perill,
perquè genera despreniments a la  via pública i  l’Ajuntament hi  posa un
senyal  de  perill  per  despreniments.  Demana  si  l’Ajuntament  no  fa  cap
requeriment al titular del solar, perquè és un perill per a la via pública.

La Sra. Catalina Soler contesta que aquest senyal no l’han posat ara, fa
anys que està posat, però el Sr. Vidal se n’ha adonat ara. Els despreniments
són mínims. Ja es farà el requeriment, si s’ha de fer.

13.8 Informes sobre desallotjament d’ocupas a la casa del Babo

El Sr. Francisco Duarte diu a la Sra. Soler que, després del que va dir a la
darrera Plenària, ho va sol·licitar per escrit; després de la resposta que li
han donat i després de consultar-ho, com que ella és l’única que sap el que
va passar, li tornarà demanar. A la passada Plenària, segons l’acta aprovada
avui, de 13 de març de 2023, la Sra. Soler va dir: « fa 15 dies que vàrem
haver d’anar a treure uns ocupas de la casa d’es Babo». Ell va demanar si
constava un informe de Serveis Socials, perquè la Sra. Soler és la regidora
de Serveis Socials,  i  sap quina operació es fa per fer un desallotjament
d’ocupas,  i  també la intervenció de la Policia  Local.  Ho va demanar per
escrit i li han contestat que la Sra. Soler ja li va dir i que ho demanàs a
Ports.  Efectivament,  també  ho  ha  demanat  a  Ports  i  no  hi  consta  cap
informe. Sí  que hi  ha informes que la Policia Portuària ha anat a avisar
persones que eren a pescar o a berenar a la terrassa de la casa, que no hi
podien estar. Per tant, torna a demanar a la Sra. Soler d’on ha tret aquesta
informació que es varen desallotjar persones de la casa d’es Babo, ja que
ella és l’única que ho sap i no hi ha cap informe de doni veracitat a les
seves paraules.

La Sra. Catalina Soler contesta que, com comprendrà el Sr. Duarte, no li
dirà qui li  ha donat la  informació, fins aquí  haurien arribat.  Si  no hi  ha
veracitat, que no ho dubti, li va dir una mentida, així estarà més bé i podrà
dir que la Sra. Soler li ha dit una mentida.

El Sr. Duarte recorda que la Sra. Soler també va dir una mentida al  Sr.
Mestre i va dir que dimitiria si no era cert, i va ser fals i no va dimitir. Li
varen demanar la seva dimissió i li tornaria a demanar encantat.
El Sr. Duarte segueix dient que la Sra. Soler fa una afirmació davant una
Plenària, que entenen que és una cosa seriosa, i diu que aquesta casa no es
pot degradar més, perquè fa 15 dies que hi varen anar a treure ocupas. A la
Sra. Soler li conten, ella no li dona cap veracitat, no comprova si Serveis
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Socials ha fet cap actuació, ni si la Policia Local ha fet cap actuació, Ports
tampoc  no  ha  fet  cap  actuació.  Per  tant,  la  Sra.  Soler  va  donar  una
informació  aquí  que  algú  li  havia  contat.  Li  demana  si  aquesta  és  la
seriositat que la Sra. Soler ve a dur a aquest Ple, m’han contat, m’han dit,
m’han  fet.  Diu  que  han  de  parlar  de  coses  serioses.  Parlen  d’ocupació
d’habitatges i ella ho amolla així, «a la torera», sense problemes. Diu que
agrairia, i ja ho va dir una vegada al secretari, que quan es contestin les
peticions, es poguessin fer amb una mica més de rigor. Contestar-li que el
remeten a l’acta de la Plenària, on la Sra. Soler diu el contrari del que li
diuen a l’informe, el fa dubtar. L’informe diu «no consten informes ni de la
Policia Local ni del departament de Serveis Socials per desocupar la casa
situada a la platja del Babo» i després, a la Plenària, la Sra. Soler diu que fa
15 dies que varen haver d’anar a treure ocupas. Per tant, demana si s’ha de
remetre a l’acta de la Plenària, on diu uns fets que no han ocorregut. En
definitiva, això és un exemple més de la manera que té la Sra. Soler de
treballar. Com ja ha dit, creu que la Plenària és un lloc seriós i, sobretot ella,
que és la que ocupa ara mateix el càrrec de gestió i el grup del Sr. Duarte el
de  l’oposició,  quan  li  fan  una  pregunta  el  mínim  és  que  contesti  amb
veracitat i no amb falsedats.

La Sra. Soler diu al Sr. Duarte que ara no sap quina pregunta li ha fet, que
està ben embullada.

El Sr. Duarte li torna a fer. Fa 15 dies que varen treure uns ocupas de la
casa d’es Babo. Demana a la Sra. Soler quin informe avala la seva versió
d’aquests fets.

La Sra. Soler contesta al Sr. Duarte que ell mateix li ha dit que de Ports li
han dit que varen haver d’anar a treure gent de la terrassa que pescava i li
demana si és veritat.

El Sr. Duarte replica que la Sra. Soler va dir ocupas que hi pernoctaven, ho
pot llegir a l’acta.

La Sra. Soler diu al Sr. Duarte que aquesta és la informació de què disposa i
la tornaria a repetir ben igual. Si Ports no li ha donat la informació de què
disposa,  potser  que  a  ella  tampoc  no  li  hagi  donat  la  informació  que
corresponia.  Li  diu  així  de  clar,  ni  Serveis  Socials  d’aquesta  Casa,  ni  la
Policia, no hi han d’intervenir absolutament per a res. Al Sr. Duarte el seu
amic,  Sr.  Xavier  Ramis,  gerent  de  Ports,  li  donarà  tota  la  informació
correcta, si no és la que ella ha dit. Diu que el Sr. Duarte a ella ja no li ha
de demanar res més, perquè d’aquest tema en fa una muntanya. Repeteix
que ella ho sap de dins Ports; si el Sr. Duarte no ho creu, Ports li ha dit
mentides, gent que deu treballar a Ports. Ja està, res més. Si el Sr. Duarte
disposa d’informació oficial, ella deu anar equivocada. 
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El Sr. Duarte agraeix a la Sra. Soler que reconegui que el que va dir aquí no
és cert, que és el que han aprovat avui per acta. Efectivament, té molt bona
amistat amb el Sr. Xavier Ramis, que és una persona seriosa i coherent i no
sol  mentir.  La  Sra.  Soler  també  té  una  amistat  amb  el  Sr.  Matas,  que
propugna moltes vegades.

La Sra. Soler afirma que els seus amics, són amics tota la vida, que el Sr.
Duarte ho tengui molt clar. Repeteix que els seus amics, per damunt de tot,
són amics tota la vida. No sap si el Sr. Duarte pot dir el mateix dels seus.
Ella, dels seus, sí que ho diu ben cara alta. Facin el que facin, un amic o a
una amiga, sempre serà amic o serà amiga. Cadascú a ca seva, que aguanti
el seu paraigua.

13.9 Autoritat de Ports per desallotjar

El Sr. Juan Diego Vidal manifesta que aquesta conversa li ha generat un
dubte,  no  li  ha  quedat  clar  i  no  sap  si  ha  quedat  clar  a  algú,  si  el
desallotjament  es  va  fer  o  no.  Demana,  en  cas  que  s’hagi  fet,  o  que
s’hagués de fer, qui l’hauria de fer, si no és la Policia Local, la Guàrdia Civil?
i demana si Ports té autoritat per desallotjar.

La Sra. Soler contesta que és seu.

El Sr. Vidal replica que ca seva és seu i no té autoritat per anar a treure
ningú defora.

13.10 Circulació al camí de Cala sa Nau – Cala Mitjana

El Sr. Miquel Lluís Mestre explica que fa una sèrie de setmanes va demanar,
i li varen contestar, sobre els informes de canvis de circulació al camí de
Cala sa Nau – Cala Mitjana. Va rebre tots els informes corresponents. Entén
que són tots els que formen part d’aquest expedient de canvi de sentit de
circulació en aquest camí. Però en el conjunt, no hi ha informació sobre el
canvi posterior, que sí que permetia temporalment la circulació en ambdós
sentits durant la temporada baixa. La seva pregunta és molt clara, va ser
una decisió del regidor el fet de permetre la circulació en doble sentit en
temporada baixa? Hi va haver un informe  policial que, tal vegada, no se li
ha  remès  per  equivocació?  Voldria  saber  exactament  qui  va  prendre  la
decisió de permetre que, en temporada baixa, es pogués circular en doble
sentit al camí que va de la carretera de s’Horta a Cala Ferrera fins a Cala 
sa Nau – Cala Mitjana.

El Sr. Sebastià Adrover explica que hi havia un informe sobre aquest camí
bastant antic, de l’inspector Miquel Soler, que permetia llevar els senyals de
direcció prohibida. Quan el seu grup va entrar a l’equip de govern i es varen
trobar  amb  el  problema  dels  embussos,  varen  posar  les  direccions
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prohibides. El primer any sí  que varen tornar q posar la doble circulació
durant  la  temporada  baixa,  però  va  tornar  a  dur  molts  de  problemes,
perquè  hi  ha  un punt  on,  en  el  moment  que es  fan  els  canvis,  no  ho
accepten durant uns mesos. A Junta varen parlar d’aquest problema, amb
un informe de Miquel Llabrés, perquè quan tornaven a instal·lar la direcció
prohibida, a la gent li costava molt acceptar-ho i varen decidir que deixarien
la direcció prohibida fixa.

El  batle  diu  que  ha  estat  controvertit,  però  al  final,  el  sentit  real  de
triangular  aquest sistema de circulació,  és evitar  al  màxim els  punts de
confluència de la circulació a una carretera com la de Cala sa Nau. Varen
provar la  possibilitat  d’utilitzar  la  doble  circulació  durant  l’hivern,  com a
mesura puntual. Però si cada vegada que es canvia, genera el risc de no
posar-se d’acord quan ja no és temporada baixa, el que fan és allargar el
conflicte. Agradi o no, allà s’ha d’evitar el màxim de temps, dins el màxim
de  tram  possible,  que  la  circulació  quedi  col·lapsada  i,  arran  de  la  no
possibilitat de coexistir els dos sistemes, el de l’hivern i el de l’estiu, es
decideix la circulació en sentit únic, un d’anada i un altre de tornada.

El Sr. Mestre afirma que això sol passar quan la senyalització és ambigua.
En aquest  cas,  hi  havia  una contradicció,  perquè hi  havia  un  senyal  de
prohibició i llavors n’hi havia un altre que permetia excepcions i és normal
que després  hi  hagi  un temps  d’«impàs»,  perquè la  naturalesa  humana
tendeix a ser rutinària.
Diu que parlava de la hipotètica equivocació amb els informes, o que n’hi
pogués faltar algun, perquè el que sí que va rebre és una contesta a un
particular i no sap fins a quin punt ha d’haver de tenir accés a contestes a
particulars sobre aquest tema. Per tant, no sap si és que es va traspaperar
algun informe i n’hi va arribar algun que no li tocava, en lloc d’un altre que
sí que li hauria d’haver arribat. Li va venir bastant de nou que, davant la
petició d’un informe de circulació, que entén que és una qüestió taxada dins
l’operativa  de  la  Policia  Local,  li  arribassin  respostes  a  particulars  sobre
aquest tema.

13.11 Tasques del regidor d’Esports

La Sra. Damiana Massutí demana al batle si el regidor d’Esports segueix
essent el mateix.

El batle es dirigeix al regidor d’Esports i li demana si ell segueix essent el
mateix.

El  Sr.  Aznar  assenteix  i  el  batle  contesta  a  la  Sra.  Massutí  que  sí,  ho
corroboren.

La Sra. Damiana Massutí demana al regidor d’Esports si li pot dir a quins
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actes d’esports va.

El batle contesta que a totsals que el batle l’envia.

La Sra. Massutí insisteix i torna demanar al regidor d’Esports si li pot dir a
tots els actes d’esports que va.

El batle torna contestar que a tots els que el batle l’envia.

La Sra. Massutí demana al regidor d’Esports si cobra 2.000 € i pico al mes
per anar a pegar un tir a la sortida del triatló.

El  batle demana a la Sra. Massutí  si  ella cobrava el mateix per ser una
regidora de Festes que no va organitzar cap festa ni una.

La Sra. Massutí diu al batle que quina cara! Assegura que va fer una feinada
i que la feina va quedar feta. Diu al batle que li pot passar els whatsapps de
les converses de com organitzaven les festes ell i ella. Torna a demanar al
regidor d’Esports si cobra 2.000 i pico d’euros per anar a pegar un tir a la
sortida del triatló, o si va a més actes d’esports.

El Sr. Aznar contesta que, com a regidor d’Esports, pot entendre que la Sra.
Massutí entengui que la única cosa que fa és anar a fer-se fotos, que és una
cosa que després critica dels altres. Com a regidor d’Esports, com a regidor
del Cementeri, i com a regidor de totes les àrees que té, hi ha molta feina
que no es veu. Per exemple, aquest cap de setmana han tengut una cursa
de ciclisme de tres dies, a la qual l’Ajuntament hi col·labora.

La Sra. Massutí replica que, a Felanitx, només un dia, malgrat que no sap si
el  Sr.  Aznar  ha  anat  a  fer  feina  a  altres  ajuntaments  com  a  regidor
d’Esports.

El Sr. Aznar aclareix que la cursa es diu Tres Dies i hi ha una feina de reunir-
se amb aquesta gent, organitzar. Diu a la Sra. Massutí que li pot contestar,
el que no pot aconseguir és que la seva resposta li agradi. Torna a dir que hi
ha molta feina de reunions amb aquesta gent, organitzar la Policia; passar
per dins Felanitx du feina. Com a regidor d’Esports, és l’encarregat de les
instal·lacions esportives, que la gent que fa feina a la regidoria d’Esports
faci la seva feina. Com a regidor de Cementeri, que els funcionaris que duen
aquest espai facin la seva feina. Exactament, no sap per on va la pregunta;
o sí que ho sap, però tampoc no li farà més voltes. No creu que a la Sra.
Massutí li preocupi la feina que fa o deixa de fer. Potser li preocupa més si
ell,  a  aquestes  alçades  de  legislatura,  botarà  i  no  botarà.  Aquestes
provocacions que vénen per qüestions personals, creu que els haurien de
deixar defora d’aquesta Sala. Si hi ha alguna cosa personal, s’ha de tractar
fora de la Plenària municipal.
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La Sra. Massutí diu que ara farà la rèplica, si el batle li deixa fer. Demana si
ara no se’n pot fer de rèplica, perquè al Sr. Mestre sí que n’hi deixa fer.

El batle li contesta que la faci, perquè tanmateix farà el que voldrà.

La Sra. Massutí diu que li agradaria que el regidor d’Esports li digués quins
han estat els actes als que el batle l’ha enviat i entén que el triatló li donen
fet,  perquè hi  va poder anar i  el  volum de persones és molt  més gros.
També  li  vol  dir  que  l’any  2022  va  treure,  no  sap  quantes  vegades,
romanent per arreglar els parcs municipals, els pipicans, les biosaludables
del polígon; no sap si el Sr. Aznar s’hi passeja, però fan oi i, a dia d’avui, no
es poden utilitzar. Cada pic, a cada plenària, els diuen que estan arreglades,
que hi haurà un canvi d’ubicació ... Res, els venen motos. Diu que li importa
poc,  o  millor  dit,  li  importa  molt  2.000  i  pico  d’euros  que  paguen  els
felanitxers per tenir  un regidor que no s’encarrega de res visible per al
poble.  Repeteix  que  els  parcs  fan  oi,  els  nins  no  es  poden  tirar  pels
tobogans  perquè  estan  molt  malament.  Voldria  que  li  digués  quan  fan
comptes arreglar això i a quins actes l’ha enviat el batle.

El Sr. Aznar contesta que, de totes les coses que ha dit la Sra. Massutí,
«això» no sap què és, no sap si  és el  tobogan ... La pregunta del  parc
biosaludable del polígon, creu que està contestada que varen sol·licitar una
subvenció i el Consell ens instal·larà, ell mateix, aquest parc; per tant, està
en marxa, és una licitació que fa el Consell i punt. La pregunta en si, no
l’acaba d’entendre, a quins actes l’ha enviat el batle? Contesta que als que
ha anat. I, a partir d’aquí, li torna a repetir que la feina d’un regidor no es
limita a anar a actes i a fer-se fotos. De fet, no és la feina que a ell més li
agrada; li agrada més la feina que no es veu, que són les reunions, que és
la feina que hi ha abans de totes les proves. Quant que el triatló li  han
donat fet, no sap què li ha de dir, ha fet la feina que ha trobat oportuna tant
amb el triatló, com amb la cursa de bicicletes, com amb un campionat de
karate que hi ha hagut, com va fer per organitzar una vetllada de boxa, que
després no es va fer, per qüestions alienes a l’Ajuntament, com es poden
imaginar. En el moment que ve algú i demana col·laboració, sempre n’ha
trobat amb ell, com a regidor. Li podria explicar tantes coses que es fan com
a regidor, però també entén que la Sra. Massutí no va tenir temps de saber
el que fa un regidor. Ell sí que ha tengut la sort de tenir temps, de fer feina i
està molt content amb el que ha fet. A una foto més o a una foto menys, no
li  dona  importància.  Quan  varen acabar  les  curses  de  bicicleta  d’aquest
diumenge, la seva persona de contacte amb els organitzadors, li va donar
les gràcies per tota la seva col·laboració i això li basta, no necessita que hi
hagi una foto; li basta que la persona amb la que ha fet feina per organitzar
alló, li doni l’enhorabona. Torna a dir que no li farà pus voltes, creu que la
pregunta va més per un tema personal que per si ell fa o deixa de fer feina i
ell  cobra  el  mateix  que  cobren  els  regidors  d’aquesta  Sala  que  tenen
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dedicació exclusiva i que els que hi havia aquesta mateixa legislatura, abans
que la Sra. Massutí i el seu grup polític s’immolassin. Per tant, no ha canviat
res. 

La Sra. Massutí replica que ells no es varen immolar. El que es va immolar i
suïcidar políticament, va ser el Sr. Aznar, que no el tornaran a veure pus mai
a cap llista política. Per això ha xupat del bote i sap el que és ser regidor.
Ella, gràcies que és aquí, pot dir que està més preparada que mai per a les
pròximes eleccions ser regidora. Dona tres vegades les gràcies al Sr. Aznar.
Afegeix que, qui la coneix, sap molt bé que sap separar amistat i  tema
personal  del  que  és  la  política,  així  que  segurament,  d’aquí  dins,  molt
poques persones compraran el discurs del Sr. Aznar.

El Sr. Aznar demana si en aquesta intervenció no hi ha hagut pregunta i
contesta que no. Diu que anirà enrere dins la Plenària, quan el portaveu del
grup polític de la Sra. Massutí ha recriminat una regidora que forma part de
l’equip  de  govern,  una  companya  seva,  per  atacs  personals.  Creu  que
aquesta darrera intervenció de la Sra. Massutí ha estat un atac personal
gratuït. Ja sap que no hi ha gaire enteniment dins aquest corralet que forma
el  PSOE,  perquè  hi  ha  estat  dins,  però  li  recomana  que  faci  seves  les
paraules  del  seu  portaveu,  els  atacs  personals,  s’han  de  deixar  fora
d’aquesta Sala.
Quant a si s’ha immolat políticament, diu que sí, perquè és que ell no vol
viure de la política, no vol seguir vivint de la política. Abans vivia de la seva
feina i tornarà a viure de la seva feina, i no tendrà cap problema. Diu que és
cert que el més fàcil per a ell hauria estat «prietas las filas», que era el que
li demanava el grup polític del PSOE, i hauria quedat com un rei, però no
hauria fet el que convenia a aquest Ajuntament i  a aquest poble. Es va
estimar més quedar, com diu la Sra. Massutí,  immolat polític,  no té cap
problema,  però  va fer  el  que  convenia  a  aquest  Ajuntament  i  a  aquest
poble. I no el preocupa no anar a cap llista. Demana a la Sra. Massutí si de
veres es pensa que el preocupa no anar a cap llista. Diu que no seguirà per
aquest camí,  sap que és el  que vol  el  grup socialista,  estirar un poc la
llengua, el fang, que és el que els agrada.
 
13.12 Pregunta de la Sra. Maria Vidal al Sr. Aznar

La Sra. Maria Vidal  diu que no volia  intervenir  més,  però després de la
intervenció que acaba de fer el Sr. Aznar, està amb els cabells drets. Acaba
de dir que els atacs personals no han de formar part d’aquesta Sala; ha dit
que creu que un regidor no ha d’anar als actes per una foto i que creu que
la feina es fa sense necessitat  de figurar.  Demana al  Sr.  Aznar si  li  pot
explicar què fa dins aquest equip de govern. Li pot assegurar que la Sra.
Soler, si a cada frase no li ha dit que no va enlloc, perquè no s’ha fet la foto,
ja és molt. Si no ha atacat personalment, és perquè no està bona, o no ha
vengut.  Per  tant,  el  que  és  el  Sr.  Aznar  és  un  trànsfuga.  Té  un  nom,
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trànsfuga. I ha parlat de vots, ha parlat de tot. Afirma que el Sr. Aznar no
està en posició de xerrar de res d’això. Acaba de fer un sermó donant uns
criteris que no formen part de l’equip de govern del qual el Sr. Aznar sí que
en forma part i diu que ha fet un favor a la ciutadania en canviar-se de
partit. Ella li pot dir que no és un favor, els votants varen votar un partit
polític, cada partit polític va treure els regidors que havia de treure i el Sr.
Aznar va veure que el negoci s’acabava i va decidir canviar-se. I ara ha
donat una argumentació a la Sra. Massutí que no té res a veure amb la
portaveu del Partit Popular. Per tant, li agradaria saber què fa el Sr. Aznar
amb aquest equip de govern.

El Sr. Aznar contesta que el que fa amb aquest equip de govern és governar,
així de fàcil.  Sí, considera que va fer un bé. Si ho hagués fet per a ell,
estaria en aquell grup polític i estaria molt ben vist per aquell grup polític,
per la ciutadania que va votar aquell grup polític; no s’hagués complicat la
vida i  tendria un futur  polític,  si  l’hagués volgut.  Però no volia  un futur
polític.  Ell  es va presentar  com a regidor  d’aquest Ajuntament, d’aquest
poble, que és el seu. No té perquè seguir directrius que havien d’anar en
contra del seu poble, per molt de partit polític que representi. Li sap greu,
però ell és així. Que és un trànsfuga, idò és un trànsfuga, cap problema ni
un. Va fer el que trobava que havia de fer per defensar els interessos del
municipi.  En podria parlar  una hora del  que va passar.  Evidentment,  no
importa, però són ells els que li demanen, que si és un trànsfuga, que si
cobra per no fer res ... I la mateixa que ha començat aquest debat, frissava
que el batle acabàs de xerrar de coses que no tenien res a veure amb els
precs i preguntes, per fer preguntes. Al final, acabam amb un debat polític,
o personal, perquè ell considera que és més personal, que no té res a veure
amb els precs i preguntes. Si volen seguir per aquí, que no es preocupin, en
té de corda i contestarà a tot. Però creu que no és aquest el tema. Que
facin preguntes, que demanin com està el poble ... és aquí on hi ha una
oposició. I després es queixen que el batle ha perdut un minut abans de
començar els precs i preguntes. 

13.13 Pregunta del Sr. Juan Diego Vidal al Sr. Aznar

El Sr. Juan Diego Vidal tenia dubtes de si entrar en aquest debat o no, però
vist que tothom s’hi tira ...  El Sr. Aznar diu que considera que va fer el
millor per al poble i el Sr. Vidal demana al Sr. Aznar si considera que la seva
feina ha estat  indispensable per al  poble i,  a més,  quines han estat  les
grans  obres  que  ha  fet  per  al  poble,  o  les  grans  decisions  que  ha
pres, que eren tan necessàries per al poble.

El Sr. Aznar contesta que no es tracta de grans decisions, perquè la política
municipal és el dia a dia. Les grans decisions no són les que marquen una
legislatura a un ajuntament. Ja sap i  entén que en Sr.  Vidal  ha estat  a
l’oposició,  potser  un  dia  li  tocarà  i  governarà,  i  sabrà  com funciona  un
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ajuntament.  Repeteix  que un ajuntament  és  el  dia  a  dia,  des  d’aquella
persona que ve a demanar-te una cosa aquí, a la porta; com una queixa de
la línia verda; com formar part d’una mesa per a una licitació d’una obra;
com  moltes  coses.  La  legislatura  d’un  ajuntament,  el  dia  a  dia,  són
moltíssimes  coses.  Ho  podria  explicar,  però  no,  perquè  després  faltarà
temps per fer preguntes, i encarà serà culpa del trànsfuga.

13.14 Intervenció del Sr. Duarte

El  Sr.  Francisco  Duarte  manifesta  que  no  farà  cap  pregunta  al  regidor
d’Esports,  però, com ha dit  la Sra. Vidal,  les majories es guanyen a les
urnes, on els ciutadans elegeixen democràticament els seus representants;
no prenent regidors a altres formacions. Suposa que la Sra. Soler ho sap,
perquè  l’any  2003  n’hi  varen  fugir  dos  de  regidors  i  es  va  quedar  en
minoria. És cert que un va tornar, però després es va quedar en minoria
durant 4 anys i molts de projectes els hi varen haver de servar els partits de
l’oposició. També li han de recordar que li varen fer una reprovació per la
seva falta de principis i de modals.

La Sra. Soler afirma que una no, tres o quatre.

El Sr. Duarte diu que s’imaginin el tracte que la Sra. Soler donava als seus
regidors, que n’hi varen dimitir dos, acusant-la de dèspota. Ho diuen els
diaris, no és una pregunta.

La Sra. Soler replica que la Sra. Vidal i el Sr. Duarte només tenen la Sra.
Soler a la boca, creu que l’arriben a somniar.

El Sr. Duarte contesta que no, que sempre ha dormit molt bé i malsons,
encara no en té. Assegura que li encantaria no haver d’acudir sempre a la
Sra. Soler, però és que està ficada en tots els berenars i contesta quan fan
una pregunta als seus regidors, i contesta quan fan una pregunta al batle. 

13.15 Caseta de la petanca de Portocolom

El Sr. Francisco Duarte diu que la Sra. Soler és experta en tots els temes i
contesta a tota la ciutadania en nom de l’Ajuntament i després parla sobre
la representativitat. Per això li demana si podria aclarir, com ja va demanar
fa un parell de mesos, on es troba la caseta de la petanca de Portocolom.

La Sra. Soler contesta que encara la cerquen.

El Sr. Duarte recorda que la Sra. Soler al Ple va dir que els serveis de la
Brigada  s’havien  encarregat  de  gestionar  aquest  residu  i  de  dur-lo  on
tocava. Li demana si encara no ha comprovat on el varen dur.
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La Sra. Soler repeteix que encara la cerquen.

El Sr. Duarte creu que el que ha de fer, és el mateix que varen fer amb el
paraigüer, fer una denúncia a la Policia Local i esbrinar on és. La Sra. Soler
va  posar  molt  d’ímpetu  a  aquella  Plenària  per  explicar  que  no  era  de
l’Ajuntament, que estava en mal estat, que li havien demanat per retirar-la,
i  no sap quantes coses més, i  al final, va dir que la se’n varen dur per
gestionar-la com a residu. Demana si no sap on és, on se’n duen els residus
i si els duen a fora poble.

La  Sra.  Soler  contesta que el  camió encara deu ser  de camí,  encara la
cerquen.

El Sr. Duarte diu a la Sra. Soler que la veritat és que avui, amb aquestes
preguntes, ella tota soleta queda en evidència de com és la Sra. Soler, de
com actua la Sra. Soler.

La Sra. Soler afirma que el Sr. Duarte li fa propaganda gratuïta i li demana
quina és la pregunta. Diu que el Sr. Duarte està molt nerviós i ella ho entén.

El Sr. Duarte diu que ja sap que la Sra. Soler té molta xerrera, però no ha
acabat la pregunta, que el deixi acabar. D’aquí a 40 dies, que la Sra. Soler
els compta, que demana el canvi, el canvi hi serà, i serà que la Sra. Soler
estarà a l’oposició; aquest serà el canvi que tendrà Felanitx, que és el que
demana la ciutadania  i  ella  no ho creu.  Però bé,  mentre s’envolti  de la
mateixa gent, segurament seguirà amb la seva esperança.

13.16 Control de la proliferació de moscards a Portocolom

El Sr. Francisco Duarte diu que, fins ara la Sra. Soler ha contestat el tema
de platges, ja sap que ella no és l’encarregada d’aquesta àrea, però ja li
demana a ella, perquè ella sempre contesta. Li demana quines mesures han
pres per controlar la proliferació inusual de moscards a Portocolom.

La Sra. Catalina Soler contesta que no saben res de moscards a Portocolom.
Avui han començat, una altra vegada, la campanya contra les cuques. De
moscards, no n’han tengut cap queixa. Si el Sr. Duarte en té, que els ho faci
arribar. Dels ciutadans, fins avui, no n’han rebut cap. Loquímica avui ha
començat amb les cuques i li pot dir per quins carrers han passat.

El Sr. Duarte diu que és una casualitat. Sempre, el dia abans de la Plenària,
han començat. Justament ahir, que era diumenge.

La Sra. Soler replica que és avui.

El Sr. Duarte manifesta que no ha demanat per les cuques, ha demanat
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sobre els moscards, que els veïnats de Cala Marçal són els que ho han notat
més. Si la Sra. Soler encara no en té constància, ja li diu ell, que això és la
tasca que fa l’oposició, informar de les coses que ella, mentre es fa fotos i
mira el twitter, no n’és conscient. Sí, hi ha queixes veïnals perquè hi ha més
moscards que mai a Cala Marçal. La pregunta era quines mesures s’han
pres i li han dit que cap. Idò potser seria el moment de prendre’n.

La Sra. Soler contesta que, com que posa en dubte tot el que li arriba del
Sr.  Duarte,  i  és  per  la  seva  pròpia  salut  mental  i  de  la  pròpia  gestió
municipal, demà confirmaran si és ver que a la urbanització de Cala Marçal
hi ha tants de moscards, perquè no fa ni dues hores que tots els regidors
del Partit Popular han estat amb persones que viuen a Cala Marçal. Demà
ho miraran i, si hi ha tants de moscards, hi enviaran Loquímica.
Recomana al Sr. Duarte que es posi tranquil. Efectivament, dia 8 de maig
els  ciutadans parlaran i  a  veure si  ell  serà capaç de respectar  o no les
majories. Després se sabrà, ara no poden dir res.

El Sr. Duarte afirma que, efectivament, el seu grup respecta les majories i
compleix els acords, és així. Són un partit que té més de 140 anys d’història
i tenen el seu legat per alguna cosa. El de la Sra. Soler ha anat mutant
constantment i potser per això els ha anat com els ha anat.
Creu que els nervis els té la Sra. Soler, ell està ben tranquil.

13.17 Mesures per  intensificar  el  control  d’abocament  de residus
per part d’apartaments i habitatges vacacionals

El Sr. Francisco Duarte exposa que, ara que ve la temporada turística, tot i
que encara no ha començat oficialment, es pot veure que està tot ple i ja
tornen  a  veure  un  altre  cop  l’augment  de  fems  abocat  il·legalment.  Es
refereix  a  les  neteges  extraordinàries  que  es  fan  als  apartaments  i
habitatges vacacionals, que dipositen els residus a llocs incorrectes. Volia
saber si han intensificat el control d’aquestes zones/punts negres, perquè
les  imatges  habituals  que  es  veuen  a  aquestes  dates,  com sempre,  no
segueixin  augmentant,  perquè  com la  Sra.  Soler  va  dir,  a  vegades  són
empreses de fora poble que vénen al nostre municipi a deixar els residus.
Demana  quines  mesures  han  pres  per  evitar  aquesta  proliferació  de
deixalles, que augmenta cada dia.

La Sra. Catalina Soler contesta al Sr. Duarte que, si li serveix, i el Sr. Mestre
la pot guardar de mentir, hi ha un grup de whatsapp que es diu Incidències,
del qual en formen part l’empresa de recollida de voluminosos, els guardes
rurals i el regidor de torn. Li mostra el telèfon i li diu que li pot enviar una
captura de pantalla.  Avui matí,  a les 10:35 h,  ja havien denunciat cinc
persones. Li demana si li basta.

El  Sr.  Duarte contesta que no es tracta de si  li  basta o no li  basta.  Ha
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demanat a la Sra. Soler si han intensificat i li ha contestat que sí. N’està
content. Li recomana que captures de pantalla no n’enviï, perquè no saben
on poden arribar, que vagi alerta.

La Sra. Soler demana al Sr. Duarte si amb això vol dir que no es pot refiar
d’ell. El mateix Sr. Duarte li ha dit que d’ell no se’n pot refiar.

13.18 Manteniment dels hidrants

La Sra. Damiana Massutí diu que no sap a qui ha de dirigir la pregunta, però
li agradaria que li contestassin. Demana quina va ser la darrera vegada que
es va fer un manteniment als hidrants.

El batle contesta que, si no va malament, en té cura el mateix servei de
bombers. Ells obrin i tanquen les boques, per comprovar que funcionen. De
totes maneres, ho traslladarà a l’enginyer, per si saben si n’hi ha algun que
no funcioni.

La Sra. Massutí troba que seria interessant, perquè la darrera vegada que hi
va haver un incendi a Manacor, varen tenir el problema que no va funcionar.

El Sr. Mestre vol fer un aclariment quant a aquest punt. Recorda que el
Consell  va  donar  subvencions  als  ajuntaments  per  a  la  instal·lació
d’hidrants. Els hidrants són una infraestructura municipal, està a l’enquesta
d’infraestructures  i  equipaments  locals  que  aquest  Ajuntament  passa  al
Consell  i  al Ministeri cada any. Poden discutir de qui és el manteniment,
però l’hidrant és municipal. Per tant, no poden traslladar al cos de bombers
el manteniment dels hidrants.

El  batle diu que no és un trasllat,  ja ha dit  que contestava sense estar
segur. De totes maneres, recull el prec i no costa res que l’enginyer i els
serveis municipals facin una prova per veure si tots marxen.

El Sr. Mestre explica que els bombers ho fan per la part que els toca, perquè
són els que els hi va la feina i els hi va la gestió de la urgència si l’hidrant
funciona o no funciona. Des del mateix desconeixement que pot mostrar el
batle, ell entén que són municipals.

La Sra. Massutí comenta que el dia del correfoc del dia de Sant Agustí, li
varen dir que va costar molt obrir els hidrants del passeig Joan Estelrich,
suposa que pel tema d’obres. Seria interessant que, si es fa una obra a un
carrer, després es revisassin.

13.19 Lloguer d’un local a Cas Concos

La Sra. Gracia González diu que, pel que es veu, han fet una oferta per
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llogar un local a Cas Concos, amb unes mides i unes dades molt concretes.
Demana al batle per quin motiu es vol llogar aquest local.

El batle contesta que és el local Correus de Cas Concos.

13.20 Campanya informativa sobre l’ús de patinets

El  Sr.  Francisco  Duarte  recorda  que  varen  aprovar  l’Ordenança  per  a
patinets, li consta que s’han interposat algunes sancions i se n’han retirat
uns quants; també li consta la imatge que varen veure a una processó d’un
patinet  que  hi  va  circular  amb  la  música  encesa.  Ja  que  s’ha  fet  la
campanya que informa que s’han de recollir els excrements de ca, demana
al  Sr.  Adrover  si  no  creu  que  hauria  de  fer  alguna  acció  informativa,
sobretot als usuaris més joves que fan educació secundària, sobre aquests
usos.

El Sr. Sebastià Adrover contesta que es va penjar, s’ha informat i, abans que
entràs  l’ordenança  en  vigor,  ja  anaven  avisant  i  parlant  amb  els  joves
menors que circulaven indegudament.

El Sr. Duarte li demana si farà una campanya o si ja ho deixen així.

El Sr. Adrover contesta que la faran. El policia tutor s’encarrega de fer les
xerrades, ara n’ha fetes de circulació i  inclourà aquest tema dins el  seu
programa.

La Sra. Massutí vol ver un incís. Sap que el policia tutor també ha xerrat a
les escoles sobre els patinets. El problema que creu que hi ha en fer-ho
d’aquesta manera, que està molt bé, és que els nins no ho traslladen als
pares i la informació no arriba als pares que no tenen xarxes socials. Potser
seria millor fer un full informatiu i que els professors ho fessin arribar als
pares. És cert que està molt bé que els nins en siguin conscients, però la
informació no arriba als tutors.

El Sr. Adrover en pren nota i faran alguna cosa per informar.

13.21 Sembra de plantes el Divendres Sant

El  Sr.  Francisco  Duarte  vol  saber  perquè  es  va contractar  una empresa
externa per sembrar plantes a les pasteres municipals un dia festiu com el
Divendres Sant.

El batle creu que molts de jardiners el Divendres Sant fan feina. No varen
anar a pensar si feien feina o no, però suposa que ho varen fer, per tal que
les jardineres estassin guapes per a les processons de Setmana Santa. No
veu quin és el problema.
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El  Sr.  Duarte  dona  les  gràcies  al  batle  per  contestar-li  el  que  no  li  ha
demanat.  Repeteix que ha demanat per què es va fer  aquesta feina en
Divendres Sant amb una empresa externa, quan l’Ajuntament té personal
de la Brigada que ho pot fer en el seu horari  laboral.  Però es va fer el
Divendres Sant, hores abans que es fes el Davallament. Demana si no es
podia haver previst abans. Es va haver de fer amb fues i grapades el mateix
Divendres Sant, que també s’ha de respectar el dia lliure dels treballadors.
Correcte que facin feina, però també s’ha de respectar això.

En prendre la paraula la Sra. Soler, el Sr. Duarte la recrimina, perquè no li
ha fet la pregunta a ella.

La Sra. Soler diu que el batle s’ha girat cap a ella, perquè contestàs.

El batle comenta que ell ja ho dona per contestat.

La Sra. Soler explica que ningú no ha dit que la feina no s’encarregàs abans
del Divendres Sant, però l’empresa la va fer el dia que li va anar bé. També
diu que a una altra empresa li varen encarregar anar a netejar les pasteres
de la Fundació Cosme Bauçà i va dir que hi aniria dissabte matí. I ja està.

13.22 Festes i verbenes del municipi

La Sra. Damiana Massutí demana al Sr. Acosta quines són les seves idees, si
el  Partit  Popular  arriba a governar,  quant a les festes i  les verbenes de
Felanitx, Portocolom, s’Horta, Cas Concos, perquè, vist el romanent que han
tornat treure per festes, suposa que Felanitx tendrà unes súper festes.

El Sr. Acosta contesta que sí, que creu que ja ho ha pogut comprovar els
darrers tres anys en què han governat. Han estat bastant participatives i
amb això  està  content.  El  sistema,  si  surten,  perquè ningú no sap què
passarà, espera que segueixi pel mateix camí.

La Sra. Massutí demana per què necessiten gastar casi mig milió d’euros en
festes, si  fins ara han funcionat amb la meitat i  la participació ha estat
boníssima. Resulta que ara han d’augmentar un 50% en festes. Suposa que
el  Sr.  Acosta  té  clar  un sistema de festes,  per  haver  pujat  73.000 €  a
Felanitx, 3.000 € a Portocolom, 23.000 € a s’Horta, 25.000 a Cas Concos, i
150.000 per verbenes. Amb aquestes quantitats, deu tenir una idea, uns
pressuposts per treure aquests doblers. Això és el que vol que li contesti,
quines festes fa comptes fer.

El  Sr.  Acosta  contesta  a  la  Sra.  Massutí  que  està  bé  que,  després  del
suplement de crèdit que varen fer, se n’adoni ara. Està bé que se n’adoni
avui. Està clar que l’únic que s’ha adequat és la despesa real. També es
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demostra que la Sra. Massutí no s’ha mirat el que varen gastar ni el 2021,
ni el 2022. S’han pujat les partides i s’han adequat a la despesa real. Quan
ella governi, ja posarà els doblers que vulgui per a festes, que pel que es
veu, era molt semblant al que hi ha posat l’equip del Sr. Acosta

La Sra. Massutí assegura que va ser molt criticada pel Sr. Acosta, no sap si
ho recorda, però ella li fa memòria. Diu que no havia fet la pregunta abans,
perquè, per desgràcia, el Sr. Acosta no va assistir al Ple per temes de salut.
No sap si el Sr. Acosta la perdona per no haver fet la pregunta a l’anterior
Ple, però va tenir educació i el va voler esperar.

13.23 Relació de vehicles municipals

El Sr. Francisco Duarte diu que a l’anterior Ple va demanar al Sr. Adrover
que li fes arribar el llistat de cotxes municipals on constàs el número de
matrícula i li demana si ja ho ha fet.

El Sr. Adrover contesta que no. Li agrairia que ho demanàs pel Registre i li
farien arribar com pertoca.

13.24 Talls de llum a Portocolom

La Sra. Damiana Massutí demana al batle què passa amb els constants talls
de  llum a Portocolom,  quina  solució  li  pensen  donar  i  fins  quan  durarà
aquest «cachondeo».

El  batle  no  troba adequada la  paraula  «cachondeo».  En tot  cas,  es  pot
demanar fins quan durarà aquesta incidència. Voldria que duràs manco del
que la Sra. Massutí pensa i així ho varen dir als responsables del contracte.
Els varen dir molt clar que estam saciats que resolguin incidències. El que
volem  és  que  ens  proposin  solucions  que  no  generin  incidències
constantment. Per tant, esperen que l’empresa gestora del contracte posi
damunt la  taula  actuacions de molt  més  àmbit,  que  no sigui  encendre,
apagar, resoldre i tornar a actuar, perquè no creuen que aquesta sigui la
millor gestió del contracte que es pugui fer.

13.25 Inclusió de la biblioteca de Portocolom a la xarxa del Consell

El Sr.  Francisco Duarte demana al  Sr.  Mascaró quines passes ha fet per
incloure la nova biblioteca de Portocolom dins la xarxa de biblioteques del
Consell de Mallorca.

El Sr. Pere Antoni Mascaró contesta que està en marxa. Quan estigui tot a
punt, li passaran la informació.

El Sr. Duarte li  demana si  ja li  confirma que la biblioteca de Portocolom
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deixarà de ser un punt de lectura per ser una biblioteca.

El Sr. Mascaró contesta que no. Realment, degut a la quantitat de gent que
hi ha al Port, i a la quantitat de gent que hi ha al municipi, només es permet
la denominació d’una biblioteca municipal  i  la  de Portocolom és un punt
adherit a la biblioteca de Felanitx.

El Sr. Duarte afirma que el Sr. Mascaró primer li ha dit una cosa i ara li diu
tot el contrari. Primer li ha dit que ho estaven arrgelant i que aviat li diria
com estava i ara li diu que no, que és un lloc adherit i que no ho pot esser.

El Sr. Mascaró contesta que el Sr. Duarte li  havia fet una altra pregunta
diferent. Dona l’assumpte per contestat.

El Sr. Duarte repeteix que la seva pregunta era quines passes ha fet el Sr.
Mascaró perquè el Consell de Mallorca inclogui la biblioteca de Portocolom
dins la seva xarxa de biblioteques i el Sr. Mascaró li ha dit que ho estan
mirant.

13.26 Estatuts de Protecció Civil

La Sra. Damiana Massutí demana al Sr. Adrover si ja han acabat de revisar
els estatuts de Protecció Civil i si ja s’han actualitzat.

El Sr. Sebastià Adrover contesta que hi fan feina i, de moment, no estan
acabats.

13.27 Multes a la zona blava

La Sra. Damiana Massutí demana al Sr. Adrover si troba que és correcte o,
si li permet, legal, posar multes aleatòries, dia sí, dia no; dos dies sí, tres
no ..., a la zona blava.

El Sr. Sebastià Adrover contesta que la Policia fa feina cada dia. Ara bé, si
un dia hi ha un problema a Portocolom, s’hi ha de desplaçar; si n’hi ha un a
Cala Ferrera, ha d’anar a Cala Ferrera. No hi ha una patrulla destinada el
100% de la jornada dins la zona ORA. Van fent la seva feina i no se’ls diu
que avui en posin o que avui no.

13.28 Contractació del servei d’informació de les merdes de ca

El Sr. Francisco Duarte diu que ara s’han donat els resultats de la campanya
informativa de les merdes de cans, que s’han informat 200 persones i 681
alumnes. Demana al Sr. Monserrat quin procés de contractació s’ha fet per
fer el punt informatiu per informar la gent del que no ha de fer. Li sorprèn
que un municipi com Campos va anunciar recentment una campanya amb
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un  nom  distint,  però  igual,  on  els  informadors  eren  els  mateixos  i  la
paradeta també. Volia saber quin procés de contractació s’ha fet d’aquest
servei.

El batle li contesta que li enviarà.

El Sr. Duarte no posa en dubte si el batle li enviarà o no, però li agradaria
saber  quin  procés  ha  fet.  Demana  si  depèn  d’una  licitació  municipal,  o
aquesta empresa va venir a oferir els serveis i els hi varen contractar ...

El batle contesta que, quan li enviï, tendrà tota la informació.

El  Sr.  Duarte  replica  que  ho  entrarà  pel  Registre,  perquè  atesos  els
antecedents, han de recordar constantment les preguntes.

El batle contesta que li enviarà, no importa que gasti energia.

El Sr. Duarte repeteix que ho entraran per escrit i vol que consti en acta que
ha demanat l’expedient de contractació d’aquesta empresa informadora i el
procés que s’ha seguit per contractar-la.

Al batle li agradaria que constàs en acta que el regidor no escolta i que li ha
dit, abans que digués que ho demanaria pel Registre, que li enviaria.

13.29 Nombre de multes posades pels guardes rurals

La Sra. Damiana Massutí demana al Sr. Adrover si li pot dir quantes multes
han posat els guardes rurals.

El Sr. Sebastià Adrover contesta que no. No compta les multes que posen
els guardes rurals, ni les que posen els policies.

La Sra. Massutí li demana si li farà arribar, o si ho ha de demanar per escrit,
perquè ara ja els embullen.

El Sr. Adrover li contesta que molt millor si ho fa per escrit.

13.30 Obres del carril bici i del Pou de sa Lleona de s’Horta

El Sr. Francisco Duarte diu que han vist que han demanat permís al Consell
de Mallorca per poder arreglar el carril bici que uneix s’Horta amb el camp
de futbol. Això li  recorda el projecte de connectar el Pou de sa Lleona i
demana si han contemplat fer-ho tot amb un pic, amb les mateixes obres, o
si tenen pensat fer-ho en dues vegades.

El batle explica que és que s’han reunit tres vegades amb Carreteres perquè
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els deixin passar una canonada per on en passa una i no els donen permís.
Demana al Sr. Duarte si es aquesta obra que volen que facin. Ho tornaran a
demanar i els tornaran a dir que no. Tornaran a passar 2 anys demanant-
ho.

El Sr. Duarte li demana si confirma que li han dit que no.

El batle contesta que sí, que li confirma que li han dit que no. Carreteres no
ens deixa passar per on passa la canonada ara mateix. Ens envia «campo a
través»,  que espenyem marges,  parets,  perquè és la  forma més clara i
resolutiva de dur l’aigua del camp de futbol al nucli de s’Horta.

13.31 Nombre de proves d’alcoholèmia i revisions de documentació
a vehicles durant 2022

La  Sra.  Damiana  Massutí  demana  al  Sr.  Adrover  si  ja  s’ha  informat  de
quantes  proves  d’alcoholèmia  i  quantes  revisions  de  documentació  de
vehicles es varen fer durant l’any 2022.

El Sr. Sebastià Adrover creu que li varen enviar aquesta informació.

La Sra. Massutí ho nega.

El Sr. Adrover diu que ho revisarà, perquè ell ho ha signat.

13.32 Senyalització de la sortida del col·legi s’Algar

La  Sra.  Damiana  Massutí  recorda  al  Sr.  Adrover  que  li  va  comentar  la
problemàtica que hi havia a l’escola de s’Algar amb la sortida i l’embús a la
part de baix. Li demana si ja té un informe fet per posar el senyal, o si no
ho ha mirat.

El Sr. Adrover contesta que, en primer lloc, és carretera i l’Ajuntament no hi
pot actuar; fins a la rodona, és carretera. A la sortida, la línia que hi ha al
terra, és contínua. Per tant, tothom ha de voltar cap a la dreta, arribar a la
a la rodona i girar per anar cap a Felanitx.

La Sra. Massutí demana si no es pot cercar cap solució, ja que la gent no en
fa cas. Ja sap que és de Carreteres, però demana si l’Ajuntament no pot
cercar cap solució, o posar un senyal que es vegi més.

El Sr. Adrover contesta que sí, que es posarà un senyal al mateix stop, que
indicarà que han d’anar cap a la dreta.

La Sra. Massutí manifesta que així serà perfecte.
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13.33 Sol·licitud a Trànsit del programa ATEX

La Sra. Damiana Massutí  demana si seria possible que dins la Policia es
demanàs el  programa ATEX de Trànsit,  per  poder mirar  si  la  gent té  el
carnet de conduir, perquè som dels únics ajuntaments de tot Mallorca que
només poden mirar la documentació del vehicle a travès de la matrícula.
Creu que, ja que la Policia té competència dins Felanitx, seria interessant
enviar una sol·licitud a la DGT per poder usar aquest programa i no haver
de molestar cada dos per tres la Guàrdia Civil.

El Sr. Sebastià Adrover en pren nota.

13.34 Gestió de la línia verda

El Sr. Francisco Duarte demana al Sr. Monserrat qui gestiona ara mateix
l’aplicació de la línia verda, qui contesta les incidències.

El Sr. Jaume Monserrat contesta que depèn de l’àrea. Majoritàriament, el
cap  de  la  Brigada  és  el  que,  avui  per  avui,  respon  més  nombre
d’incidències.

El Sr. Duarte manifesta que, quant a la política de privacitat del servei, diu
que la informació que els usuaris hi fan arribar, no s’ha de passar a tercers,
només la poden gestionar els tècnics municipals que en facin ús. Tot això ve
arran d’unes quantes persones que han fet queixes sobre una incidència i
les  fotografies  que han enviat,  han estat  utilitzades a xarxes socials  de
regidors d’aquest Ajuntament, per dir que havien fet aquesta tasca. Abans
la Sra. Soler s’ha referit a una captura de pantalla, però s’ha de tenir cura i
li demana que, per favor que es revisi aquest contracte de serveis, perquè,
si diu que no es pot passar a tercers ni es pot fer ús de les imatges, no
s’han d’utilitzar com a eina política per dir que la tasca està feta. La tasca
està feta contestant la incidència i resolent-la. Per això, repeteix, demana
que revisin la política de privacitat i que aquesta pràctica, que ja fa mesos
que  es  du  a  terme,  s’acabi;  que  es  respecti  la  política  de  privacitat
d’aquesta empresa, ja que, al final, això crea una desconfiança als usuaris
que fan arribar una incidència, perquè no saben si s’ha resolt la incidència
per treure rèdit polític, o perquè realment era necessari.

El  batle  explica  que  tenen  una  empresa  que  la  seva  tasca  és  revisar
qualsevol  tema  que  pugui  sorgir  en  qüestió  de  protecció  de  dades  i,
evidentment, no hi ha cap problema en fer-los arribar aquest tema. Té els
seus dubtes que, quan parlen de protecció de dades en la línia verda, si
aquesta protecció seria respecte del que es manifesta a la incidència, o si es
refereix a una imatge, que se suposa que és una imatge pública, d’un espai
públic. Repeteix que no hi ha cap problema en fer-ho valorar, interpretar o
aclarir. El sentit de la línia verda és una eina de gestió d’incidències, per
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resoldre les incidències. No hi ha més enllà.

El Sr. Duarte afirma que sí que hi ha més enllà, perquè aquestes imatges
són per denunciar unes incidències i que es resolguin, però han acabat en
mans  privades,  amb  uns  objectius  polítics.  Aquestes  imatges  han  estat
captades per la persona que ha vist la incidència, que les ha enviat a la línia
verda perquè ho arreglin,  no perquè una persona determinada, o vàries
persones determinades utilitzin les imatges per dir que ho han anat a veure
i  ho han arreglat.  Aquesta  no és la  funció;  la  funció  és contestar-li  per
l’aplicació, que per això està, i no fer-ne ús, perquè hi ha persones que
s’han sentit  ofeses perquè una imatge que han pres, hagi acabat a una
xarxa social  d’un regidor de l’equip de govern actual i  d’un partit  polític
concret.

El batle torna a dir que és un tema fàcilment analitzable. Es mirarà, però
creu  que no té més transfons. 

El Sr. Duarte li agrairia, perquè aquesta eina està feta, precisament, per a
les incidències, no per ser una eina política.

13.35 Gestió de les xarxes socials de l’Ajuntament

Continua el Sr. Francisco Duarte i manifesta que això és un Consistori, el
formen  17  regidors.  Demana  qui  gestiona  les  xarxes  socials  de
l’Ajuntament, si una o vàries persones.

El batle li demana què de les xarxes socials, perquè tenen una partida de
comptes.

El Sr. Duarte diu que n’hi ha tres on ha detectat certes incidències, twitter,
facebook i instagram. Demana qui té accés a aquestes xarxes socials de
l’Ajuntament. 

El  batle  contesta  que,  com bé  sap  el  Sr.  Duarte,  es  va  contractar  una
persona responsable de comunicació, que té accés a aquestes xarxes. 

El Sr. Duarte demana al batle si, per tant, li confirma que les xarxes socials
només les utilitza la persona contractada per l’Ajuntament per fer aquesta
tasca.

El  batle  demana al  Sr.  Duarte de quins comptes li  parla,  perquè aquest
Ajuntament té diversos comptes sobre els quals no hi ha un control.

El Sr. Duarte li torna dir que twitter, facebook i instagram.

El  batle  es  refereix  als  comptes  que  hi  pugui  haver  dins  twiter,  dins
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facebook i dins instagram.

El Sr. Duarte torna a demanar si als comptes d’aquestes tres xarxes socials
de l’Ajuntament, per a les quals es va contractar una persona per gestionar-
les, únicament hi té accés  la persona contractada, o si hi ha altres persones
que hi tenen accés.

El batle repeteix que, depenent del compte hi té accés una persona o una
altra. Li demana que li detalli l’anomalia, la incidència o l’actuació indeguda i
estudiaran la correcta resolució, si escau.

El  Sr.  Duarte  explica  un  exemple  recent.  El  twitter  de  l’Ajuntament  de
Felanitx  va  donar  un  m’agrada  a  un  twit  d’una  persona  concreta  que
criticava  certes  coses.  El  compte  institucional  de  l’Ajuntament,  que està
destinat, bàsicament, a informar la ciutadania de les accions de l’equip de
govern i del Consistori, li fa posar en dubte aquest seguiment, perquè és
públic, es pot veure quan es posa m’agrada i, malgrat que es llevi, queda al
registre.  Donen m’agrada a  certs  comentaris  de  certs  partits  polítics  de
certs regidors d’aquest Ajuntament, que són, precisament, els de l’equip de
govern. Per això ho posa en dubte i el batle no li ha acabat de dir.

El  batle  diu  que  li  ha  dit  ben  clar,  que  li  faci  arribar  aquesta  actuació
indeguda i,  amb el  mateix  procediment  d’incompliment  d’algun  protocol
d’actuació, li traslladaran si s’ha fet un ús correcte o incorrecte. Que li faci
arribar la malifeta i li contestaran.

El Sr. Duarte diu que li sap greu, però creu que ha estat bastant clar. Només
li ha demanat quines persones hi tenen accés.

El batle també creu que li ha dit ben clar. Si hi ha hagut alguna cosa mal
feta o mal interpretada, que ho digui.

El  Sr.  Duarte  afirma  que  no  li  ha  arribat  a  aclarir  si  són  una  o  vàries
persones i això és el que vol saber.

El batle torna a dir que, depenent del compte, no de la plataforma, sinó del
compte, pot ser un o pot ser un altre. Per tant, emplaça el Sr. Duarte a que
li  manifesti  quina  actuació  s’ha  fet  indegudament  i  li  donaran  correcta
resposta. No li pot posar més clar i més fàcil.

El Sr. Duarte diu al batle que la claredat no és el seu fort. Fa moltes voltes a
les coses. Insisteix que la seva pregunta ha estat molt clara, una o vàries
persones tenen accés a les xarxes socials? Tot ve pel mateix, per l’ús que
se’n pugui fer de la informació.

El batle creu que li han contestat clar.
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El Sr. Duarte es dirigeix a la Sra. Soler i li diu que aquesta vegada no li ha
demanat res.
Amb això vol dir que a la línia verda hi ha molts d’usuaris que diuen que,
segons la persona, noten qui ha contestat i el batle li afirma que la majoria
les contesta l’encarregat de la Brigada. Que el batle el perdoni, però ho
posa  en  dubte,  perquè  la  forma  d’escriure  varia  d’un  a  l’altre,  ho  ha
constatat. Per això, hi ha dues persones, com a mínim, que ho fan. Una,
d’una manera molt  més respectuosa i  l’altra,  d’una manera un poc més
agressiva,  que  és  el  mateix  que  passa  a  les  tres  xarxes  socials  de
l’Ajuntament que ha indicat. Torna a insistir en el mateix i demana al batle
si li contestarà el mateix.

El batle contesta que el mateix que li ha dit des de la primera de les tres
vegades,  que li  manifesti  per  escrit  on és el  problema i  li  donaran una
solució, o li diran on s’han equivocat. Afirma que, si li demana 50 vegades
de 50 maneres, li contestarà 50 vegades de la mateixa manera.

El Sr. Duarte veu que pot indicar al batle on s’han produït les incidències,
perquè  les  té.  Però  el  batle,  com  a  president  d’aquesta  institució  i
representant també de tot aquest poble, estaria bé que sabés que s’està
fent  un  mal  ús  de les  xarxes socials  i  de la  línia  verda.  Per  això  li  ha
demanat quantes persones hi tenen accés. El batle li contesta que digui on
hi ha hagut el problema i miraran què ha passat, però el Sr. Duarte només
vol saber quantes persones tenen accés a les claus d’aquestes aplicacions i
a les xarxes socials.

El batle repeteix que, depenent de la xarxa de què li parli, és una o l’altra.

El Sr. Duarte diu que ho farà d’una altra manera. Demana si hi ha algun
regidor o batle que tengui accés a les xarxes esmentades.

El  batle  insisteix  que  el  Sr.  Duarte  li  digui  quina  és  l’anomalia  en
comunicació que ha fet aquest Ajuntament i, com que queda tot registrat,
miraran qui l’ha feta, si tenia accés, si no tenia accés, i li contestaran. No li
pot posar més bé.

13.36 Maneig del facebook 

La Sra. Damiana Massutí  demana al batle quantes persones manegen el
facebook.

El batle li manifesta que, en contestar al Sr. Duarte, si li passa còpia de la
resposta, ho sabrà.

13.37 Maneig del twitter 
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La Sra. Damiana Massutí  demana al batle quantes persones manegen el
twitter.

El batle li manifesta que, en contestar al Sr. Duarte, si li passa còpia de la
resposta, ho sabrà.

13.38 Maneig de l’instagram

La Sra. Damiana Massutí diu al batle que no sap què amaga i li demana
quantes persones manegen l’instagram.

El batle li manifesta que, en contestar per escrit al Sr. Duarte, si li passa
còpia de la resposta, ho sabrà.

13.39 Utilització del compte oficial de l’Ajuntament

La Sra. Vidal demana al batle si li pot explicar en uns altres termes. Pel que
ha escoltat en aquest debat, no hi ha un compte oficial de l’Ajuntament ni a
facebook, ni a instagram, ni a twitter. Vol dir que no només hi ha un compte
oficial,  sinó  que  es  manegen  altres  comptes  que  no  són  oficials.  Les
publicacions  oficials  d’aquest  Ajuntament  que  ella  pot  veure  són  d’un
compte  oficial  que  ve  marcat  tant  a  facebook,  com  a  twitter,  com  a
instagram  per  tenir  constància  que  no  és  una  pàgina  pirata  i  que  les
publicacions es fan expressament des d’aquest Ajuntament i no per altres
persones que puguin boicotejar o piratejar la pàgina. El que entén és que el
Sr. Duarte vol saber de la pàgina oficial, compte oficial de l’Ajuntament de
Felanitx, tant d’instagram, com de facebook, com de twitter, que hi ha un
únic compte oficial, qui és que maneja aquest compte; perquè potser hi ha
segons comptes, que es varen fer antigues, que són obsoletes, etc. Però el
compte oficial de cada plataforma, qui és que el du?. Creu que no és tan
difícil de contestar. Parlen d’un compte oficial, només n’hi ha un; els altres
poden ser secundaris, però compte oficial, només n’hi ha un. Demana qui
du aquest compte oficial.

El  batle contesta que aquest compte oficial,  ho torna dir,  i  la Sra. Vidal
almanco ho ha entès, majoritàriament s’utilitza, evidentment, des de l’àrea
de comunicació.  Ara bé, torna al  mateix,  si  hi  ha alguna incidència que
s’hagin adonat que se n’hagi fet un mal ús, demana que diguin quin mal ús
s’ha fet d’aquest compte i contestaran degudament l’opinió del Consistori
sobre si interpreten l’ús com a ben fet, o com a mal fet.

El Sr. Juan Diego Vidal comenta que pensa que l’Ajuntament no hauria de
donar «me gusta» a res, perquè no ha de prendre partit, simplement ha de
donar informació.
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El batle torna a repetir que, per aquest motiu, demana tenir constància de
quan s’ha fet aquest mal ús i si s’ha fet un mal ús, s’interpreta, es dona el
raonament que es pugui donar, i donaran contesta.

El  Sr.  Pau  Massutí  diu  que  el  batle  ha  contestat  a  la  Sra.  Vidal  que
majoritàriament ho du l’àrea de comunicació.  Majoritàriament no vol  dir
únicament, exclusivament. Per tant, demana al  batle si  reconeix que els
regidors  o  algú  altre  extern  a  l’àrea  de  comunicació,  malgrat  que  sigui
puntualment, hi té accés.

El batle contesta que els regidors no tenen accés a les xarxes socials.

El Sr. Massutí agraeix la resposta, i diu que ha costat.

El Sr. Aznar i la Sra. Soler afirmen que no sempre ha estat així. 

La Sra. Soler manifesta que hi havia regidors a l’anterior legislatura que hi
tenien accés.

El  Sr.  Pau  Massutí  diu  que  parlen  d’ara,  fan  control  d’aquest  equip  de
govern, no d’equips de govern anteriors. 

El Sr. Juan Aznar parla en boca de tots els de l’equip de govern, i pot dir
que ells no hi tenen accés. Però a un moment donat, a aquest Ajuntament
hi ha hagut regidors que sí que hi han tengut accés. Per tant, creu que ara
posar-se tan filaprims, no és lo seu.

La Sra. Massutí increpa que, aquest regidor (assenyala el Sr. Duarte), a les
altres  legislatures  s’encarregava  que  les  pàgines  i  les  xarxes  socials  de
Felanitx  funcionassin  perquè  els  felanitxers  i  els  de  fora  poble  estassin
informats de les coses, i es feia així perquè no hi havia ningú a comunicació.
Quan ella ja hi era, varen contractar l’encarregada de comunicació, gràcies
al  seu company Xisco Duarte,  que va ser  qui  va apostar  per  l’equip de
comunicació. I gràcies a aquesta persona que el Sr. Aznar trànsfuga diu que
manejava les pàgines, gràcies a ell, sense cobrar un cèntim, l’única cosa
que feia era preocupar-se i donar un servei al poble.

El  Sr.  batle  diu  que  Rado  és  el  llinatge  de  la  persona  que  estava  a
comunicació abans que la Sra. Massutí aparegués a la Sala.

La Sra. Massutí replica que, evidentment, parla de quan ella hi era i no hi
havia cap persona de comunicació,  perquè la varen agafar molt després
d’entrar ells. Agraeix al Sr. Duarte que fes aquesta feina per al municipi, li
dona les gràcies per encarregar-se quan l’Ajuntament de Felanitx no tenia
personal  de comunicació  i  va  donar  aquest  servei  al  municipi  i  fora  del
municipi.
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13.40 Tancament del parc infantil del camp d’esports

La Sra. Damiana Massutí demana per què el parc infantil del camp d’esports
està tancat i els nins han d’entrar per un forat de la reixa.

El Sr. Aznar dona les gràcies a la Sra. Massutí per haver donat llum a tota
aquesta paranoia que té el Sr. Xisco Duarte amb la comunicació d’aquest
Ajuntament. El batle li ha dit ben clar que a aquest Ajuntament hi havia una
al·lota de comunicació i li diu a la Sra. Massutí que en aquells moments el
seu company tenia accés  a la  pàgina de l’Ajuntament.  Li  demana si  ha
quedat clar.

Si  està  tancat  és  perquè  són  les  hores  que  no  ha  d’estar  obert,  però
normalment la barrera està oberta.

La Sra. Massutí formula la mateixa pregunta i el Sr. Aznar diu que ja ha
contestat.

La Sra. Massutí diu que s’ha perdut la resposta i demana si li pot tornar
contestar.

El batle diu que a l’acta del Ple sortirà.

La Sra. Massutí torna a demanar per què el parc infantil del camp d’esports
està tancat i els nins entren per un forat de la reixa.

El batle manifesta que li contestaran per escrit i així ho veurà, si va dirigit a
ella.

La Sra. Massutí demana si no li volen contestar.

El batle repeteix que ja li han contestat.

La Sra. Massutí insisteix en demanar si li poden tornar a contestar, o si el
problema que tenen amb ella els impedeix fer-ho.

El batle diu que li enviaran l’extracte de l’acta.

La Sra. Massutí replica al batle que no importa que li enviï res, perquè l’acta
la pot mirar, sap llegir a dia d’avui.

13.41 Persones que tenen accés a les xarxes socials i a la línia verda

El Sr. Duarte troba que la Sra. Soler avui està molt alterada, pareix que té
son, perquè ha dit que ja basta.
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La Sra. Catalina Soler manifesta que no està alterada, està empegueïda.

El Sr. Duarte li diu que ja era ben hora, perquè el show que ha muntat a
cada Plenària és per empegueir-se. 
Fa un prec al batle. Li diu que, cada vegada que hi ha un tema escabrós a
l’Ajuntament,  ha de  fer  una caça de bruixes,  ha d’esbrinar  d’on  surt  la
informació. La paranoia, com diu el regidor d’Esports, no és seva, és de
bastant gent que els ha fet arribar que les seves fotografies d’incidències a
la  línia  verda,  acabaven  a  un  perfil  personal  d’una  regidora  d’aquest
Ajuntament. Ja li ha donat més informació. Per tant, pot acceptar que això
sigui  una  paranoia  seva,  però  no  només  és  seva,  és  de  bastant  gent
d’aquest poble, perquè no només ell en representa uns; aquí n’hi ha més
que en representen uns altres. Per això li demana que, en paral·lel a la caça
de  bruixes  a  què  el  batle  els  té  acostumats,  que  sempre  és  matar  el
missatger, però no cercar el fons per veure què ha passat, que s’asseguri i
consti, com han fet els altres dos regidors, que són els primers que s’han
alterat amb aquest tema, quines persones tenen accés, és l’única cosa que
li ha demanat, i que els ho digui. Quines persones tenen accés a les xarxes
socials que ha citat abans, i quines persones tenen accés a la línia verda? Li
agradaria que a la propera Plenària el pogués informar d’això.

El batle li demana, quan li diu que li comuniqui o li faci arribar quina ha
estat la incidència que hi ha hagut amb la comunicació, amb les xarxes,
amb la línia verda, amb la Llei de protecció de dades, i li ha avançat que ho
traslladaran  a  la  part  de  protecció  de  dades,  per  si  hi  ha  algun
incompliment, quina caça de bruixes hi ha. Cada vegada li ha contestat el
mateix, no sap on és la bruixa. El Sr. Duarte interpreta, dona a entendre
que s’ha fet un mal ús. Que digui on s’ha fet aquest mal ús i li contestaran.

13.42 Horari dels parcs infantils del poliesportiu

La Sra. Damiana Massutí demana quin és l’horari dels parcs infantils del
poliesportiu per obrir i tancar.

El Sr. Aznar contesta que ara mateix no sap l’horari del poliesportiu, però el
mateix que té el poliesportiu.

La Sra. Massutí sap la bona feina que fa la Sra. Cano, no té res a dir, però el
regidor d’esports va fer un lleig molt gros a l’escola de Pasqua i va ser que
el parc infantil va estar tancat tots aquests dies i els nins es varen veure en
la necessitat d’haver d’entrar per una reixa forçada, amb el perill de tallar-
se. Només ho fa arribar per, si torna a passar, que tengui en compte que el
regidor d’Esports no compleix amb l’horari dels parcs infantils perquè els
nins els pugui aprofitar i jugar.



 
Ajuntament de Felanitx

El Sr. Aznar explica que aquests dies, els dies de Pasqua, el camp d’eports
estava  tancat.  No és  que no complís.  Complir,  complia;  l’horari  s’ha  de
respectar i aquests dies estava tancat.

La Sra. Massutí, si estava tancat, no sap on feien les escoles de Pasqua.

El Sr. Aznar repeteix que hi ha hagut dies que ha estat tancat i quan la
insal·lació està tancada, els parcs també hi estan, no en sap molt més. 
 
La Sra. Massutí demana a la Sra. Cano si les escoles de Pasqua no es varen
fer al poliesportiu de Felanitx.

La Sra. Cano contesta que es varen fer els dies laborables de l’11 al 14.
Entén que, si es torna a produïr, el més lògic és que el director li comuniqui
i  es pugui obrir  l’espai. No sap perquè no es degué obrir.  Espera que a
l’estiu, si hi és, i si no, el pròxim regidor, es tengui en compte i s’obri el
parc.

En no haver-hi més assumptes que tractar, el batle aixeca la sessió, de la
qual, com a secretari, n’estenc aquesta acta.

Felanitx, document signat electrònicament al marge.


